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Trojčki ob robu Celja 
IZ VSEBINE: 

Vroči temi 
Ha Vranskem kaznovani za dobro cfe/o, 

v zadrugi Atrij v Celju pa direktorju kredit, 
računovodkinjo pa na cesto. Strani 5 in 10. 

Kriminai 
Ropi se vrstijo, stran 14. 

Na zahod 
Švicarji v Šmarju, Nemci v Laškem. 

Stranižin 11. 

Gospodarstvo 
Zmanjšati državno porabo, so zahtevali na 

Tribuni tržnega gospodarstva. Stran 4. 

Mladost 
bo pela 

VCelju se vpelekpričenjaUednarodni mladinski pevski festive Stran 1$. 

Za promet 
Zaprto mesto 

Cefani o prijaznejšem prometu -Žalčsnipa sprti zaradipmmeta. 
Stran?. 

Mojster 
za gole 

Beširevič pred finalom noaometneaa pokala napoveduje 
zmago nad Olimpijo. Stran 12. Spogledovanje preko meja 

Uspešen zaključek Pomladanskih sejmov v Celju. Stran 6. 

Nazaj v pekel 
Ganljiva zgodba o ponovnem srečanju z vojno razdvojenega novinarskega para iz Sara je va in 

Celje, Božičeva 3. tel.: 063/25-881 pretresljlvo pričevanje o mestu, ki kljub vojni živi. Stran 17. 



UVODNIK 

Spomladanski piš 
Je čas mrtvila in je čas živahnosti - bi lahko rekli ob 

merjenju dnevnega utripa na mestnih uUcah. Trenutno 
skozi Celje veje osvežujoč spomladanski piš, ki meščanom 
in ostalim Celjanom ponuja vrsto priložnosti za živahno, 
sproščeno življenje. 

Nedavno končani 11. Pomladanski obrtni sejmi so na 
sejmišče Golovca pripeljali 37 tisoč ljudi. Veliko ah malo? 
Organizatorji so zadovoljni, čeprav lahko v preprosti igri 
številk za prihodnja leta hitro postavimo še bolj optimi-
stične napovedi. Kaj pa je konec koncev 37 tisoč ljudi 
v sedmih dneh za občino, ki šteje krepko preko 60 tisoč 
prebivalcev? Če bodo Pomladanski obrtni sejmi sčasoma 
postajali proti utež jesenskega Mednarodnega obrtnega 
sejma, se bomo v te^u sredi maja morali privaditi 100, 
morda celo 150 tisoč obiskovalcem... 

Precej skromnejše številke - čeprav v promocijskem 
pogledu nedvonmo prav nič manjšega pomena — lahko 
pričakujemo konec tedna. 20. Mednarodni mladinski pev-
ski festival je ime Celja že pred leti ponesel v svet, glavna 
ovira, da se mladinski pevski praznik v svetu še bolj ne 
uveljavi, pa je - tako v mestu gostitelju kot pri gostujočih 
zborih - pomanjkanje denarja. 

Pri tem ne gre pozabiti na zadnje dni izredno bogato 
kulturno ponudbo v Celju - od odprtja stalne zbirke 
sodobne likovne umetnosti v Mestnem gradu, večerov 
plesa, približevanja muzejske dejavnosti najmlajšim, 
likovnih razstav,... — ter številne športne prireditve. Celje 
je pred dnevi gostilo državni atletski pokal, čez nekaj dni 
se nam obetata rokometni in nogometni pokalni fin^i... 

Zimsko mrtvilo in občutek, da je Celje zaspano mesto, 
sta vsaj navidezno mimo. Da bo mesto in ljudje, ki živimo 
v njem, resnično zaživelo z vsemi temi prireditvami, pa bo 
potrebno storiti še korak naprej. Ni dovolj le to, da se 
nekaj dogaja — pravi spomladanski piš bo ogrel Celjane 
šele takrat, ko bomo z vsemi prireditvami tudi resnično 
zaživeh. Ena primernejših priložnosti bo spet sredi junija, 
ko nas čakajo Celjski turistični dnevi. Opotekajoč korak 
- kot dokaz, da smo na pravi poti - pa je tudi ponedeljkova 
večerna izkušnja, ko je bil uvoz v Zidanškovo ulico zaradi 
predstave v Špitklski kapeli, zaprt. 

Bravo! Toda, ali gre za kaj trajnejšega ali le za spomla-
danski piš, ki je nekatere ogrel, druge ohladil, večino 
Celjanov pa še vedno pustil doma, v njihovih udobnih, 
majhnih, vase zazibanih življenjih? 

IVANA STAMEJČIČ 

Poletje v Celju 
- knežjem meslu 
Uirlp CeUsklh turističnih Unevov oti 17. Ho 25. junija 
- Domači gostinci In trgowcl na preizkušnji 

Celjsko Turistično društvo 
pripravlja v sodelovanju z ob-
čino med 17. in 25. junijem 
v mestnem središču tradici-
onalne turistične dneve, ki naj 
bi ob dobri organizaciji ter od-
zivu občanov pomenili korak 
naprej v kulturni in gospodar-
ski promociji mesta ob Savi-
nji. Turistični dnevi se bodo 
začeli 17. junija z večerno 
predstavo Hermana Celjskega 
na Starem gradu, zaključili pa 
na praznični zadnji petek v ju-
niju, z dnevom odprtih vrat 
Radia Celje na Tomšičevem 
trgu. 

Organizatorji pričakujejo, 
da bodo Celjski turistični dne-
vi (tudi s svojim drugim delom 
v času mednarodnega obrtne-
ga sejma in silvestrovanjem na 
prostem) sčasoma postali pri-
reditev, ki bo v ponos vsakemu 
Celjanu. Prav to, da bi v času 
turističnih dnevov prav vsak 
Celjan našel zase kaj privlač-
nega in zanimivega, pa je bUo 
tudi vodilo pri oblikovanju 8-
dnevnega programa. 

Predsednik organizacijske-
ga odbora Miro Gradič po-
udarja, da bo natančen pro-
gram prireditev znan v prvih 
dneh junija, že zdaj pa napo-
veduje sodelovanje številnih 
poklicnih in amaterskih kul-
turnih skupin. Omenimo le 
Slovensko ljudsko gledališče 
Celje s predstavama Herman 
Celjski ter Kri in košute, KUD 

Zarja Tmovlje, Gledališče pod 
kozolcem, pevske zbore in 
manjše vokalne sestave, godbe 
na pihala, Celjski godalni or-
kester, Žabe, . . . Z večeri plesa 
se bodo p res tav i l i Plesni fo-
rum, Studio za ples, Harlekin, 
Plesni val, v program pa so 
vključeni tudi učenci Glasbe-
ne šole, KLjUB, Zvezd^rijate-
Ijev mladine in Kinopodjetje. 
Borut Alujevič pojasnjuje, da 
je program kulturnih priredi-
tev zasnovan tako, da bo vsak 
večer ob 19. uri osrednja prire-
ditev na Tomšičevem trgu, na 
vseh drugih za poletno živah-

nost primernih prireditvenih 
prostorih pa se bodo priredi-
tve vrstile preko celega dne. 

Za živahen utrip Celjskih 
ttirističnih dnevov je že vna-
prej dobro poskrbljeno, kako 
pa bo mesto dejansko živelo 
s številnimi prireditvami, bo 
v veliki meri odvisno od doma-
čih trgovcev in gostincev. 
V organizacijskem odboru so 
celjskim podjetjem in zasebni-
kom dali priložnost, da se za 

sodelovanje prijavijo do 
31. maja (Celjska turistična 
zveza, Tomšičev trg 7, ali tel.: 
29-180), potem pa bodo na 
kramarski sejem v središče 
mesta povabili tudi druge. 
Predsednica celjskega Turi-
stičnega društva Danica Do-
beršek pri tem dodaja, da v or-
ganizacijskem odboru priča-
kujejo boljši odziv kot prejšnja 
leta, ko gre le častnima izje-
mama - dvema celjskima go-
stincema — zahvala, da obisko-
valci prireditev v Knežjem 
mestu niso ostali lačni in žejni. 

I. STAMEJČIČ 

V sklop Celjskih turističnih 
dnevov sodi tudi proslava na 
predvečer dneva državnosti. 
24. junija naj bi zbranim Ce-
ljanom spregovorila župan 
Anton Boječ in obrambni mi-
nister Janez Janša, ob tem pa 
pripravljajo še kulturni pro-
gram, zvonjenje po vseh cerk-
vah in mašo »za domovino« 
v opatijski cerkvi. Celjani in 
drugi obiskovalci mesta ob 
Savinji pa si v teh osmih dneh 
lahko obetajo tudi nastope 
Agropopa, pa predvidoma tudi 
Beltinške bande. Pop designa 
in Moped showa. 

POLETJE V CEUU - KNEŽJEM MESTU! 
Celjski turisti&ii dnevi 1993, od 17. do 25. junija 

POKROVITELJ NT&RG 

Listina o partnerstvu je podpisana 
G. Otwin Brucker: »ŠvabI Imamo Slovenijo ratil^ 

s petkovimi osrednjimi ma-
nifestacijami v Laškem je bilo 
sklenjeno trajno partnerstvo 
med nemško občino Fliezha-
usen in občino Laško. Tega 
dne sta župan občine Pliezha-
usen, g. Otwin Brucker in laški 
župan g. Miloš Veršec, na gra-
du Tabor v Laškem podpisala 
listino o partnerstvu. 

S podpisom te listine na j bi 
se vezi med obema občina, 
stkane že v letu 1970, še bolj 
utrdile in s tem prispevale tudi 
k izgradnji odnosov med Nem-
čijo in Slovenijo ter med 
evropskima regijama Baden-
Wuerttenberg in Slovenijo. »S 
tem potrjujeta svojo voljo de-
lovati za dobro ljudi, za sreče-
vanja občanov in mladine, za 
vzajemno spoznavanje in ra-
zvmievanje gmotnega in du» 
hovnega življenja, za sodelo-
vanje na družbenem, gosjK)-
darskem, kulturnem, verskem 
in društvenem področju ter ta-
ko prispevati k združevanju 
narodov in držav za mimo pri-
hodnost,« je še zapisano v li-
stini. Potem, ko sta oba pred-
sednika občin v osrčju Laške-

ga zasadila drevesce, ki bo I'a-
slo na Ploščadi prijateljstva, 
kot so jo Laščani poimenovali, 
je bil na gradu Tabor slavnost-
ni koncert. Nastopila sta mo-
ški pevski zbor dinštva Har-
monie iz Pliezhausena in do-
mači moški pevski zbor Hiun 
Laško. Ob podpisu listine 
o partnerstvu pa je župan ob-

čine Pliezhausen, med drugim, 
dejal: »V skoraj četrt stoletja, 
odkar občini sodelujeta, se je 
marsikaj spremenilo. Ni pa se 
spremenilo dejstvo, da srci 
obeh občin oziroma mest bije-
ta drug za drugega. Mi Švabi 
imamo Slovenijo radi, in La-

ško tudi, zato smo s seboj pri-
nesli troje dari l . . .« Dve darili 
sta bili denarni, namenjeni la-
škim otrokom oziroma mladi-
ni, torej tistim, ki bodo prija-
teljske odnose gojili v p i ^ o d -
nje, za begunce in organizacijo 
Karitas pa so denar zbrali 
predstaviiiki treh verskih 
skupnosti iz občine Pliezha-
usen. Tretje darilo je bilo 
umetniško delo. 

V imenu slovenskega Mini-
strstva za zunanje zadeve je na 
slovesnosti ob podpisu listine 
o partnerstvu spregovorila tu-
di Nevenka Jeglič, ki je posre-
dovala čestitko ministra za zu-
nanje zadeve in podpredsedni-
ka slovenske vlade Lojzeta Pe-
terleta. 

M. AGREŽ 
Foto: EDI MASNEC 

Ponoven sklic 
Konjiški župan Jože Baraga 

je ponovno sklical zbore ob-
činske skupščine. Sestali naj 
bi se danes, v četrtek, dnevni' 
red pa je enak, kot je bil napo-
vedan za neuspeli sklic prete-
kli teden, »dopK)lnitev bo p)o-
dana na podlagi sklepov sa-
mostojnih sej zborov občinske 
skupščine,« je še zapisal žu-
pan. Kot možna dopolnitev je 
seveda mišljeno predvsem gla-
sovanje o nezaupnici županu. 

MBP 

Predsednik Skupščine občine Celje sklicuje za četrtek, 
dne 27. maja 1993, ob 8. uri nadaljevanje prekinjene 
32. skupne seje zborov SO Celje, na kateri bodo poslanci 
obravnavali poročilo o zbranih in porabljenih sredstvih 
4. samoprispevka v občini Celje od 1.1.1988 do 15.3.1993 
ter poročilo o uresničevanju programa 4. samoprispevka 
v občini Celje od 1.1.1992 do 15.3.1993; poročila o delu 
delovnih teles; predlog odloka o postavljanju in upravlja-
nju objektov za nameščanje reklam in plakatov ter 
o nameščanju in ravnanju z reklamami in plakati; predlog 
odloka o spremembah in dopolnitvah odloka o prostor-
skih ureditvenih pogojih za območje Bežigrad - Bi iovžlak 
in Vrhe. 

Zatem bodo poslanci na 33. skupni seji zborov obravna-
vali predlog komisije za volitve, imenovanja in kadrovske 
zadeve, predlog odloka o proračimu občine Celje za leto 
1993, predlog odloka o preimenovanju, ukinitvi in spre-
membi območij nekaterih ulic v naselju Celje, sanacijski 
program za varstvo zraka v občini Celje za obdobje 1993-
2000, izvajanje nadzora nad JP Komunala Celje ter vpra-
šanja in pobude poslancev. 

Sporna gradnja 
v Sečovljah 

LJUBLJANA, 25. maja 
(Dnevnik) - Zaradi velikega 
zanimanja tujih diploma-
tov za dogajanje na sloven-
sko-hrvaški meji je sloven-
ski zunanji minister Lojze 
Peterle povabil na pogovor 

' tuje veleposlanike in jim 
predstavil sporno gradnjo 
hrvaškega mejnega objekta 
v Sečovljah. Zagrebškega 
veleposlanika niso povabi-
li. Peterle je obiskal sporno 
področje, če pa gradnja ne 
bo ustavljena, se bo vlada 
sestala na izredni seji, 
o slovenskih proti ukrepih 
pa Peterle ni hotel govoriti. 

Kovačič spet 
molčal 

LJUBLJANA, 25. maja 
(Delo) — Seje p>osebne prei-
skovalne komisije državne-
ga zbora, ki na j bi raziska-
la svune prekoračenja jav-
nih pooblastil v zvezi z ne-
katerimi novimi in starimi 
aferami, se je od štirih po-
vabljenih prič udeležil sa-
mo direktor Hita Danilo 
Kovačič (tokrat ni prišel 
z dvema, ampak s tremi ad-
vokati). Danilo Kovačič pa 
je v spremstvu odvetnikov 
zapustil dvorano, ne da bi 
odgovoril na eno Scimo 
vprašanje. Predsednica ko-
misije Poonca Dobrajc je 
odvetnikom odrekla sode-
lovanje v pogovoru, ker 
nanj niso bili vabljeni, od-
vetniki pa so Kovačiču sve-
tovali, na j se brez njih ne 
pogovarja. ; 

Državni svet 
v Celju 

CELJE, 24. maja - Dr-
žavni svet Slovenije bo ju-
nija zasedal v Celju. Na se-
ji, ki je sklicana za sredo, 
2. junija, bodo svetniki med 
dnigim razpravljali o izho-
diščih za obravnavo zako-
na o lokalni samoupravi, 
predlogu zakona o spre-
membah in dopolnitvah 
zakona o lastninskem pre-
oblikovanju podjetij in 
o pobudah in vprašanjih 
članov sveta. 

Nezaposlenost se 
je povečala 

LJUBLJANA, 24. maja 
(STA) - V letošnjem letu je 
bilo v Sloveniji prijavljenih 
120 tisoč 348 brezposelnih, 
so sporočili na novinarski 
konferenci centralnega' dr-
žavnega zavoda za statisti-
ko. Marca je bilo za 0,9 od-
stotka več brezposelnih kot 
mesec prej, glede na lanski 
marec pa se je število iskal-
cev zaposlitve povečalo za 
26 odstotkov. 

Dan brez cigarete 
Vseslovenska priaobitev ob 31. maju, 
svetovnem dnevu nekajenja, bo v Celju 

Na predlog Svetovne zdrav-
stvene organizacije bo letos 
tudi v Sloveniji 31. maj, sve-
tovni dan nekajenja, obeležen 
z osrednjo državno prireditvi-
jo, ki bo v dvoranah in šport-
nih objektih celjskega Go-
lovca. 

Za nacionalno koordinato-
rico Svetovne zdravstvene or-
ganizacije za tobak je bila 
imenovana Celjanka Viktorija 
Behar, ki je skupaj z organiza-
cijskim odborom tudi pripra-
vila koncept javne prireditve. 
Celodnevna prireditev - začela 
se bo ob 11. uri s pozdravnim 
govorom ministra za zdrav-
stvo dr. Božidarja Voljča in 
celjskega župana Antona Roj-
ca - bo splet kulturnih, zabav-
nih in športnih dogodkov. Or-

g a i ^ a t o r j i so poskrbeli za pri-
pravo okrogle mize na temo 
Prehrana, kajenje, šport, zvr-
stile se bodo predstavitve pri-
zadevanj slovenskega šolstva 
in zdravstva za zdravo življe-
nje, v prireditvi pa bodo zasto-
pani tudi predstavniki alter-
native (društva Yam, Adra. . . ) 

Za prostočasne športne ak-
tivnosti (igre, plavanje, te-
nis . . . ) bodo skrbeli predstav-
niki Fakultete za šport, v dvo-
rani C pa bo degustacija in 
predstavitev živil z znakom 
varovalnega živila. 

Na vseslovensko prireditev 
ob svetovnem dnevu nekajenja 
so v Celje - Zdravo mesto vab-
ljeni številni gostje, med dru-
gim tudi vsi župani slovenskih 
občin. 

IS 

. -NOVnSWIK 
Glavni in odgovorni urednik: 
Branko Stamejčič. 
Pomočnica odgovornega 
urednika: Milena Brečko-
Poklič. 
Uredništvo: Marjela Agrež, 
Irena Baša, Robert Gorjanc, 
Janja Intihar, Brane Jeran-
ko, Edo Einspieler, Edi Mas-
nec, Urška Selišnik, Ivana 
Stamejčič, Željko Zule. Teh-
nični urednik: Franjo Boga-
di. Oblikovanje: Minja Baja-
gič. Tajnica uredništva: Moj-
ca Marot. 
Naslov uredništva: Trg 
V. kongresa 3 a, Celje. Tele-
fon: (063) 29-431, fax 
441-032. 
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»Peto kolono« obvladujemo 
Janez Janša o obrambni politiki ¥ Celju 

»Slovenija zaenkrat razpo-
laga s tako silo, da lahko brez 
problemov zavaruje svoje me-
je. Nismo pa dovolj vami pred 
napadi iz zraka,« je dejal slo-
venski obrambni minister Ja-
nez Janša na okrogli mizi 
Obrambna politika Republike 
Slovenije, ki jo je v soboto 
v Celju pripravil Občinski od-
bor Mladih socialdemokratov, 
na njej pa je sodeloval tudi ob-
činski sekretar za obrambo 
Miro Terbovc. 

»Nevarnosti z bližino vojne 
in glede na procese v medna-
rodni skupnosti še ni konec, 
zato svoje obrambe ne smemo 
zanemarjati. Država nam ni 
padla z neba, priborili smo si 
jo predvsem na vojaškem po-
dročju,« je še dejal Janša. 

V analizi obrambnega polo-
žaja Slovenije in »vpetosti« 
v evropske varnostne sisteme 
pa je slovenski obrambni mi-
nister menil, da je nesmiselno 
filozofirati o oboroženi nev-
tralnosti, ker je to za Slovenijo 
dejstvo, naša država namreč 
ne more dobiti »zunanje« zaš-
čite čez noč. Nanjo je mogoče 
računati samo v okviru širše 

nevarnosti za Evropo, če bi na 
primer bila ogrožena jedrska 
elektrarna v Krškem: »V tem 
primeru Slovenija ima garan-
cije,« je pojasnjeval Janša. 

Po njegovem mnenju je NA-
TO pakt edina institucija, ki 
praktično lahko zagotavlja vo-
jaško varnost, na članstvo v tej 
organizaciji pa še ni mogoče 
računati. Vendar pa je NATO 
pakt, ko gre za reševanje takš-
nih mednarodnih kriz kot je 
vojna v BiH, z vidika učinko-
vitosti hkrati tudi zelo kom-
pliciran mehanizem, saj se 
morajo vse pomembne odloči-
tve sprejemati s konsenzom, 
tega pa je zaradi različnosti 
interesov zelo težko doseči. 
Zaradi istih razlogov pa sta 
zgolj sposobna sprejemanja 
neobvezujočih resolucij tudi 
OZN in še bolj očitno tudi 
Konferenca o evropski varno-
sti in sodelovanju. Z vključe-
vanjem v združeno Evropo, ki 
jo predvidevajo maastrichtski 
sporazumi, pa bo tudi Sloveni-
ja morala poiskati svoje mesto 
v evropskem obrambnem si-
stemu, ki pa gotovo ne bo tak-
šen kot je sedaj. Glede ukini-
tve embarga na uvoz orožja za 
Slovenijo, pa je Janša dejal, da 
tega še ni mogoče pričakovati, 
ker bi to potem zahtevale tudi 
arabske države za Muslimane 
v BIH, to pa bi z vetom prepre-
čili Rusija in Kitajska. 

Med navzočimi je bilo precej 
razburjenja zaradi visokih po-
kojnin nekdanjim jugo-oficir-
jem, ki so sodelovali na na-
sprotni strani, in njihovega 
domnevnega vse aktivnejšega 

organiziranja. Janez Janša je 
dejal, da se na ministrstvu te-
ga zavedajo, vendar pa za to 
niso krivi, saj sami tega ne 
odobravajo, ampak oficirji do 
visokih pokojnin pridejo po 
pritožbah na sodiščih. V zvezi 
s t.i. peto kolono pa je Janša 
ocenil, da problema ne gre niti 
podcenjevati niti precenjevati, 
vendar pa je dal vedeti, da 
imajo stvari pod kontrolo. Za 
vojaška stanovanja pa je dejal, 
da so zavrnili blizu 80 pro-
šenj, saj imajo zanesljive po-
datke, da so se prijavljali tudi 

tisti, ki ne samo, da niso bili 
državljani Slovenije, ampak so 
celo služili v vojski Republike 
Srbske. Ko je pojasnjeval 
strožje predpise za vojaška 
stanovanja, ki se jih držijo na 
ministrstvu, pa je Janša pove-
dal, da že po rimskem pravu 
nihče ne more na drugega pre-
nesti več pravic, kot jih ima 
sam, zato otroci tistih, ki niso 
državljani Republike Sloveni-
je, ne morejo kupovati voja-
ških stanovanj. _ 

ROBERT GORJANC 

Janez Janša: »Za jugoslovansko vojsko smo leta 90 dali 800 
milijonov dolarjev, za slovensko 'vojsko v usodnem letu 91 pa 
300 milijonov dolarjev.« 

Po dveh letih 
icončno 
direlctor 

Upravni odbor Celjskega 
sejma je v torek dopoldne 
soglasno potrdil za novega 
direktorja mag. Franca 
Pangerla, z imenovanjem 
na direktorsko mesto pa so 
člani upravnega odbora so-
glašali tudi z njegovim pro-
gramom dela. 

Mag. Franc Pangerl je 
kot v. d. direktor vodil delo 
celjskega Zavoda ŠRC Go-
lovec zadnji dve leti, v tem 
času pa je potekalo tudi 
preoblikovanje zavoda 
v podjetje, ki je zdaj v celo-
ti last celjske občine. Pan-
gerlovo v. d. -jevstvo je t ra-
jalo tako dolgo tudi zaradi 
tega, ker je bilo v Celju kar 
precej zapletov z imenova-
njem upravnega odbora 
novega podjetja. 

IS 

Tudi Uubenci 
proti 
' Referendum o uvedbi samo-
prispevka v posameznih kra-
jevnih skupnostih v mozirski 
občini je propadel tudi na 
Ljubnem ob Savinji. 

Po neuradnih podatkih se je 
nedeljskega referenduma na 
Ljubnem udeležila manj kot 
polovica volilnih upravičen-
Icev, od tega pa jih je nekaj 
j manj kot 17 od^otkov glaso-
ivalo za uvedbo samopri-
Ispevka. 

US 

Srečanje 
trgovsicih 
alfademij 

Kakšnih 40 učencev in do-
brih 10 profesorjev programa 
trgovska akademija, ki je 
predlani zaživel v okviru 
Srednje ekonomske šole Celje, 
bo jutri, v petek, gostilo svoje 
Vrstnike iz Ljubljane in Ce-
lovca. 

Prvo srečanje obeh sloven-
skih in dvojezične celovške tr-
govske akademije bo sestav-
ljeno iz delovnega in zabavne-
ga dela, saj je v programu 
predviden delovni razgovor 
profesorjev in vodstev vseh 
treh šol, učenci pa se bodo sez-
•ianili z zgodovino Celja med 
Ogledom Starega ^ a d u , po-
membnejših mestnih ustanov 
in samega mesta Celja. 

IS 
K, 

Dolg poslanski dan 
Poslance celjske občinske 

skupščine čaka danes dolg in 
naporen dan. V nadaljevanju 
prejšnje, zaradi nesklepčnosti 
prekinjene seje, morajo med 
drugim spraviti pod streho po-
ročili o uresničevanju progra-
ma rv. občinskega samopri-
spevka in delu skupščinskih 
komisij, osrednja točka sklica 
33. skupščinskega zasedanja 
pa je gotovo sprejem letošnje-
ga občinskega proračuna. 

Glede na to, da so v IS pri 
pripravi odloka o letošnjem 
proračunu upoštevali pripom-
be in pripravili odgovore na 
vsa poslanska vprašanja - os-
nutek je bil soglasno sprejet 
- pri današnjem sprejemanju 
proračuna ne bi smelo priti do 
večjih zapletov. 

Vseeno pa je pred poslanci 
tudi nekaj »vročih« točk, ki 
bodo - podosedanjihizkušnjah 
sodeč - zahtevale živahno in 
dolgotrajno razpravo. Tako 

bodo poslanci med drugim 
razpravljali o tem, ali soglaša-
jo s ponovnim imenovanjem 
Antonije Mešl za ravnateljico 
OŠ Frana Roša. Mešlovo so 
podprli v svetu staršev, kolek-
tivu in kasneje ob priporočilu 
celjske enote Zavoda za šol-
stvo in šport soglasno tudi 
v Svetu zavoda - zataknilo pa 
se je v razpravi članov IS in 
kasneje še skupščinske komi-
sije za volitve, imenovanja in 
kadrovske zadeve, ki poslan-
cem ne predlaga, da podajo so-
glasje k ponovnemu imeno-
vanju. 

Pred poslanci je danes tudi 
predlog odloka o preimenova-
nju nekaterih celjskih ulic, ki 
ga je pripravila pred meseci 
razširjena komisija. Predlog 
prinaša nekaj že večkrat na-
javljenih sprememb uličnih 
imen (Zidanškova v Gosposko, 
Cuprijska v Razlagovo, Tomši-
čev trg v Glavni, Trg V. kon-

gresa v Mestni, Slandrov 
v Gledališki,...), poimenova-
nje Trga svobode ostaja ne-
spremenjeno, zato pa so v ko-
misiji podprli idejo, da se 
zdajšnji Titov trg namesto 
v Kolodvorskega (kar bi bilo 
glede na lokacijo najbolj logič-
no) preimenuje v Trg Celjskih 
knezov. 

V svežnju ukrepov glede iz-
vajanja nadzora nad Javnim 
podjetjem Komimala Celje pa 
bodo poslanci med drugim od-
ločali tudi o tem, ali soglašajo 
z imenovanjem treh novih čla-
nov - Jožeta Tumška, Stane 
Tilinger in Dušana Husa 
- v nadzorni odbor podjetja. 

I. STAMEJČIČ 

Združitveni icongres na levici 
v Linhartovi dvorani ljubljanskega Cankarjevega doma bo 

v soboto, 29. maja, združitveni kongres strank Združene liste. 
V novo stranko Združeno listo socialnih demokratov se bodo 
povezale tri stranke iz predvolilne Združene liste (SDP, SDU in 
Delavska stranka) ter skupini članov DeSUS in Socialistične 
stranke. 

IS 

Pasli potepuhi v hotel 
Nekdanji hlev kunčje farme bo kmalu postal pribežališče 

potepuških psov iz šentjurske, celjske, šmarske in konjiške 
občine. Gre za poslopje, ki je last Franca Lenka, v Jarmovcu pri 
Dramljah. Ta je že pred dvema letoma odprl hotel za pse, ki je 
v pomoč odsotnim lastnikom. Zdaj pa bo tam še, ločeno, pribe-
žališče za izgubljene, klateške pse. 

Ko so ugotavljali potrebe so se odločili, da bodo uredili 16 
pasjih boksov. Vetg^narske inšpekcije si že dolgo prizadevajo 
za rešitev težav s temi živalmi, zato je bilo ugotovljeno, da je 
lokacija pri Lenku najugodnejša. V zavetišču bodo skušali najti 
nove lastnike, nevestni lastniki živali pa se bodo morali prigla-
siti v osmih dneh ter plačati oskrbo. Po osmih dneh bodo smeli 
psa oddati novemu lastniku ozirpma pokončati. Za zavetišče 
v šentjurski občini se zanimajo tudi v Žalcu ter v vseh treh 
zasavskih občinah. Povsod namreč ugotavljajo, da se številni 
lastniki živali premalo zavedajo, da je zanje treba skrbeti. 

BRANE JERANKO 

Zbor icrščansliih demoicratov 
v petek, 21. maja, so se v do-

mu TE v Slovenskih Konjicah 
zbrali konjiški krščanski de-
mokrati, pridružil pa se jim je 
podpredsednik stranke, mini-
ster za notranje zadeve Ivo 
Bizjak. 

I^edsednik občinskega od-
bora, republiški poslanec Sta-
ne Frim, je najprej spregovoril 
o delu stranke. Med drugim je 
opozoril na blokado dela ob-
činske skupščine in kot rešitev 
nakazal predčasne občinske 
volitve. Obširneje je govoril 
tudi o cestah v občini - od kri-
žišča Ulipi, za katerega je de-

nar zagotovljen, in ceste Vita-
nje-Dolič, ki jo bodo lahko le-
tos samo delno uredili, do še 
vedno povsem o d p r t j a vpra-
šanja, kaj bo s cesto Ziče-Spi-
talič. 

Minister Ivo Bizjak pa je 
zbranim utemeljil vstop Slo-
venskih krščanskih demokra-
tov v vladno koalicijo. Pouda-
ril je, da so krščanski demo-
krati aktivno sodelovali pri 
oblikovanju nove države, če-
sar pa v primeru, če bi bili 
v opoziciji, ne bi mogli. Po nje-
govem mnenju lahko stranka 

uresniči svoj program le, če je 
zastopana v vladi. 

Omenil je tudi afero HIT-
VIS in poudaril, da je ne bo 
mogoče hitro rešiti ter da so 
pričakovanja ljudi prevelika. 
Zavzel se je za neodvisno delo 
kriminalistov, govoril pa je tu-
di o možnostih združevanja 
krščanskih demokratov s so-
rodnimi strankami. Poleg na-
rodnih demokratov bi to po 
njegovem mnenju lahko bili še 
Slovenska ljudska stranka in 
Slovenska gospodarska 
stranka. j . h . 

Srečanje LDS 
šentjurski občinski odboi 

Liberalno-demokratske stran-
ke je za danes, 27. maja, pri-
pravil spomladansko družab-
no srečanje. To bo v znamenju 
kulturnega programa ter coc-
tail partyja, sestali pa se bodo 
pri ribiškem domu ob Slivni-
škem jezeru. Prireditve, ki se 
bo začela ob 18. uri, se bo ude-
ležil tudi Tone Anderlič. 

BJ 

Bizjak o obmejnih vprašanjih 
v Rogaški Slatini bo prihodnjo nedeljo, 30. maja, okrogla 

miza o aktualnem političnem dogajanju. 
V okviru tradicionalnih Majskih srečanj bodo govorili 

o odnosih s sosednjo Hrvaško, obmejni problematiki, zaposlo-
vanju tujcev ter pridobivanju slovenskega državljanstva, zato 
so povabili slovenskega notranjega ministra, Iva Bizjaka. Na 
srečanju, ki ga pripravljajo Slovenski krščanski demokrati, 
bodo govorili tudi o strankinih stališčih v zvezi v aferami Hit in 
Vis, pa tudi o divjem lastninjenju. Okrogla miza bo v slatinskem 
kulturnem domu ob 10.15, pričakujejo pa veliko zanimanje. Ivo 
Bizjak se bo udeležil tudi popoldanske šmamične prireditve na 
Malih Rodnah, ob 14.30. 

BJ 

SVET MED TEDN®M 

Besna med dvema 
imperiaiizmoma 

Piše: 
Slaven Bosnič 

Ameriški salto mortale 
v politični igri, ki zadeva 
Bosno in Hercegovino, 
Clintonovo popuščanje Ru-
sojn (najbrž zaradi nekega 
planetarnega miru) vse bolj 
pogreva idejo o razgrajeva-
nju »najmlajše« države na 
svetu, kot bosanski mediji 
s kurtuazijo imenujejo svo-
jo državo. Nad Bosno visi 
meč, ki bi jo lahko sesekal 
in če se to zgodi, bo to prvič 
v novejši zgodovini, da svet 
nagrajuje osvajalno vojno. 

VeUkodržavni kremplji 
Beograda in Zagreba, koš-
ček za koščkom razkosava-

]o bosansko ozemlje. Tudj-
manova turneja po Herce-
govini jasno kaže na to, da 
je njegov režim pripravljen 
še marsikaj tvegati za her-
cegovsko »stvar«. Če bi 
Franjo Tudjman bil politik 
s »formatom«, ali da bi vsaj 
okrog sebe imel politike, ki 
bi bili bolj naklonjeni real-
nejši politiki kot pa naci-
onalnemu romantizmu, po-
tem se ne bi tako zlahka 
spuščal v pogrevanje hrva-
škega separatizma v.Bosni 
in Hercegovini. Vendar je 
vse bolj očitno, da sta Milo-
ševič in Tudjman na isti 
valovni dolžini, ko gre za 
delitev Bosne in Hercego-
vine, razlika je samo v me-
todah: medtem ko Miloše-
vič to dela »siledžijski«, 
kar je tipično za srbsko 
mentaliteto, Tudjman do 

_ cilja poskuša priti s perfid-
' nimi metodami. No, ker pa 

svetu ne vladajo naivne bu-
dale, bi se Tudjmanove ve-
likodržavne ambicije lahko 
sesule. Nemško in avstrij-
sko distanciranje od Hrva-
ške, ameriške grožnje 
z sankcijami in vse večji 
vpliv ruske politike, ned-
vomno kažejo na to, da je 
Hrvaška potrošila vse kre-
dite. Hrvaške tako nihče 
več ne tretira kot žrtev, 
ampak kot ranjenca, ki je 
ozdravel in se iz žrtve spre-
minja v krvnika. 

id-atkovidna hrvaška 
politika katere koncept te-
melji na idejah, ki jih pod-

pira »trdi« hercegovski lo-
oby, pravzaprav Hrvaški 
natika zanko okoli vratu. 
Kajti, če Srbije ne bo pre-
magala, bo Hrvaška na 
svojih mejah - kjer koli že 
bodo - imela nenehno grož-
njo: srbske topove. 

Seveda, če se bodo uved-
le sankcije proti Hrvaški, 
bo režimska HTV »pučan-' 
stvo« prepričevala, da so za 
to krivi Muslimani, ne pa 
Tudjmanovo dreganje po 
tujem ozemlju. Spomnimo 
se samo srbske propagan-
de, ki je vedno iskala kriv-
ca: najprej so to bili Alban-
ci, potem Slovenci, potem 
Hrvati in Muslimani. . . 
Srbska politika fimkcioni-
ra na preprosti nacistični 
formuli: v vsakem trenutku 
je pomembno imeti objekt 
sovraštva in krivca. Hrva-
ška politika (in torej tudi 
ne njena televizija) še ni 
prišla v ta stadij, vendar pa 
se mu nevarno približuje. 

Hrvaški veliko državni 
program nima takšnih ape-
titov, kot srbski, vendar je 
z vidika Evrope in sveta ra-
zlika med njima vse manj-
ša. Osvajalec je osvajalec. 
Franjo Tudjman bo v zgo-
dovini Hrvaške zapisan kot 
prvi vladar v samostojni in 
suvereni dravi Hrvaški. 
Vendar bi se mu prav lahko 
zgodilo, da bo prvi vladar, 
pod katerim bodo Hrvaško 
doletele sankcije. 

Bosanski predsednik, 
Alija Izetbegovič, pošilja 
svojemu narodu nekakšne 
apele. Človeka je zajela pa-
nika, čim se je dala zasluti-
ti razdelitev Bosne in Her-
cegovine. Verjetno se ne bo 
nikoli vprašal, koliko je 
sam prispeval k takšnemu 
razvoju dogodkov. Njegov 
prispevek je velik že samo 
zaradi tega, da dve leti 
»vlada«, in da niti njemu 
samemu ni jasno, kaj bi 
sploh rad. Bosna je očitno 
okužena z virusom libano-
nizacije in v njej se dobro 
počutijo samo perverzni 
avanturisti, ki si želijo 
streljanja in ubijanja. Bo-
sanske perspektive niso ni-
ti najmanj rožnate: vse vo-
di k razdelitvi te nesrečne 
države in šele potem se za-
čenja vojna. 
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Juteks, Polzela, tovarna 
nogavic, Hmezad Kmetij-
stvo Žalec, Emteks in Tek-
stilna tovarna Prebold - to 
so podjetja, ki so se lani 
uvrstila med največje iz-
voznike v žalski občini. 

Žalsko gospodarstvo, 
o katerem je teUa beseda 
na eni zadnjih sej žalske 
vlade, je doseglo dobre iz-
vozne rezultate, v primer-
javi z letom poprej je izvoz 
narasel za dobrih 28 od-
stotkov. V primerjavi z re-
gijo in Slovenijo pa so po-
slovni rezultati povprečni. 

Zaskrbljujoč je podatek, 
da je v občini precej upadla 
gospodarska aktivnost, 
zmanjšala se je proizvod-
nja kmetijskih strojev in 
naprav, vlaken in prej, 
konfekcije ter kruha in te-
stenin. Likvidnost, ocenju-
jejo Žalčani, je v primerja-
vi z ostalimi občinami ne-
koliko manj pereča, razen 
tega ima žalska občina za 
Celjem največ delujočih 
podjetij. Na seznamu brez-
poselnih oseb je bilo konec 
lanskega leta 2234 ljudi, 
konec aprila pa 2232. 

Po zbranih podatkih so 
podjetja ustvarila za 245 
milijonov tolarjev akumu-
lacije. Razveseljiv je poda-
tek, da so žalska podjetja 
poleg šentjurskih imela 
najmanj izgube, je pa 
z rdečimi številkami še 
vedno poslovalo 68 podje-
tij. Celotna izguba žalske-
ga gospodarstva znaša 546 
milijonov tolarjev. Žalčani 
še ugotavljajo, da njihove 
neto plače zaostajajo za 2,2 
odstotka za regijskim ter 
skoraj 12 odstotkov za slo-
vensMm povprečjem. 

IB 

Zmanjšati državno porabo 
Tribuna tržnega gospotlarstva na Rogll 

Slovenski gospodarstveniki so na Ro-
gli, kjer je minuli konec tedna potekala 
deveta Tribuna tržnega gospodarstva, 
zaman čakali predsednika slovenske vla-
de dr. Janeza Drnovška. Namesto njega 
sta o trenutnih gospodarskih razmerah 
govorila minister za gospodarske dejav-
nosti dr. Maks Tajnikar in predsednik 
slovenske zbornice mag. Dagmar Šuster. 

Minister Tajnikar je m^d drugim oce-
nil, da smo v Sloveniji že dosegli dno 
gospodarske recesije, ki ga je povzročil 
proces osamosvojitve. Rešitev iz sedanjih 
še vedno težavnih gospodarskih razmer 
vidi v dokončni izpeljavi procesa privati-
zacije, v sanaciji bank in aktivnejši mo-
netarni politiki. Iz suficita v zimanji tr-
govinski menjavi je treba čimprej preiti 
v deficit, pri čemer naj bi se uvoz povečal 
za 6 odstotkov, hkrati pa naj bi se za 
2 odstotka povečal izvoz. 

V nadaljevanju je spregovoril o načr-
tovanih investicijah v javni sektor. Obse-
gale naj bi obnovitev dravskih elektrarn, 

vlaganja v 4 do 5 projektov malega go-
spodarstva v vrednosti 14 milijonov 
nemških mark na leto ter gradnjo cest. 
Minister Tajnikar se je posebej zavzel še 
za zmanjšanje državne porabe in ustrez-
no oblikovanje plač, saj le-te rastejo hi-
treje od inflacije kljub 6-odstotnemu 
padcu družbenega proizvoda. Rešitev te-
ga problema je lahko samo sklenitev so-
cialnega pakta in ustreznih kolektivnih 
pogodb. 

Predsednik gospodarske zbornice ma-
g. Dagmar Šuster je bil kot ponavadi do-
kaj polemičen. Osnova za uspešno gospo-
darstvo je po njegovi oceni ustrezna mo-
netarna politika. Opozoril je tudi na za-
konodajno zmedo, ki jo je treba odpraviti 
v najkrajšem času, prav tako je treba čim 
prej izpeljati proces lastninjenja. Čeprav 
se nekateri bojijo tujih vlaganj v Slove-
niji, pa je bojazen po Šusterjevem mne-
nju neutemeljena, saj naša država zaradi 
nerešenih lastninskih vprašanj, neizpe-
Ijane sanacije bank ter nedorečene zako-
nodaje za tuja vlaganja sploh ni zanimi-

va. To pa je tisto, kar nas bi v resnici 
moralo skrbeti. V zvezi s plačami je go-
vornik dejal, da niso problem neto plače, 
ampak bruto zneski oziroma obremeni-
tve, ki jih slovensko gospodarstvo resnič-
no ne zmore več. ^ posebej pa je bil 
Šuster na Rogli zaskrbljen zaradi poli-
tičnega razvoja naše družbe, saj gremo 

po njegovem mnenju v kapitalizem jiizne 
Amerike, kjer vladajo strankarske elite. 
Naša pot pa mora težiti k modemi parla-
mentarni demokraciji zahodne Evrope. 
Na koncu je Šuster opozoril še na prepo-
trebno gradnjo cest, bodisi s krediti ali 
s koncesijami. 

J. H. I 

Tribuno tržnega gospodarstva na Rogli 
so'tudi letos organizirali v celjskem dru-
štvu ekonomistov. Poleg gospodarskega 
ministra in predsednika zbornice sta 
med gospodarstvenike prišla tudi direk-
tor Sklada za razvoj Uroš Korže ter Jan-
ko Deželak, ki je govoril o sanaciji bank. 

V Metroju za notranji odkup 
Novo vodstvo - Bivši lastniki zahtevajo premoženje 

v celjskem trgovskem po-
djetju Metro so leto začeli do-
kaj burno. Pred časom smo po-
ročali o sporu, ki se je vnel 
med delavci in zdaj že bivšim 
direktorjem Ivom Potočnikom. 
Vodenje Metroja je potem 
prevzelo kolektivno vodstvo, 
v začetku tega meseca pa . j e 
direktorski stol zasedel Bošt-
jan Marovt. 

Marovt je zagotovo eden 
najmlajših direktorjev na 
Celjskem, saj ima komaj 25 let. 
V celjski Metro je prišel iz žal- _ 

ske Žane. Trgovsko podjetje 
Metro ima svojo največjo vele-
blagovnico v središču Celja, 
razen te pa še blagovnico v Ro-
gaški Slatini, Sma^u pri Jel-
šah, Laškem, tekstilni diskont 
na Ljubljanski cesti v Celju, 
kjer se ukvarjajo z grosistično 
dejavnostjo, nadalje imajo 
svojo prodajalno na Ptuju, 
kjer so pred kratkim dopolnili 
ponudbo športne opreme še 
s prodajo igrač. Večino proda-
jaln pa ima Metro v Celju, 
skupno je na seznamu trgov-
skega podjetja 12 poslovalnic 
in 162 zaposlenih. 

Marovt ocenjuje, da slabe 
gospodarske razmere kažejo 
zobe tudi v trgovski dejavno-
sti. »Prvič se tudi trgovine sre-
čujejo z izgubo, kriza se je to-
rej posredno prenesla na trgo-
vine. Spoprijeti se bo treba 
s padcem kupne moči in večjo 
konkurenco, pri čemer tudi 
družbena podjetja postajajo 
vse bolj agresivna, ob teh pa se 
stalno pojavlja še kopica pri-
vatnih trgovin.« 

V svojem programu se di-
rektor zavzema za to, da bi 
v Metroju informacijsko pod-
prli celotno poslovanje, kupili 
račvmalnike in potrebno opre-
mo, uvedli črtno kodo oziroma 
sodoben način poslovanja. Za-
radi tesnejšega stika se bodo 
zaposleni v upravi iz Razvoj-
nega centra v kratkem preseli-
li v prostore blagovnice Metro 

v središču mesta. Marovt na-
dalje načrtuje, da bi v blagov-
nici uredili dvigalo ali pa po-
mične stopnice, saj se kupci 
nič kaj radi ne T)dpravijo peš 
v višja nadstropja blagovnice. 

Ker je nekaj Metrojevih tr-
govin v prostorih, ki jih zdaj 
zahtevajo bivši lastniki, se bo-
do v podjetju morali ukvarjati 
tudi z vračanjem premoženja. 
Marovt pojasnjuje: »V Metroju 
smo že dobili nekaj zahtevkov 
za vračanje odvzetega premo-
ženja, verjetno bomo kakšno 
zahtevo še dobili. Menim, da ti 
zahtevki ne bodo ogrozili po-
slovanja Metroja, lahko pa se 
začnejo pojavljati presežni de-
lavci, če bo treba posamezne 
objekte vračati v naravi. Vlogo 
za vrnitev premoženja so, de-

nimo, vložili nekdanji lastniki 
stavbe, kjer je ena naših moč-
nejših prodajaln Igor. Potem 
so se pojavile zahteve v zvezi 
z zemljiščem, na katerem stoji 
trgovina Trim. Mi imamo veli-
ko trgovin v prostorih, katerih 
lastnik je sicer celjska občina, 
tako da so ti zahtevki v bistvu 
naslovljeni na občino. Posku-
šali se bomo dogovoriti, da bi 
tudi v prihodnje ostali najem-
niki. Vseeno nam je, kdo bo 
lastnik, pomembno je, da po-
slujemo, ker ne želimo izgubiti 
svojih enot. Če pa z lastniki ne 
bomo dosegli dogovora, pa bo-
mo iskali nove lokacije za pro-
dajalne.« 

Metro je zaenkrat še vedno 
podjetje v 100-odstotni druž-
beni lasti. O bodočem lastni-
njenju podjetja pa Boštjan 
Marovt razmišlja takole: 
»Lastninjenja se bomo lotili 
tako, da bo premoženje prešlo 
v last delavcev, in sicer z inter-
no razdelitvijo delnic s certifi- • 
kati in potem notranjim odku-
pom. Ocenjujem, da se bodo 
delavci strinjali s takšnimi re-
šitvami, ker ne bi bilo prav, da 
bi po toliko letih odrekanja 
ostali praznih rok. Mi bomo 
izbrali tisto možnost, ki bo za _ 
nas najbolj ugodna, po izračur ' 
nih sodeč pa bi lahko lastni-
njenje izpeljali tako, da bodo 
delavci Metroja imeli večinski 
delež in da bodo podjetje sami 
upravljali.« IRENA BAŠA 

Boštjan Marovt, eden najmlaj-
ših direktorjev na Celjskem. iNOVO NA BORZI 

Borza In 
OTC trg 

Borza je organizirano tržiš-
če na katerem se po posebnih 
pravilih trguje z standardizi-
ranim blagom. Na borzah se 
srečujejo kupci in prodajalci, 
ki brez fizične prisotnosti bla-
ga sklepajo posle. Poznamo 
več vrst borz glede na predmet 
trgovanja in organiziranost. 
Za nas je najbolj zanimiva 
borza VP, kjer zapriseženi 
borzni posredniki trgujejo 
z VP. Za borzo lahko trdimo, 
da s pomočjo borznih tečajev 
na najbolj učinkovit način us-
klajuje ponudbo in povpraše« 
vanje po kapitalu. Borza je za-
radi vsega povedanega zelo 
pomemben del sekundarnega 
trga kapitala. Veliko ljudi mi-
sli, da se vsi posU odvijajo na 
Borzi, vendar se trgovanje 
z VP odvija tudi preko drugih 
trgov. Pomemben je tudi »over 
the couter market« (OTC trg). 
OTC trg za razliko od borze ni 
fizično mesto, na katerem bi se 
trgovalo z VP, temveč je način 
trgovanja. Ta trg ustvarjajo 
posredniki in trgovci s svojimi 
naročili za nakup ali prodajo. 
Trguje se preko telefonov in 
kot je navada v borznem svetu 
gre pri tem poslu za visoko 
stopnjo medsebojnega zaupa-
nja. Besede borznega posred-
nika je njegov zakon, kajti le 
na ta način se lahko sklene ve-
liko poslov in načeloma ne pri-
haja do nesporazumov. Kupči-
je so zavarovane z mnogimi 
drugimi instrumenti, vendar je 
to medsebojno zaupanje tudi 
pomembno. Datumi plačil 

transakcij so razlicm glede na 
to, ali je bil posel sklenjen na 
Borzi ali na OTC trgu. 
Dogajanja na borzi 

Na borznem sestanku dne 
25. 5. 93 je bilo za 2,9 mio 
DEM prometa. Z najbolj pro-
metnima republiškima obvez-
nicama je bilo za 2,1 mio DEM 
prometa. Glede na prejšnji 
borzni sestanek je RSL 1 padla 
za 0,5% odstotne točke, RSL 
2 pa porasla za 0,4% odstotne 
točke. Zaradi določenih za-
konskih omejitev in zapadlosti 
kupona pri obveznici RSL 1 je 
pričakovati, da se bodo tečaji 
republiških obveznic spremi-
njali bolj kot v zadnjem ob-
dobju. 
Delnice 

Z delnicami je vedno več 
prometa. Primerjalno s prejš-
njim borznim sestankom so te-
čaji vseh delnic porasli. Naj-
bolj sta poskočili delnici De-
dasa (za 14.662 tolarjev) in Ni-
ke (za 4.667 tolarjev) vendar 
ima delnica Nika tandenco pa-
danja glede na tečaje v pnine-
deljek. Delnica Dadasa še ved-
no raste maksimalno možno. 
Delniška družba Dadasa pri-
pravlja tudi novo izdajo del-
nic. Na koncu bi opozoril inve-
stitorje na znano dejstvo, da so 
naložbe v redne delnice veliko 
bolj rizična naložba od naložb 
v obveznice. Še posebej, če ne 
poznamo poslovanja delniške 
družbe, njihovega statuta in 
njihovih poslovnih načrtov. 
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Nova polnilna linija Coca-Coie 
Naložba, vredna 2 milijona dolarjev, v polnilnici v Žalcu 

V Polnilnici Coca-Cole 
v Žalcu so pred kratkim mon-
tirali novo polnilno linijo, s či-
mer so povečali zmogljivosti in 
odprli nova delovna mesta. 

Doslej so imeli v Polnilnici 
dve polnilni liniji, direktor 
Rudi Cizej pa pravi, da je bila 
ena že pravi muzejski ekspo-
nat, saj je obratovala kar četrt 
stoletja. Za novo linijo pa se 
niso odločili samo zaradi do-
trajanosti, temveč predvsem 
zaradi spremembe prodajnega 
programa brezalkoholnih pi-
jač. Pri zagotavljanju denarja 
je tudi tokrat pomagala druž-
ba Coca-Cola s kreditom ozi-
roma leasing pogodbo, na os-
novi katere so Žalčani začasno 
uvozili novo polnilno linijo. 
Naložba je vredna 2 milijona 
dolarjev, toliko denarja so mo-
rali odšteti samo za stroje, 
kredit bodo kasneje spremeni-
li v kapitalski delež, precej de-
narja pa terja še nakup po-

trebne embalaže. Medtem ko 
na stari liniji polnijo brezalko-
holne pijače v stekleno emba-
lažo, je nova linija namenjena 
za polnjenje v plastično emba-
lažo, kupci pa po zbranih po-
datkih najraje segajo po tako 
imenovani družinski dvolitr-
ski embalaži. 

Nova polnilna linija ni po-
membna samo za Polnilnico, 
temveč za celotno žalsko obči-
no, saj so na novo zaposlili 26 
ljudi v proizvodnji in prodaji. 

Sicer pa imajo v Žalcu že 
nekaj časa celoten program pi-
jač kompanije Coca-Cola, kar 
jim je po osamosvojitvi Slove-
nije in izgubi tržišča v Istri 
precej pripomoglo k prodaji 
na domačem, slovenskem tr-
žišču. Še vedno pa v Sloveniji 
ne polnijo pločevink. Rudi Ci-
zej meni, da je njihova prodaja 
na našem tržišču še preskrom-
na. Ekonomsko so upravičene 
oziroma rentabilne linije, ka-

kršno imajo na Dunaju, od ko-
der oskrbujejo s pijačo v plo-
čevinkah Avstrijo, Švico, Če-
ško, Madžarsko ter tržišče ce-
lotne nekdanje Jugoslavije, na 
minuto pa napolnijo 1200 plo-
čevink. 

V prihodnje se v Polnilnici 
obetajo tudi določene spre-
membe v sami organiziranosti 
podjetja. Že v preteklosti so 
skupaj z družbo Coca-Cola 
načrtovali ustanovitev mešane 
družbe. Ker je Slovenija spre-
jela lastninski zakon, bodo 
v Žalcu po lastninskem preo-
blikovanju ustanovili delniško 
družbo. Doslej so se pogovar-
jali s korporacijo v Atlanti, 
zdaj se je Coca-Cola odločila, 
da naj bi v Sloveniji vlagali 
avstralski kapital, saj od tam 
že pokrivajo Avstrijo, Češko in 
Madžarsko. Poslej bodo v te 
projekte vključili tudi Slove-
nijo. 

IRENA BAŠA 
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Taictno sldopijeni 
transporter 

Na sejmu Ideja, ki je bil 
organiziran v sklopu letoš-
njih Pomladanskih obrtnih 
sejmov v Celju, so v podjet-
ju Vzdrževanje Gorenja 
Gospodinjskih aparatov 
predstavili najnovejši slo-
venski izimi s področja 
transportnih naprav 
z brezkončnim vlečnim 
sredstvom - taktno sklop-
Ijeni transporter. Z njim je 
mogoče odpraviti težave, 
s katerimi se srečujejo 
v podjetjih z organizirano 
proizvodiijo na več delov-
nih mestih zaradi stalno 
premikajočih se polizdel-
kov oziroma izdelkov. 

Taktno sklopljeni tran-
sporter je izdelan iz odlit-
kov aluminija, po mnenju 
strokovnjakov prihrani 
približno polovico električ-
ne energije in kar 70 od-
stotkov mazalnih sredstev, 
odlikujejo ga preprosta 
montaža, vzdrževanje ter 
raznolika uporaba. Taktno 
sklopljeni transporter je 
mogoče uporabiti kot mon-
tažno linijo, za transport 
izdelkov iz proizvodnje 
v skladišča oziroma v skla-
diščih, potem kot pakimo 
linijo, in sicer pri proizvod-
nji bele tehnike ter v avto-
mobilski, kemični, živilski 
in drugih industrijah. 

Slndlicat o Konusu 
Območni odbor tekstilne 

in usnjarsko-predelovalne 
industrije ter sindikat ko-
njiškega Konusa sklicujeta 
za danes tiskovno konfe-
renco. Na njej bodo širši 
javnosti predstavili razme-
re v tem konjiškem holdin-
gu, probleme v zvezi z reše-
vanjem presežnih delavcev 
ter nadaljnjo usodo Konu-
sovih osmih družb. 

Vsalc hotel 
samostojno 
podjetje 

Zdravilišče Rogaška 
Slatina bo v prihodnje or-
ganizirano kot korporacija 
s 16 ali 17 podjetji. Vodstvo 
je ocenilo, da sedanja orga-
nizacija s samo dvema po-
djetjema, Rogaški vrelci ter 
Zdravstvo, hoteli in turi-
zem, ni primerna. Po no-

• vem bo vsak hotel praktič-
no svoje podjetje, s čimer 
naj bi zagotovili večjo kre-
ativnost in samoiniciativ-
nost. Direktor Zdravilišča 
Darko Bizjak meni, da bo-
do s takšno organiziranost-
jo decentralizirali delo in 
naloge, s korporacijo pa 
ohranjajo koncentracijo 
kapitala. 

Regres sadjarjem 
in vinogradniicom 

Kmetijska svetovalna 
služba iz Slovenskih Ko-
njic ponuja sadjarjem in 
vinogradnikom regres za 
nabavo sadnih sadik in trs-
nih cepljenk. Namenjen je 
vsem tistim, ki imajo naj-
manj pol hektara novega 
vinograda in so vpisani 
v register pridelovalcev 
grozdja pri občinskem 
upravnem organu. Podobni 
pogoji veljajo tudi za sa-
djarje, regres pa lahko pri-
delovalci uveljavijo z raču-
ni in deklaracijami o pore-
klu sadik ter trsnih cep-
ljenk. 

IB 



5 

Kaznovani za dobro delo 
Ha Vranskem so razvUI novo sežigalno napravo - Lastninjenje Je zapletena uganka 

v Kovinski industr i j i Vransko so 
v zadnj ih letih vložili lep kup dena r j a 
v razvoj podje t ja in si z novimi pro-
grami izborili svoje mesto na evrop-
skih tržiščih. Podje t j e je povečalo svo-
jo vrednost , pr i las tninskem preobli-
kovanju bodo za »nagrado« torej lah-
ko draž je odkupoval i svojo tovarno. 
Nič čudnega, če di rektor Ivo Kreča 
pravi:»Lastninski zakon je popoln a b -
surd.« 

V Kovinski industr i j i Vransko so 
bili v preteklosti t ipično podjet je , 
usmerjeno na tržišča nekdan je Jugo-
slavije. Poslovne vezi so se prvič neko-
liko prekini le pred dobr ima dvema le-
toma, ko se je tedanj i d i rektor odločil 
za zasebno konkurenčno pod je t j e in se 
je zamenja lo vodstvo, kasneje so na 
poslovno sodelovanje vplivale polit ič-
ne razmere in osamosvojitev Slove-
nije. 

Ivo Kreča, prej tehnični d i rektor 
Kovinske industr i je Vransko, pravi: 
»Postavljeni smo bili pred zid in prisi-
ljeni, da se v k ra tkem času usmer imo 
k zahodnim kupcem. Ocenjujem, da 
nam je preobra t uspel. Še p red neka j 
leti smo na zahodna tržišča prodaja l i 
le n e k a j odstotkov svojih proizvodov, 
lani je akt ivni neto izvoz dosegel pr i -
bližno 40 odstotkov. To je velik napre -
dek, ker smo se prebil i na zahtevna 
avstri jska, švedska in nemška tržišča. 
Problem ni samo v tem, da izgubiš 
tržišča in moraš iskati nova, temveč je 
t reba spremeni t i celotno miselnost za -
poslenih. Sodelavci so me večkrat 
spraševali , z aka j zahtevam od nj ih, da 
po tr ideset ih letih dela po enem kopi-
tu začenjamo povsem dirigače. Odgo-
vor je prepros t - lahko se učimo štiri 
ali pe t let, toda kdo nas bo ta čas 
preživljal in na kakšen način? Ni bilo 
časa za učenje, t reba je bilo sprejet i 
pravila igre. 

Drugo, ka r vpliva na to, da podje t je 
danes dobro posluje, pa so velika v la-
ganja v razvojne projekte v zadnj ih 
dveh letih. Smo eno redkih podjet i j , ki 
se je v tem času recesije lotilo neka j 
izjemno težkih in tehnološko zahtev-
nih projektov, predvsem je to sežigal-
na naprava za posebne odpadke. Po-
dobnih projektov so se lotevale reno-
mirane f i rme vkl jučno z inšti tuti , k je r 
imajo bistveno večje kadrovske in m a -
terialne možnosti kot naše pod je t j e 
s 100 zaposlenimi, pa niso uspeli 
v takšni meri, kot smo mi na Vran-
skem. Dejansko smo veliko delali za 
projekte , veliko je bilo odrekanja in 
entuziazma. Danes je ena največj ih 
težav ravno v tem, ker poli t ika, in tudi 
v podjet j ih , razmišl ja jo samo o sociali, 
nihče pa se ne sprašuje, k a j bo jut r i in 
k a j pomeni zastoj n a razvojnem po-
dročju.« 

V podje t ju Emteks na Ložnici ste 
mont i ra l i novo, že drugo sežigalno na -
pravo, ki bo čez neka j tednov zakl ju-
čila poskusno obratovanje . Kakšna bo 
ta naprava v pr imerjavi s tisto, ki že 
obra tu je v Emteksu? 

»Razvoj prve sežigalne naprave je 
bil velik izziv, to je bil zahteven pro-
jekt po tehnološki in mater ia ln i plati . 
Imeli smo strokovno znanje, problem 
je bil seveda denar . Moti me, da v te j 
državi nihče ni bil in še danes ni p r i -
pravl jen pris luhnit i takšnim pro jek-
tom, za katere bi morali odšteti le 
neka j promil v pr imer javi z denar jem, 
ki ga mečemo skozi okno za razne 
sanacije. S t r in jam se, da so sanaci je 
potrebne, lahko pa bi razpravl ja l i 
o n jenih oblikah. Trdim, da se mora jo 
f i rme in ostale inst i tucije same posta-
viti na svoje noge, ne pa bit i odvisne 
od raznih skladov ali državnih pomo-
či. Tudi ministr i so polni besed, da je 
t reba vlagati v razvoj, pa konkre tno 
za naš ekološko-energetski projekt n i -
so našli niti na jman j še pomoči, t ako 
da smo bili prepuščeni sami sebi. Brez 
lastne iznajdlj ivosti in dobrega sode-
lovanja z Emteksom ne bi uresničil i 
projekta , vrednega mili jon mark . 
Kl jub vsemu smo se lotili dela in prva 
sežigalna naprava deluje leto dn i brez 
težav, k a r so potrdil i tudi nemški 
s t rokovnjaki . 

Prva naprava je bila v bistvu po-
skusna, zato smo se skupa j z Emtek-
som odločili za novo napravo, ki bo 
v celoti reševala problem ekologije. 

tore j ods t ran jevanje odpadkov na 
ekološko pr i jazen način, na drugi 
s t rani ta ista naprava rešuje komplet -
no energetiko, sa j bodo iz odpadkov 
pridobil i dragocen vir energije. Druga 
naprava bo imela vgra jeno tudi moni-
torsko spreml janje rezultatov, beleže-
nje in istočasno tud i kontrolo izhod-
nih parametrov. Če se bodo pojavile 
nezaželene emisije, se bo naprava sa-
ma ustavila. Trenutno je naprava v f a -
zi poskusnega zagona, v začetku juni -
ja bodo opravili še meritve, potem pa 

bo začela obratovati . K a j bo s s taro 
napravo, o tem se v teh dneh dogovar-

"jamo. Nemška f i rma, ki je lastnik Em-
teksa, ima svoje obra te po vsej Evropi, 
morda bodo napravo preselili v svoje 
podje t je v Francij i , morda bo ostala 
v Emteksu, to je vsekakor nj ihova po-
slovna odločitev. Za nas je pomemb-
no, da nemška f i rma kaže velik interes 
za sovlaganje v naše podje t je oziroma 
v p rogram sežigalruh naprav.« 

Kakšni so sicer poslovni rezultat i 
v Kovinski industr i j i Vransko? 

Razmere so za nas, ki smo odvisni 
od lastnega dela, zelo težke. Veliko 
bolj kot za tiste, ki so se naslonili na 
pleča i ržav i l ih skladov, ki j ih mi po-
sredno plačujemo. Lansko poslovno 
leto smo uspešno zaključili , tud i re -
zul ta t i poslovanja v prvih mesecih le-
tošnjega leta so ugodni, tako da smo 
optimisti . Vlada pa prava f inančna 
anarh i ja in brez potrebe izgubljamo 
čas ter energijo za stvari, ki so na 
zahodu vunevne same po sebi. Ne ver -
jamem, da se bodo razmere kmalu 
uredile, ker država s svojo podporo 
velikim sistemom omogoča anarhi jo. 
Če železarna ali Kidričevo ne plačuje 
električne energije ali davkov, se d r -
žava mirne duše s tem sprijazni. Če mi 
ne p lačamo elektrike, jo t akoj izklopi-
jo. Podobno je z raznimi odpisi s tar ih 
dolgov, mi v malem gospodarstvu pa 
p lačujemo sto tisoč nezaposlenih. So-
ciala ima svoje meje in sprašujem se, 
koliko nas bo stala še v naslednj ih 
letih.» 

Kakšne načr te imate k l jub vsemu 
v podje t ju? 

V pr ihodnje bomo poskušali u t rd i t i 
naš položaj na evropskem tržišču in 
vnovčiti znanje, pr idobl jeno s sedanj i -
mi projekti . Trenutno poskušamo za 
sežigalno napravo pridobit i evropski 
patent , k a r je izjemno dolg, zapleten 

in tudi drag postopek. Toda zavedamo 
se, da je to vstopnica za zahodna tržiš-
ča. Obenem se pr ipravl jamo na zače-
tek projekta ISO 9001, ki je prav tako 
pogoj za nas top v tuj ini . Tam pač ni 
prostora za tiste, ki se cagavo obnaša-
jo, včasih je t reba tudi z glavo skozi 
zid. Razen tega precej delamo na p ro -
gramu toplotne tehnike, tudi na tem 
področju smo bili v zadnj ih letih raz-
vojno zelo uspešni. Razvili smo dva ali 
t r i nove proizvode za široko potroš-
njo, edini v Sloveniji proizvajamo niz-
ko t empera tumi kotel in tudi s tem 
kotlom poskušamo n a evropsko tržiš-
če. Obenem pa nameravamo kadrov-
sko okrepit i razvojne službe v po-
djet ju.« 

Tako kot večino slovenskih podje t i j 
tudi Kovinsko industr i jo čaka lastni-
njenje . Kako se boste lastninskega 
preobl ikovanja lotili na Vranskem? 

»Lastninjenje je nujno, če hočemo 
še napre j normalno poslovati. Postav-
ljeni bomo pred dejstvo, da odkupimo 
od države sami sebe ali pa se damo 
podržavit i . Absurd je, da je zakon ize-
načil vsa podje t ja . Ker smo v zadnj ih 
letih vložili velika sredstva v podjet je , 
je podje t je veliko več vredno in za to 
bomo potrebovali toliko več denar ja , 
da ga bomo lahko odkupili . Zakon je 
izenačil vse, tiste, ki j ih živi država, in 
tiste, k i se živijo sami, izenačil je tiste, 
ki so vlagali v razvoj in tehnologijo, 
s t istimi, ki niso vlagali ničesar. Tr -
dim, d a je zakon destimulativen. Tre-
nu tno pr ipravl jamo otvoritveno b i -
lanco in vse tisto, k a r je bUo pozit ivno 
- usmeri tev na zahod, novi razvojni 
programi, uspešno poslovanje, uspeš-
no bi lančno s tan je - vse to nam ni 
v pr id . Za nas je odkup n a takšen 
način, kot si ga predstavl ja država, 
čisti absurd . Vrednost našega pod je t j a 
bo relat ivno visoka in če bomo zapo-
sleni tudi po znižani vrednosti , k a r 
n a m bo milostno ponudi la država, ho-
teli odkupi t i podjet je , potem bomo 
moral i štiri ali pet let plačevati sk la -
dom. Če bi mi pet let vlagali dena r 
v razvojne programe ali novo tehnolo-
gijo, po tem bi imeli perspektivo, da 
stopimo v korak s svetom. Tako pa^ 
neka j let ne bomo mogli investirati , 
zaradi česar spet ne bomo konkurenč-

^ ni. In kako bomo razložili l judem, ki 
so t u k a j delali 30 ali 40 let, da mora jo 
to isto tovarno odkupi t i od države? 
Preostane n a m še dokapital izaci ja . Ta 
možnost je zaenkra t povsem odpr ta , 
ker še ne poznamo vrednost i podje t ja . 
Na kra tko rečeno, tudi zame je ugan-
ka, kako bo potekal proces las tn in je-
nja . Me pa preseneča, da molčijo vsi, 
od sindikatov do zbornice, in se očitno 
pot iho s t r in ja jo s predlaganim nači -
nom lastninjenja.« 

IRENA BAŠA 

V Kovinski industr i j i Vransko so pred 
k ra tk im obnovili propadajočo Koše-
ninovo vilo. in v n j e j uredil i upravne 
prostore. Poleg pisarn bodo v tem ob-
jektu uredili tudi trgovino. V vili so še 
vedno ostanki nekdanj ih fresk, k i jih 
bodo pr i ureditvi trgovine zaščitili, 
kasneje pa jih namerava jo obnoviti. 

Ivo Kreča: »Prihodnost Kovinske in-
dustrije Vransko vidim v utrjevanju 
našega položaja na evropskih tržiščih 
in razvoju lastnega znanja.« 

Priprave na 
splošno stavico 

LJUBLJANA, 24. ma ja 
(STA) - Sindikat i kovinske 
in elektroindustr i je (SKEI) 
se intenzivno pr ipravl ja jo 
na splošno stavko kovinar-
jev. Do 31. ma ja n a j b i od 
članstva dobili soglasje, 
pot rebuje jo vsaj 75 odstot-
kov podpisov, potem p a se 
bodo odločili o času in t r a -
jan ju stavke. 

Plače so padle 
LJUBLJANA, 24. ma ja 

(STA) - V Sloveniji je marca 
v podje t j ih in drugih orga-
nizaci jah znašala povpreč-
n a b ru to plača na zaposle-
nega 71.411 tolarjev, v go-
spodars tvu 65.088 in v ne-
gospodarstvu 94.014 tolar-
jev. Po poda tk ih centralne-
ga državnega zavoda za 
s tat is t iko so se glede na fe -
b rua r b ru to plače zmanjša -
le za 3,1 odstotka, od tega 
v gospodarstvu za odstotek 
in v negospodarstvu za 9,1 
odstotek. 

Evropski pogled 
na siovensico 
šolstvo 

LJUBLJANA, 24. m a j a 
(Slovenec) - Raymond We-
ber, direktor uprave za izo-
braževanje, ku l tu ro in 
šport pr i Svetu Evrope, se 
je m ^ svojim obiskom 
v naši državi sešel z z ima-
n j im minis t rom Lojzetom 
Peterletom, minis t rom za 
kul turo Sergijem Pelha-
nom ter minis t rom za šol-
stvo in šport Slavkom Ga-
brom. Weber in Gaber sta 
ugotovila, da se program 
izobraževanja Sveta Evro-
pe u jema s problematiko, 
s katero se srečujemo tudi 
p r i nas. To velja za s rednje 
šolstvo, učenje tu j ih jezi-
kov, izobraževanje od ra -
slih, izobraževanje uči te-
ljev itn. 

Hrvati prelciniii 
gradnjo 

SEČOVLJE, 25. maja 
(STA) Hrvaška je po tele-
fonskem pogovoru med 
predsednikom hrvaške vla-
de Nikico Valentičem in 
slovenskim premier jem dr. 
Janezom Drnovškom us ta -
vila vsa g radbena dela na 
mejnem prehodu v Sečov-
l jah. Dela bodo ustavl jena 
vse dotlej, dokler bodo po-
tekali pogovori o meji med 
Hrvaško in Slovenijo. 

Rudolf pri 
Peterietu 

LJUBLJANA, 25. ma ja 
(STA) - Predsednik držav-
ne komisije za meje Repu-
blike Hrvaške in predsed-
nik državne komisije za 
meje pr i R Hrvaški dr . Da-
vorin Rudolf in slovenski 
zunanj i minister Lojze Pe-
terle sta se dogovorila, da 
bosta predlagala v ladama 
obeh držav, n a j z imanja 
ministra čimprej podpišeta 
sporazum o ustanovitvi or -
ganov ter nj ihovih pr is toj -
nostih in nalogah za ugoto-
vitev in označitev skupne 
državne meje. 

PONUDBA IIN POVPRAŠEVANJE 

Ponudba: 

- Bolgarsko podje t je F i rm 
Odrin iz Sofije želi v Slovenijo 
izvažati različne art ikle. In-
formacije: f ax 003592/798-122 
(Kiril Krastev). 

- Avstri jsko pod je t j e 
W.Zul tner Co KG nud i rost-
frei jeklo, baker , aluminij , me-
denino, pločevino, palice in 
cevi. N u ^ j o tudi indust r i j ske 
umetne snovi, vari lne stroje, 
vari lne snovi in snovi za ba te -
rije. Informacije: tel. 0316/60-

950 in fax 0316/673-934 
(F. Otter, H. Sačerič). 

- Kanadsko izvozno uvozno 
podje t je A-D-F Impex s pred-
stavništvom v Sloveniji želi 
sodelovati s slovenskimi pod-
jetji , ki bi uvažala kanadske 
proizvode (slana in neslcina so-
jina margar ina , kanadski whi-
sky, strešno kritino, gibs ploš-
če, fu rn i r oziroma tanke lesene 
plošče ter ameriški whisky). 
Informacije: tel. 061/861-517 
in fax 061/863-382 (Lojze 
Lovšin). 

- Angleška f i rma Hayes Mi-
crocomputer Products išče 
kontak te s slovenskimi f i rma-
mi za distr ibucijo proizvodov 
(oprema za obdelavo podatkov 
in PC per i ferne enote). Infor-
macije: tel. 9944-252-775-500 
in fax 9944-252-775-511 (Eva 
Tiygger). 

Povpraševanje: 
- Avstri jsko podje t je Haga 

Freizeit - Artikel Vertriebsges 
išče pa r tne r ja za p roda jo pla-
valnih bazenov, vr tnih baze-

nov ter kab in za savne. Infor -
macije: tel. 0043/2732-705-
780 in fax 0043/2732-74-971 
(G. Orsolits). 

- Br i tanska f i rma Contra 
Trading Company Limited želi 
vzpostaviti kon tak te s sloven-
skimi proizvajalci vra t in ok-
virjev iz t ikovine ter proizva-
jalci no t ran jega pohištva (zof, 
sedežnih garni tur , stolov, miz, 
omar in regalov) zaradi izvoza 
v Kuvaj t . Informacije: tel. 
9944/494-792-844 in f ax 9944/ 
494-79-434 (M.Mavra). 

- Francosko podje t je Aude-
mard išče poslovno sodelova-
n je s podje t j i na področju pro-
izvodnje peska, gramoza in 
kamna. Informacije: tel. in f a x 
3393/29-11-39 (Franz Kra i -
ner). 

d.O.O. podjerjE za iNTEkkTUAlNE STOrItVE In EkoNOMsko SVETOVANjE 
CEUE, Sernčeva 10, 65 000 SlovENijA, ieL: 06J JI 641 / Fax: 06? ? J 879 

Iščete finančnika in knjigovodjo v eni osebi? 
Bi radi kdaj pa kdaj tudi kakšen nasvet izkušenih 
finančnikov, da bi bili vaši posli še bolj uspešni? 
Bi se radi otresli vsakodnevnega operativnega 
dela z izterjavo, plačevanjem in urejanjem knji-
govodske dokumentacije? 
Ste malo ali malo večje podjetje? 

LAHKO VAM POMAGAMO! 

IMAMO DOVOLJ ZNANJA, 
PRAKTIČNIH IZKUŠENJ 
IN POTREBNE OPREME. 

RATING 
CELJE, Sernčeva 10 
telefon in fax: 063/33-879 

KONTAKT d.O.O. 
Varstvo pri delu 

Cesta v Tmovlje 10 a, 
Celje, 

tel. 31-641/206, 200 

izvajanje varstva pri delu 
v skladu 2 zakonodajo 
inženiring 
izdelava pravilnikov 
elaboratov 
navodil za varno delo 
organiziranje tečajev 
svetovanje 

Center za 
informacijski 
sistem 
Gospodarske 
zbornice 
Slovenije 

Vse podrobnejše informaci je 
dobite pri Centru za Informa-
cijski sistem Gospodarske 
Zbornice Slovenije, telefon 
(061) 150-122 interno 290, 292, 
293 ali d i rektno 215-631. 



Spogledovanje preko meja 
Franc Pangerl: »PomlaaansHI obrinl sejmi so našli svoje mesto v Hržavl Sloveniji, nedvomno pa se lahko spogledujemo tudi 
preko meja, z deželami sejemskega prostora Alpe-Jadran^ 

11. Pomladanske obr tne sejme v Celju je 
v sedmih sejemskih dneh obiskalo 37 tisoč 
obiskovalcev, kar je v celoti zadovoljilo tre-
nu tna pr ičakovanja organizator ja , podje t ja 
Celjski sejem. Trenutne zato, ker imajo v celj-
ski sejemski hiši za pomladanske obr tne sejme 
pr ihodnj ih let smele načrte! Že v neka j letih 
- predvidoma leta 96 - n a j bi si namreč osrednji 
slovenski pomladanski sejem ogledalo blizu 
140 tisoč ljudi. 

V Celjskem sejmu pravijo, da je konsenz 
z Obr tno zbornico Slovenije o tem, da bi po-
mladanske obr tne sejme v Celju razvijali 
v smeri že pred leti uveljavljenega jesenskega 
mednarodnega obr tnega sejam, dosežen. 

V Celjskem sejmu tudi v bodoče namenja jo 
osrednjo pozornost razvoju sejemske dejavno-
sti, ki bo temeljila prvenstveno na obrt i in 
podjetništvu. 

Na zagotavljanje kar najpr imernejš ih pogo-
jev za razvoj sejemske dejavnosti (pri tem pa 
ne zanemar ja jo rednega rekreativnega ter 
športnega utr ipa) je vezanih tudi večina na-
ložb. Prvi korak v tej smeri je okrepitev PTT 
inf ras t ruk ture z namesti tvi jo Siemensove tele-
fonske centrale - naložba vredna dobrih 300 
tisoč DEM tolarske protivrednosti n a j bi bila 
zaključena pred začetkom jesenskega MOS 
- ter d o g r a ^ t e v dvorane E, k je r n a j bi svoje 
mesto našla tudi za sejemsko pr ihodnost pre-
potrebna sodobna konferenčna dvorana. »Če 

ter gradnje hotela v sklopu sejma - pa zaenkrat 
še čakajo, sa j mora jo v občini v te namene 
prilagoditi tudi obstoječo urbanis t ično doku-
mentacijo. 

V Celjskem sejmu imajo za svojo prihodnost 
jasne načrte. Glede na različna mnenja blizu 
300 razstavljalcev o uspešnosti letošnjih 
11. POS, pa je tako tudi s slovenskimi obrtniki 
in podjetniki . Tisti namreč, ki so se na sejem 
dobro in temeljito pripravili , so bili s t ržnost jo 
in poslovno uspešnostjo sedmih sejemskih dni 
izredno zadovoljni — drugi spet, ki so se načr to-
vanja sejemske promocije lotili m a n j skrbno, 
pa so v Celju ugotavljali , da so zlati sejemski 
časi mimo in da zmanjšana kupna moč precej 
vpliva na končni iztržek. 

bo vse po sreči in z izvajalci del ne bomo imeli 
težav, bo tudi ta naložba pod streho še pre^ 
začetkom jesenskega sejma, sicer pa bomo' za« 
čeli z gradnjo takoj po njegovem zaključku, še 
pred koncem septembra,« pravi direktor Celj. 
skega sejma mag. Franc Pangerl . 

Celjski sejem na j bi v petih letih za naložbe 
namenil dobr ih 5 milijonov DEM tolarske pro-
tivrednosti, od tega bodo v razvoj in širitev 
sejemske hiše vložili 60 odstotkov lastnega ka-
pitala. Za dvorano E, ki na j bi ob konferenčni 
dvorani nudila prostor še vsem preostal im se-
jemskim službam, je idejni projekt že izdelan, 
dolgoročnejši načr t i celjskih sejmarjev - od 
razširi tve še ne zgrajene dvorane do odkupa in 
ureditve okoliških objektov vse do vojašnice 

Koncepcija predšolsice vzgoje 
Predstavitev Koncepcije 

predšolske vzgoje v okviru sej-
ma Vse za otroka je bila za 
številne predstavnice vrtcev iz 
vse Slovenije nepričakovano 
presenečenje. Predviden je bil 
namreč le refera t dr . Ljubice 
Marjanovič-Umek o Videnju 
vrtca v koncepciji spremembe 
osnovnega šolstva, vendar pa 
so se v Ministrstvu za šolstvo 
in šport v zadnjem t renutku 
odločili, da vendarle predsta-
vijo delovno verzijo konce-
pcije. 

Koncepcija predšolske 
vzgoje je nas ta ja la sočasno 
s prenovo osnovne šole, ka r je 
razumljivo, sa j je predšolska 
vzgoja zda j končno tudi si-
stemsko prešla pod okri l je Mi-
nistrstva za šolstvo in šport. 

Pri tem pa ne gre pozabiti , da 
je predšolska vzgoja vendarle 
avtonomen del šolstva, v svoji 
specifiki zaradi drugačnost i 
mlajšega otroka neprimerlj iv 
z osnovno šolo. 

»Izvajalci od koncepcije ne 
smejo preveliko pričakovati . 
Dejstvo namreč je, da gre le za 
teoretična izhodišča za p r ip ra -
vo nacionalnega programa in 
kasneje ustrezne zakonodaje 
javnega šolstva, za izvajalce 
pa pomeni le smernice dela,« 

• je v Celju pojasnjevala dr . L ju-
bica Marjanovič-Umek. Ker 
gre otrok skozi oba sistema 
(predšolsko vzgojo in osnovno 
šolo), morata obe koncepciji 
izhajat i iz istih izhodišč. Pre-
prosto povedano pa gre pri 
koncepciji predšolske vzgoje 
za to, da se pod strokovno in 

zakonsko okril je spravi vse t i -
sto, kar se v vrtcih dogaja že 
dolgo časa. 

V razpravi je bilo slišati tudi 
vrsto pr ipomb, da je koncepci-
ja nas ta ja la zgolj v strokovno-
teoretičnih &ogih , premalo 
znana pa je delavcem v praksi . 
A to je - gre za delovno verzijo 
- povsem razumljivo, dr. Mar-
janovič-Umekova pa je ob tem 
poudari la, da bo še dovolj časa 
za razprave in posvetovanja. 
O čisto konkretnih zadevah 
- od tega, kako bo s postop-
nost jo uvajanja , mater ia lnimi 
in f inančnimi pogoji ter kadri , 
do tega, da je obseg predšolske 
vzgoje od 1. do 6. leta otrokove 
starosti skora j edinstven pr i -
mer tovrstne obravnave v sve-
tu — bo torej še veliko razprav. 

Priprave rodijo uspeh 
Mnenja blizu 300 razstavljalcev na sejmu, ki je imel tudi prodajni značaj , so bila glede 

poslovne uspešnosti močno deljena. Ob zakl jučku 11. POS smo lahko ugotavljali , da so bili 
z nastopom na sejmu izredno zadovoljni vsi tisti, ki so se nan j dobro pripravil i in skrbno 
načrtovali sejemsko promocijo. Eno takšnih je bilo tudi podje t je Batagel iz Postojne (na pos-
netku), ki je s predstavitvi jo novega gospodinjskega apara ta blender navduševalo obiskovalce. 

Združenje za zdravo hrano 
Na pobudo celjskega kardi -

ologa dr. Janeza Tasiča so 
v okviru sejma Bio v Celju 
ustanovili Združenje za biolo-
ško pridelavo, predelavo in 
prodajo bio hrane. 

Združenje - s sedežem v Ce-
lju se bo v kra tkem tudi u r ad -
no registriralo - bo skrbelo za 
vzpostavitev in vzdrževanje 
regijskih prodajn ih mest bio 
hrane ter uva jan je naravnega 
načina kmetovanja in življe-

nja . Slovenske kmete, pred-
vsem mlade, bodo v združenju 
poskušali vzpodbujat i k uva-
janju ekološko pri jaznega 
kmetovanja , ki temelj i na 
ohran jan ju plodnosti tal, upo-
rabi naravnih domačih gnojil, 
pestrem kolobarjenju, odpove-
di sintetičnim škropivom in 
umetnim gnojilom ter živino-
reji, ki upošteva značilnosti in 
potrebe domačih živali. 

Ustanovnega sestanka se je 

udeležilo precej pridelovalce\ 
in prodajalcev biološke hran< 
iz vseh koncev Slovenije, Dar-
ko Erdel jc iz Zilje v Beli kraji-
ni pa je predstavil svojo, v Slo-
veniji sploh prvo biološko tu-
ristično kmetijo. 

Sejem, ki Ima prihodnost 
Po besedah direktor ja Celjskega sejma mag. Franca Pangerla celjski sejmarj i že razmišljajc 

o tem, kakšni bodo Pomladanski obrtni sejmi pr ihodnje leto. »Če bodo dogovori z Ljubl jano ot 
posredovanju Ministrstva za šolstvo in šport uspeli, bo pr ihodnje leto sejem Vse za otroka H 
samostojen. 12. POS pa bodo v letu 94 pod enotno sejemsko streho združevali preostale spomla-
danske sejemske prireditve.« 

Iz 11. POS sta poročali: 
IVANA STAMEJČIČ 
in NATAŠA GERKEŠ, 
vse fotograf i je 
EDO EINSPIELER. 

Zlate Ideje nastajajo med delom 
Z Zlato zibko, najvišj im pr iznanjem sejma Vse za otroka, je 

posebna žirija nagradi la vzgojiteljico Nado Mlinarevič iz celj-
skega vrtca Tončke Čečeve. 

Na fotografi j i je delček premaklj ivega in sestavljivega pohi-
štva, ki v vrtčevskih igralnicah us tvar ja vsak dan drugo domi-
šlji jsko okolje - malčki se lahko danes igrajo v trgovini, jutr i 
v pekami , pojutr išnjem spet v . . . Odvisno od domišlj i je pač, 
a ideja, ki je pr i vzgojiteljici Nadi Mlinarevič nas ta ja la ob 
vsakodnevnih izkušnjah z us tvar ja lnost jo otrok, je plod načr t -
nega dela. 

Nagrajenci 
11.POS 

V okviru letošnjih 
11. POS so minuli četr tek 
zvečer najuspešnejši raz-
stavljalci prejeli posebna 
pr iznanja in nagrade. Tri 
žirije so podeljevale Znake 
Celeia (zlate, s rebrne in 
bronaste), p r iznanja SPIM 
in Zlate zibke. 

Zlate znake Celeia so 
prejeli: Tone J a v o m i k za 
mult ivalentni akumula tor 
(sejem Ideja), SIT Sečovlje 
za široko predstavitev f i t -
ness programa (sejem Tu-
rizma, prostega časa in 
športa), Krka Zeliščna 
zdravila Novo mesto za 
program zelenih zdravil 
(sejem Bio), REI d.o.o. za 
kreativen pr is top izvirne 
ideje in vrhunsko obliko-
vanje (sejem Poslovnih da -
ril), S teklarna Rogaška 
Slat ina Dekor Kozje za ce-
lostno predstavitev proiz-
vodov, oblikovalnih dosež-
kov in ureditev razs tavner-
ga prostora (sejem Stekla, 
keramike in umetnosti) ter 
Cookinox d.o.o. Grosupl je 
za celovito podobo gostin-
ske opreme 

V okviru sejma Vse za 
otroka so tudi letos pode-
ljevali t radicionalne na -
grade Zlate zibke. Nagra-
jenci so: vzgojiteljica Nada 
Mlinarevič iz celjskega vr t -
ca Tončke Čečeve za igral-
ni kotiček, TOLOS d.o.o. 
Kamnik za proizvod Moj 
laborator i j in Alpos Šent-
jur za pohištveni program 
Vija-vaja. 

Zlata pr iznanja SPIM pa 
so prejeli: Janez Prašn ikar 
za samodejni WC izplako-
valnik, Roman Bitenc za 
pipe z izpopolnjenim tes-
nenjem, Peter Kodre, Vla-
do Rančigaj , Boris Ju rko-
šek, Gregor Kladnik in Be-
njamin Vozlič za pr iprave 
za oblikovanje celic hladi l-
nega apara ta ter Tone J a -
vornik za mult ivalentni 
akumula tor energije. 

VODOVOD IN CENTRALNO OGREVANJE 

cevi TOTRATERM za talno ogrevanje 
cevi TOTRASANITERM za sanitarno vodo 

• radiatorji AKLIMAT novi tip, ki ne poka 
• radiatorji VOGELNOT zunaj plastificiran 
• vse vrste peči za centralno ogrevanje 
• vse vrste plinskih peči in rezervoarjev 

» AKCIJSKA PRODAJA KOTLOV TVT (STABLER) * 
CEVI TOTRASANITERM IZ POLIPROPILENA SO 
BREZ SVINCA, CINKA IN VODNEGA KAMNA 

CEVI TOTRASANITERM SO ZDRAVJU PRIJAZNE 

Pričakujemo Vas z ugodno in široko ponudbo, 
konkurenčnimi cenami in plačilnimi pogoji. 
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»Ta prekleti ring« 
v žalski skupščinski dvora-

ni zna biti danes hudo vroče, 
poslance namreč čaka razpra-
va in sprejem ali pa morda tu-
di zavrnitev dokumenta, ki se 
uradno imenuje Urbanistična 
zasnova naselja Žalec. Stro-
kovnjaki trdijo, da je dobro 
pripravljen, v upravnih služ-
bah in mestni skupnosti pre-
pričujejo, da brez njega ne mo-
rejo v mestu početi ničesar 
več, l judje, zlasti v starem delu 
Žalca, pa mu odločno naspro-
tujejo. 

Da bi lažje razvimeli zgodbo, 
moramo poseči dve desetletji 
v preteklost. Leta 1972 so Žal-
čani nazadnje sprejeli svoj tu--
banistični načrt, v katerem so 
podrobno zapisali, ka j na j bi 
se v mestu dogajalo in kako se 
bo Žalec razv i j^ . V dvajsetih 
letih se je marsikaj spremeni-
lo, tudi zakonodaja zahteva 
svoje. Zato so se Žalčani že 
pred časom lotUi priprave no-
ve urbanistične zasnove nase-
lja in v njej zapisali usmeritve 
za razvoj naselja in dejavnosti, 
zasnovo organizacije dejavno-
sti v prostoru ter namenske ra-
be prostora, pa virbanistično-
oblikovalske usmeritve. Du-
hove pa očitno najbol j buri 
prometna ureditev v savinjski 
metropoli. 

Urbcmistično zasnovo nase-
lja so pripravljali v velenjskem 
Zavodu za urbcmizem, kako se 
lotiti prometa v mestu, pa so 
povprašali l jubljansko firmo 
Omega Consulting. 

Ko so strokovnjaki staknili 
glave, se je porodila ideja o ne-
kakšnem osnovnem mestnem 
ringu — tako je uradno zapisano 
na kar t i o zasnovi cestnega 

j omrežja. Gre pa preprosto za 
t takšno rešitev: doslej je ves 
j promet potekal po glavnem 
i Slandrovem trgu. Z novim 
i prometnim režimom na j bi na-
r redili obroč, ki bi potekal po 
J Aškerčevi ulici približno do 
j glasbene šole, tam n a j bi skozi 

praktično novo naselje iirediU 
povezavo z Velenjsko cesto. 
Nadaljevali bi po Cankarjevi 
ulici, potem po Hausenbic-
hlerjevi in to ulico povezali 
s Pokopališko. Mimogrede 
— Hausenbichlerjeva ulica je 
danes slepa uUca. 

Cestne povezave načrtujejo 
tudi na drugi strani mesta, pri 
čemer je največ vroče krvi 
povzročila zamisel, da bi že-
lezniški prehod pri Hmezadovi 
upravni stavbi zaprli, l judje iz 
smeri Griž pa bi se v mesto 
vozili malce naokoli. Na sa-
mem začetku so menda stro-
kovnjaki razmišljali še o tem, 
da bi cestni obroč speljali pre-
ko mestnega parka pri blagov-
nici Savinjka oziroma žalski 
tržnici. 

Vizija, ne izvedba 
Urbanističlio zasnovo Žalca 

so poslanci dobili na mize že 
na zadnjem zasedanju občin-
ske skupščine, ko so v dvorano 
prišli tudi krajani iz starega 
dela mesta in odločno naspro-
tovali sprejemu takšnega do-
kimienta. Vroče je bilo v tej 
isti dvorani tudi minulo sredo, 
ko so organizirali javno raz-
pravo. Predstavniki občinskih 
upravnih organov, velenjskega 
zavoda za urbanizem, mestne 
skupnosti ter ljubljanskega 
podjet ja Omega so krajanom 
še enfa-at dopovedovali, zakaj 
je takšen dokument potreben, 
in razlagali rešitve. Vsi v en 
glas so zatrjevali, da je urbani-
stična zasnova samo plcinski, 
ne pa tudi izvedbeni doku-
ment. Dokler mesto tega do-
kumenta nima, so vsi posegi, 
vključno z gradnjo novega sta-
novanjsko —poslovnega centra, 
z vsemi lokali in ostalimi 
gradnjami, možni samo na os-
novi izjemnih lokacij, ka r po-
daljšuje in draži postopke. Do-
kazovali so, med drugim tudi 
z rezultati ankete izpred dveh 

let, da je v Žalcu veliko preveč 
tranzitnega prometa. Predla-
gana prometna rešitev na j bi iz 
mesta spravila vse tiste, ki tam 
T, avtomobili nimajo ka j poče-
ti, odveč pa je bojazen, so pre-
pričevali, da bi zaprli Slan-
drov trg in celoten promet po 
predlaganih cestnih poveza-
vah preusmerili med stano-
vanjska naselja v starem delu 
Žalcu. 

Ravno tega, da bi se celoten 
promet z glavnega trga usme-
ril v stranske ulice, se l judje 
v Žalcu najbolj bojijo. Prepri-
čani so, da so vse študije samo 
odkrile znane probleme, v ni-
čemer pa ne ponujajo rešitev. 
V posebni peticiji, ki so jo na-
slovih na žalsko občino, so še 
zapisali, da so nezadovoljni 
z vodenjem postopka za javno 
razpravo, če bi sprejeli ponu-
jeno m-banistično zasnovo, pa 
bi to pomerulo preveč radika-
len rez v obstoječi urbanizira-
ni prostor. Lokalni tranzitni 
promet skozi trg bi se po n j i -

hovi oceni moral preseliti na 
obvoznico. Lastniki zemljišč 
za morebitni cestni ring niso 
pripravljeni prodati niti mili-
metra zemlje. Tudi po zadnji 
javni razpravi, ko je predstav-
nik občine zatrjeval, da bodo 
upoštevali vse pripombe, kra-
jani še vedno menijo, da jih 
hočejo žejne prepeljati čez 
vodo. 

Razprava danes lio 
Predstavniki mestne skup-

nosti kl jub temu, da se je mi-
nvdo sredo pogovor s hrajani 
končal brez jasnih sklepov, 
vztrajajo pri tem, da poslanci 
danes odločajo o predlaganem 
dokumentu. Preprosto zato, 
ker sta ga sprejela mestni sypt 
ter skupščina mestne skupno-
sti. Postopek, pravijo, je bil iz-
p>eljan tako, kot je treba. Ne 
glede na to, kako bodo danes 
poslanci dvigovali roke, pa je 
v tem primeru jasno eno. Žal-
čani so se pred leti malce uš te- . 

U, ko so ocenjevali, da se bo 
razvijal novi del mesta in da se 
bodo t ja selile dejavnosti. Zgo-
dilo se je ravno nasprotno. Vse 
bolj oživlja staro mestno jedro, 
kjer l judje odpirajo lokale čez 
noč, in ni ga dokumenta, ki bi 
j ^ prisilil, da bi v starem delu 
Žalcu urejali samo stanovanja. 
Zaradi takšnih in drugačiiih 
lokalov je gneča velika, vse 
bolj pr imanjkuje tudi parki-
rišč. 

Še z eno veliko težavo se 
srečujejo l judje v starem delu 
mesta. Številni lokali namreč 
ne spoštujejo delovnega časa, 
pozno v noč je slišati h rup iz 
gostiln in bifejev, pločniki so 
zatrpani z mizami gostincev. 
Prošnje, da bi naredili red, ne 
zaležejo. Zato je razimdjivo, 
da se upirajo spremembam, pa 
čeprav jim očitajo, da hočejo 
samo spalno naselje, razvoj 
mesta pa jim je španska vas. 

IRENA BAŠA 

Do legalizacije črnih gradenj 
Celjski IS je pripravil r a j -

ski posvet o tolmačenju Zako-
na o spremembah in dopolni-
tvah zakona o urejanju naselij 
in drugih posegov v prostor. . 

Regijskega posveta sta se 
udeležila državni sekretar iz 
Ministrstva za okolje in pro-
stor mag. Dušan Blaganje in 
glavni republiški urbanistični 
inšpektor dr. Milan Naprud-
nik. Blaganje je poudaril, da je 
novo sprejet zakon izredno po-
memben in z zelo širokimi po-
sledicami za zagotavljanje 
pravne države. Prav zaradi 
korenitih sprememb, ki jih 
prinaša, bo zakon morda pre-
izkusni kamen uveljavljanja 

pravnih postopkov v Sloveniji. 
Po sprejemu zakona z odzi-

vom občanov ne moremo biti 
posebno zadovoljni. Od sredi-
ne aprila je namreč po 11. čle-
nu vložilo zahtevke za odlog 
prisilne izvršbe (s priloženim 
potrdilom o plačilu depozita) 
•le 65 investitorjev. Zakon 
— preprosto povedano, dopušča 
in omogoča legalizacijo črnih 
gradenj - zaenkrat bolj kot ne 
ostaja le na papir ju. V Slove-
niji, ki šteje kakšnih 600 tisoč 
gospodinjstev, je uradno zabe-
leženih blizu 30 tisoč črnih 
gradenj, od tega zasebnih sta-
novanjskih hiš le okoli 5 tisoč. 
Investitorji, ki za svoje objekte 
nimajo lokacijskega dovolje-

nja in ostale dokumentacije, 
lahko do 9. julija zaprosijo za 
izdajo dokxjmentacije, v ob-
činskih upravnih orgcuiih pa 
morajo plačati depozit v višini 
2 tisoč 500 tolarjev za m^ ozi-
roma ne man j kot 150 tisoč 
tolarjev. Denar bo namensko 
porabljen, večina pa ga bo šla 
v Stanovanjski sklad Sloveni-
je. To določilo seveda ne velja 
samo za zasebne investitorje, 
pač pa za vse. 

»Prvi korak je storjen 
s sprejemom zakona, drugi in 
vsi naslednji pa bodo odvisni 
od doslednosti države,« meni 
glavni republiški urbanistični 
inšpektor Milan Naprudnik. 

L STAMEJČIČ 

Velenjčani 
urejajo občino 

Poslanci v velenjski 
skupščini so na zadnjem 
zasedanju spregovorili 
predvsem o prostorskih do-
kumentih. Največ pozorno-
sti so namenili predlogu 
odloka o lokacijskem načr-
tu za vročevod v Topolšico 
ter osnutku odloka o uredi-
tvenem načrtu za centralne 
predele mesta Velenje. 

Poslanci so sprejeli loka-
cijski načrt za vročevod 
v Topolšico kl jub pomisle-
kom, če je vročevod opti-
malna rešitev za faaj. 
Omenjali so možnost izko-
riščanja geotermalne ener-
gije s ^ p a j z drugimi viri. 
Ureditveni načrt central-
nih velenjskih predelov je 
na odločanje skupščinskih 
poslancev čakal kar štiri 
leta. Dokument odpira 
možnosti razvoja central-" 
nih predelov mesta, sestav-
ljen pa je tako, da se pri la-
gaja interesu investitorjev. 
Ureditveni načrt dopušča 
veliko možnosti, tudi glede 
ureditve prometa. Kot 
takšnega so ga poslanci 
sprejeli, z vsemi pobudami 
pa ga bodo v IS preobliko-
vali v predlog, o katerem 
bodo razpravljali velenjski 
poslanci na enem od pri-
hodnjih skupščinskih zase-
danj. 

Predvidoma na j bi se ve-
lenjski poslanci zbrali po-
novno v začetku jimija, ko 
bodo obravnavali predlog 
proračuna občine Velenje 
za letošnje leto. Izvršni svet 
je z raznimi aktivnostmi 
povečal proračun za več 
kot 6 inilijonov tolarjev, 
vendar člani velenjske vla-
de z višino proračima še 
vedno niso zadovoljni. Tu-
di v prihodnje nameravajo 
nadaljevati, z aktivnostmi 
za pridobivanje dodatnih 
proračimskih sredstev. 

US 

Za promet zapreti središče mesta 
Celjani o redu ¥ prometu In na parkiriščih 

Promet in parkirišča so že 
dolgo časa ahilova peta našega 
mesta. Veliko je že bilo posku-
sov, da bi se ka j uredilo. Celja-
nov o tem doslej ni nihče ka j 
prida spraševal, načrtovanje 
in odločanje je bilo stvar posa-
meznikov. Bi lahko bilo zdaj 
ka j drugače? Mestna oblast, ki 
se bo odločala za nove ideje in 
rešitve, se bo najbrž bolje po-
čutila, če bo upoštevala tudi 
mnenja prebivalcev svojega 
mesta, njeni poskusi pa bodo 
imeli tudi več možnosti za 
uspeh. 

Naša ekipa za raziskavo 
javnega mnenja je pod vod-
stvom Vesne Lejič (ilustracije 
je izdelal Robi Kojterer) v so-
boto, 15. maja, izvedla telefon-
sko anketo med 100 naključno 
izbranimi prebivalci celjske 
občine in jim zastavila 3 vpra-

šanja: Ali je po vašem mnenju 
v Celju večji red na parkiriš-
čih, odkar za to skrbi podjetje 
Kostra d.o.o., ali bi bilo treba 
zapreti promet v središču me-
sta (Zidanškova ulica. Trg 
V. kongresa . . . ) in ali so po va-
šem mnenju brezplačna parki-
rišča na obrobju mesta dobra 
rešitev. 

In odgovori? Skoraj polovi-
ca vprašanih je mnenja, da je 
v Celju večji red, odkar je skrb 
za parkirišča prevzelo podjetje 
Kostra. Številne pa so bile tudi 
kritike. Nekaj najpogostejših 
primpomb: parkiranje je še 
vedno predrago, večlsrat ni 
prostora in v takšnih primerih 
uslužbenci Kostre ne znajo 
svetovati uporabnikom, kje 
n a j parkira jo avtomobil, sliša-
ti pa je bilo tudi očitke, da 
podjet je samo zaračunava" 

parkirnino, za morebitno na-
stalo škodo pa ne odgovarja. 

Celjani tudi menijo, da je 
potrebno središče mesta za-
preti za promet, večinoma pa 
ne bi imeli nič proti, če bi bil 
prepovedan promet v ulicah 
od železniške postaje do sodiš-
ča in od Zidai^kove do Miklo-
šičeve. Za večje nakupe n a j bi 
se izdajale dovohlnice, v cen-
t ru mesta bi bila dovoljena sa-
mo dostava, pa še ta le ob do-
ločenih urah. 

Kar 77 odstotkov Celjanov 
pa je prepričanih, da bi bila 
brezplačna parkirišča na 
obrobju mesta dobra rešitev 
težav zaradi pomanjkanja 
parkirnih prostorov. N ^ a t e r i 
so omenili še možnost izgrad-
nje garažne hiše izven centra 
mesta, kaj t i parkirišč je še 
vedno premalo. 

ROBERT GORJANC 

Zastonjsici biažev žegen 
Celjski IS je v prizadevanjih za izboljšanje parkirnega 

reda v mestu sklenil, da se v mesecu maju poskusno ukine 
plačevanje parkirnine na parkirišču za Mestnim gradom. 

Po besedah Iztoka Uranjeka, svetovalca za promet obči-
ne Celje, je bila do konca aprila povprečna mesečna zase-
denost parkirišča nekaj nad 2 tisoč vozil, v maju pa se je 
parkiranje na 220 parkirnih mestih povečalo za dobro 
petino. Vendar pa žal večje število avtomobilov na parki-
rišču za Mestnim gradom ni omililo parkirnega nereda 
v središču mesta (na Trgu V. kongresa, v Vodnikovi, Gle-
dališki, Zidanškovi, . . .) . Po prvih ocenah gre večje število 
peu-kiranih vozil za Mestnim gradom pripisati le temu, da 
so vozniki namesto na — že vseskozi brezplačnem — parki-
rišču Glazija svoja vozila v maju pač zastonj puščali 
nekoliko bMe. 

Poskus, da bi parkirni nered v središču mesta z brez-
plačnim parkiranjem za Mestnim gradom vsaj delno omi-
lili, je žcd, po prvih ocenah, bolj kot učinkovit ukrep le 
biažev žegen. i s 

Učiteljska 
stavka pred 
koncem 
pouka? 

Republiški odbor Sindi-
kata vzgoje, izobraževanja 
in znanosti Slovenije je 
pred dnevi pozval svoje 
člane po osnovnih, glasbe-
nih in srednjih šolah, na j se 
do danes (četrtka) z oseb-
nim izrekanjem opredelijo 
glede stavke, ki jo zaradi 
neurejenih razmer v šol-
stvu in neuspešnih pc^a-
janj z republiško vlado na-
povedujejo za začetek ju-
nija. 

SVIZ od vlade zahteva 
•podpis kolektivne pogodbe 
za negospodarske dejavno-
sti vUjučno s tar i fnim de-
lom (izhodiščna plača za 
prvi tar i fni razred na j zna-
ša 30.600 tolarjev bruto), 
izplačilo regresa v višini 60 
odstotkov zadnje znane 
povprečne plače v gospo-
darstvu najkasneje v juniju 
ter predlaga dejansko 
skrajšanje delovnega časa 
iz 42 na 40 delovnih ur te-
densko. 

V primeru, da pogajanja 
z vlado tudi zdaj ne bodo 
uspešna in se bo po kolek-
t i \ ^ več kot polovica čla-
nov SVIZ odločila za stav-
ko, so že znani tudi okvirni 
stavkovni pogoji. Za 2. ju-
nij je napovedana 2 -uma 
stavka, za 4. junij celod-
nevna, za čas od 9. do 
l l . j t m i j a tridnevna in po-
tem od 15. jimija do konca 
pouka v tem šolskem letu 
še njeno nadaljevanje. 

IS 
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Troje izgubljenih življenj 
Po premieri Freyewe enodejanke Kri In košute 

Prejšnj i petek je celjsko Slovensko 
l judsko gledališče s premiero dramskega 
prvenca Damir ja Z la ta r ja Freya Kri in 
košute (sicer praizvedenega v sezoni 
1989/90 na malem odru mariborske Dra-
me SNG) obnovilo izvenabonmajsko po-
nudbo Odra Herber ta Griina in gledali-
ško oživilo novo imenitno komorno pri-
zorišče v spomeniškovarstveno obnovlje-
ni kapelici Špital . Odločilno spodbudo 
za pr i je tno programsko in izvedbeno 
presenečenje moremo pripisat i novi 
vršilki dolžnosti umetniškega vodje Ma-
rinki Poštrakovi, ki je besedilo iz hrvaš-
čine tudi prevedla. 

Znani koreograf in režiser Damir Zla-
ta r Frey, ki je prve pomembnejše gledali-
ške izkušnje pridobival prav v celjskem 
gledališču, je dramat ično dogajanje za-
pletel med tr i ženske in postavil v me-
ščansko domovanje Sofi je Kott, nekoliko 
ostarele operne primadone, zagnane in-
terpre tke Florie Tosce iz znamenite Pu-
ccinijeve opere. Po eni s t rani je sledil 
Sofi j ini s t ras tni obsedenosti z omenjeno 
vlogo, za katero kar napre j vadi v salonu 
s svojo vdano garderoberko Luizo in 

s katero skuša brezuspešno nadomeščati 
gluho praznino resničnega življenja. Po 
drugi pa minuli s trast i l jubezni do mo-
škega, menda plemiškega porekla, ki ji 
ga je speljala v svojo posteljo mlajša se-
stra Ester, dokler ga ni (precej nepojas-
njena) smrt iztrgala obema tekmicama in 
še dodatno spodbudila uničujoče in sa-
mouničujoče sovraštva med sestrama. 
V razkošno opremljenem meščanskem 
salonu n a m avtor ob ci tat ih iz pr i l jubl je-
ne Puccinijeve opere brezobzirno in ne-
podkuplj ivo razkriva podobo životarje-
n ja na zima j elegantnih protagonistk. 

Režiser in d rama tu rg uprizori tve Du-
šan Mlakar je zvesto sledil besedilu in 
skrbel za zgoščeno s topnjevanje ka ta -
strofičriega vzdušja, polnega skra jn ih 
čustev in izbruhov duševnega, celo fizič-
nega nasilja. Scenograf Tomaž Marolt je 
(ob asistenci Franca Kvedra) v lep ambi-
ent kapelice posegel le s s t i lnim pohi-
štvom, vodometom, ki poudar ja razkošje 
in opominja na nenehno minevanje časa, 
in podobo rimskega prizorišča Tosce 
v ozadju. Kostumografka Alenka Bart lo-
va je poudar i la meščansko eleganco in 

zunanjo urejenost protagonistk ter 
z imenitnima kontras tn ima opernima 
kostumoma iz Tosce še podkrepila in iro-
nizirala lažno bleščavo Sofijinega nami-
šljenega zatočišča. 

Ena od prednosti Freyevega besedila je 
tudi v treh doka j enakovrednih ženskih 
vlogah, ki jih ponuja us tvar ja lno zrelim 
igralkam. Tako je Ljerka Belakova v vlo-
gi Sofije Kott izrazila mestoma kar vi-
hamiško in fur iozno obsedenost z vlogo 
Tosce in umišl jenim svetom opernega 
odra, a tudi napada lno sovraštvo do se-
stre, tekmice, ki ji ni speljala le moškega, 
ampak je z n j im celo zanosila. Bolj ra -
zumsko nadzorovano podobo sovraštva 
Ester Kott, utemeljeno v neizpolnjenem 
mater instvu in nepokvarjeno z umetelni-
mi čustvenimi izbruhi iz teatrskega sve-
ta, je ostro izdelala Vesna Jevnikar . Trp-
no podobo do skrajnost i vdane gardero-
berke Luize, ki se je v službi ostareli 
operni zvezdi odrekla vsem osebnim živ-
l jenjskim ciljem, da bi ji vsa j za silo omo-
gočila obnavl janje bleščavih ilvizij, pa je 
izoblikovala Jana Šmidova. 

SLAVKO PEZDIR 

Podobe iz Nadiških dolin 
Od minulega ponedeljka do 21. juni ja v Beneški galeriji 

v Špet ru žigosajo platna za mednarodni sl ikarski na teča j 
»Podobe iz Nadiških dolin.« 

Akcija Društva beneških umetnikov, nad ka tero je 
prevzela pokroviteljstvo dežela Fur lani ja-Jul i j ska k ra -
jina, je s tara že 14 let, doslej pa so v n je j sodelovali številni 
likovni ustvarjalci iz Slovenije. Natečaj in žigosanje se 
bosta zaključila 21. junija zvečer, posebna žirija pa bo 
izbrala t r i dela in jih odkupila. Vsa dela bodo razstavl jena 
na skupinski razstavi, ki jo bodo odprl i 26. junija. 
IS 

Izvrsten koncert 
zakilučil sezono 

Zadnj i koncert Celjskega 
godalnega orkestra, ki se je 
minuli torek odvijal v dvorani 
pod »Celjskim stropom« v Po-
kra j inskem muzeju, je bil izvr-
sten zaključek letošnje abon-
majske sezone tega ansambla. 
Spored je bil sestavljen stilno 
ustrezajoče ambientu, vsebin-
sko pa lahkoten in pr imeren 
koncu bogate koncertne se-
zone. 

Pri jetno koncertno vzdušje 
so godalci pod vodstvom diri-
genta Nenada Firšta ustvaril i 
že z uvodno Handlovo suito za 
dve violini in orkester. Lah-
kotno, nekoliko pod i ta l i jan-
skim vplivom vivaldijevske 
melodike napisano delo sta ob 
spremljavi orkestra disciplini-
rano in muzikalno tehtno odi-
grala solista Marko Zupan in 
Alenka Firšt. Mozartov Kon-
cert za klarinet in orkester 
v A-duru je eno zadnj ih del 
velikega skladatel ja . Solist je 
bil mladi mariborski klar ine-
tist, sicer še š tudent l jubl jan-

ske Akademije za glasbo Slav-
ko Kovačič. Njegovo dopadl j i -
vo tehnično znanje in doka j iz-
delan občutek za muzikalno 
gradnjo nas lahko navaja na 
misel, da se v slovenskem glas-
benem prostoru obl ikuje nov 
odličen interpret . Njegov 
uspešen nas top je v veliki meri 
podpr l tudi do potankost i iz-
vežban orkester, ki ga je dir i-
gent vodil v pravšnjem aku-
stičnem razmer ju do solista. 
Zlasti je imponirala izvedba 
zadnjega v rondojski obliki 
komponiranega stavka. Sim-
foni ja v G-duru nemškega 
skladatel ja Glucka je eno red-
kih orkestrskih del tega skla-
datel ja, ki ga poznamo pred-
vsem kot reformista operne 
umetnosti , v kater i je tudi na j -
več ustvar jal . Pri jetno, v klasi-
cistični manir i napisano delo, 
nudi dovolj možnosti, da orke-
ster pokaže solidno tehnično 
in muzikalno izvežbanost. To 
je celjskim glasbenikom po-
vsem uspelo. ' e g 

Zgodovinar dr. Feliks Bister v Celju 
skem Koroškem, zaključil š tudi j 
vzhodnoevropske zgodovine na duna j -
ski univerzi. Monografi ja je sad večlet-
nih š tudij in raziskav v številnih arhi-
vih, tematsko pa razdel jena na štiri 
obsežna poglavja. V prvem opisuje Ko-
roščevo šolanje in začetke javnega de-
la, v nadal jevanju Koroščevo par la -
mentarno življenje na Dunaju , kamor 
je bil voljen, prvič leta 1906. Kot akt i -
ven politik se je največ posvečal na -
rodnostnim vprašanjem. Vsebina t re t -
jega poglavja je slovenska poUtika pod 
Koroščevim vodstvom med prvo sve-

tovno vojno, ko se je z delom v Jugo-
slovanskem klubu (majniška deklara-
cija 1.1917) prelevil v prvaka sloven-
ske politike in to mesto ohranil do svo-
je smrti. Avtor svoje delo zakl jučuje 
s poskusom presoje o Korošcu kot člo-
veku in poli t iku v habsburški monar -
hiji. 

Več o vsebini knjige, ki jo je javnost 
ugodno ocenila, pa boste izvedeli na 
predstavitvi v Osrednji knjižnici Celje 
(Levstikova soba), ob 18. uri. Preds ta-
vitev bo vodil dr. Janez Cvim. 

BRANKO GOROPEVŠEK 

V četr tek, 27.5.1993, bo v Celju pri 
Zgodovinskem društvu gostoval zgo-
dovinar , publicist in prevajalec dr. Fe-
liks Bister ter predstavil svojo odmev-
no in obsežno znanstveno monografi jo 
o Antonu Korošcu, ki jo je pred časom 
izdala Slovenska matica. 

Knjiga je rezul tat disertacije o An-
tonu Korošcu in slovenski politiki 
v duna j skem državnem zboru, s katero 
je avtor, sicer predstojnik l jubl janske 
izpostave Avstrijskega inšt i tuta za 
vzhodno in južno Evropo ter aktiven 
javni delavec na<-Dunaju in na avstr i j -

Galerija sodobne umetnosti tudi v Celju 
Od prejšnjega tedna je Celje 

bogatejše še za eno pomembno 
kul turno insti tucijo, že da l j 
časa pr ičakovano Galeri jo so-
dobne umetnosti . Galeri ja je 
dobila svoj prostor v prenov-
ljeni zgradbi srednjeveškega 
Mestnega gradu. Razstavišče 
je urejeno po sodobnih s tan-
dardih s p r i m e m o naravno in 
umetno svetlobo, kar omogoča 
opt imalno osvetlitev ekspona-
tov ter s pregledno razporedi-
tvijo več manjš ih sob. 

Za otvoritveno priložnost so 
v galerij i razstavili večji del 
svoje stalne zbirke, katera bo 
na ogled neka j mesecev, nato 
pa se bodo v n je j kont inuirano 
odvijale predstavi tve novejše 
umetnosti . Stalna zbirka 
predstavl ja plod tr idesetletne-
ga zbi ranja umetnin domačih, 
avtorjev. Precejšnja pozornost 
pr i ses tavl janju kolekcije je 
bila namenjena umetnikom iz 
regije, iz Celja in okolice, med 
kater imi so mnogi zapustil i 

domače okolje ter se uveljavili 
v širšem prostoru. Ob nj ih so 
dela avtorjev, ki izhajajo iz 
drugih predelov Slovenije ali 
tudi geografskega prostora 
nekdanje Jugoslavije, in ki so 
v preteklosti razstavljal i v Ce-
lju. Precej imen je, katera se 
uvrščajo v sam vrh domače 
umetnosti in so danes znani 
bodisi kot kiparj i , s l ikarj i ali 
grafiki kot nosilci novih kre-
ativnih pobud za katere so 
imeli mnogokrat pravi posluh 
le ožji krogi entviziastov, n j i -
hova pomembnost pa se s ča-
som le potr juje . Poglavitna 
značilnost te zbirke je torej 
v skupni prezentacij i regional-
nih in umetnikov izven regije, 
seveda pa razmejitev ni raz-
poznavna iz samih del, navse-
zadnje se v modemi umetnost i 
pogosto niti nacionalnih po-
sebnosti ne da povsem na tanč-
no določiti. 

Skupna zbirka zdn ižu je 
skoraj sto avtorjev z enim ali 
več deli, na tokra tni preds ta-

vitvi pa niso razstavljene gra-
fike, temveč samo slike in 
skulpture. Med nj imi je mogo-
če na j t i sledeča imena: Emerik 
Bernard, Jože Ciuha, Bard 
lucimdus. Zmago Jeraj , Av-
gust Lavrenčič, Jožef Muho-
vič, Nikolaj Omerza, Mari j 
Pregelj, Rat imir Pušelja, Mak-
sim Sedej, Rudi Španzel, Kon-
rad Topolovec, Karel Zelenko 
med sl ikarj i in med kipar j i J a -
nez Boljka, Vasilije Cetkovič-
Vasko, Anton Herman, Franc 

Purg, Mojca Smerdu, Drago 
Tršar in več drugih. 

Ker pomeni Galeri ja sodob-
ne imietnosti v Celju eno na j -
pomembnejš ih kul turn ih pr i-
dobitev, je mogoče pričakova-
ti, da bo s svojim programom 
uresničevala želje mnogih za 
temelji tejšim spoznavanjem 
likovne imietnosti, brez dvoma 
pa bo pritegnila tudi številne 
obiskovalce mesta. 

BORIS GORUPIČ 

UPRAVNI ORGANI OBČINE 
CELJE 
objavljajo prosto delovno mesto v 
Občinskem sekretariatu za občo upravo 

vodja računovodstva 
Pogoji: 
- visoka izobrazba ekonomske smeri 
- 3 leta delovnih izkušenj na vodilnih finančno analitič-

nih delih 
- poskusno delo 3 mesece 
Kandidati morajo izpolnjevati še posebne pogoje iz 4. 
člena Zakona o delavcih v državnih organih (Ur. list RS 
št. 15/90, 5/91, 18/91, 22/91 in 2/91-1). 
Delovno razmerje bomo s kandidatom sklenili za nedo-
ločen čas s polnim delovnim časom. Prijave z dokazili 
pošljite v 8 dneh po objavi na naslov: Upravni organi 
občine Celje, Trg svobode 9, Sekretariat za občo 
upravo. 

Prijeten glasbeni večer 
Mešani pevski zbor Zveze 

društev upokojencev iz Celja, 
ki ga uspešno vodi zborovod-
kinja Jožica Soko, je povabil 
ob letošnjem letnem koncertu 
v goste tudi Otroški pevski 
zbor celjske Glasbene šole in 
Vokalno skupino Kompolčani, 
ki ju vodi ista zborovodkinja. 

Nastop upokojenskega zbo-
ra je to pot izjemno pr i je tno 
presenetil , ka j t i t ako ubranega 
pet ja pr i tem zbon.' že dolgo 
nismo doživeli: vse p>esmi so 
bile odpete intonančno čisto in 
muzikalno. Pristno občinstvo 
je t rud in lepo pet je nagradilo 
z bogatim aplavzom. Srečna 
okolnost; slišali smo tri glas-
bene skupine: na jp re j smo sli-
šali Otroški pevski zbor Glas-
bene šole Celje, ki je zapel štiri 
pesmi - J. Kuhar : E j topla po-
mlad, Črni mački, Spominčica 

in Lipovškovo pesem Debeli 
kum. Prvi zborček in odrasli 
zbor je spremljal na klavir ju 
Simon Dvoršak — muzikalno in 
diskretno. 

Višek večera je bil vsekakor 
nastop Vokalne skupine Kom-
polčani. Nastopili so s progra-
mom, ki so ga suvereno zapeli 
na visokem umetniškem ni-
voju. 

Poudari t i velja, da se Celju 
ni potrebno bat i za pevski 
podmladek, sa j si mladi pevski 
zbori ka r poda ja jo dvorano 
Narodnega doma. Tak pr imer 
je bil tudi z Osnovno šolo Hu-
dinja, ki je pred nedavnim na-
stopila s kar štirimi zbori. 

Koncertni program je pove-
zoval in z znanjem in izkuš-
njami odlično vodil Š tefan 
Žvižej. 

FRANC KLINAR 
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Ta ples je samo moj 
Ob I . celjskem srečanju mlatllb ustvarjalcev avtorskega plesa 

Da bi opozoril na pomen ne-
nehnega razvijanja ustvarjal-
nosti, razmišljanja in preizku-
šanja izraznosti giba, je Studio 
za ple$ Celje letos prvič orga-
niziral republiško srečanje 
mladih plesnih ustvarjalcev 
avtorskega plesa. 

Čeprav so večino plesov na 
srečanju prispevale plesalke iz 
Studia za ples Celje in zato 
o široki slovenski udeležbi za-
enkrat še ne moremo govoriti, 
zagotovo drži, da je prireditev 
v preddverju celjskega gleda-
lišča uspela. 

V razpisu srečanja so plesal-
ci lahko prebrali, na j se pri 
ustvarjanju plesov držijo teme 
»Predmet in ples«. Kot sred-
stvo za spodbudo so torej mo-
rali uporabiti poljuben pred-
met oz. rekvizit, ga integrirati 
v gib in okrog njega splesti 
tkivo svojega plesa. Težka na-
loga — tako za plesalce, kot za 
ocenjevalce. Misliti je bilo tre-
ba namreč na celo vrsto stvari: 
na smiselno uporabo predmeta 
in odnos do njega, na »zgodbo« 
in kompozicijo, na izbor glas-
be in kostuma, na tehnično iz-
vedbo ter seveda na izraznost. 

V prvi starostni skupini do 
12 let je med osmimi malimi 
plesalkami zasedla prvo mesto 
Anka Rener. Nadarjena ple-
salka je pokazala dobro teh-

nično osnovo, ki se nagiba bolj 
h klasičnemu baletu, vendar 
s posebno intenziteto. Žal je 
bil gibni repertoar omejen na 
vrsto ponavljajočih se formal-
nih elementov, značilnih za 
Studio. Prepoznavali smo jih 
in se jih rahlo naveličali tudi 
pri večini ostalih plesalk te 
skupine. Skoraj vse mlade av-
torice so imele težave s kre-
ativno uporabo predmeta, ki je 
pretežno nastopal le kot zuna-
nja dekoracija ali ilustracija, 
namesto da bi spodbudil nov 
gib ali gibni odnos. 

Špela Košir je zmagala 
v skupini plesalk od 12 do 18 
let. V svojem plesu se je poi-
grala z zvrstjo revijskega ple-
sa, vendar na visoki interpre-
tacijslb in dobri tehnični rav-
ni, z gibno invencijo, ob ravno 
pravšnji, smiselni uporabi treh 
predmetov: kitare, klobuka in 
plašča ter z veliko mero oseb-
nega šarma. Zasedbo drugega 
mesta je povsem opravičila Ti-
na Majcen z dramatičnim ple-
som o notranj i razdvojenosti. 
Enako velja za tret je uvrščeno 
Mojco Majcen v energičnem 
plesu z ubijalskim orožjem 
- mečem. Na četrtem mestu se 
je znašla Staša Rep s Plesom 
na ulici. Zelo živa, zanimiva 
plesalka z veliko energije, do-
bro prezenco in tehniko, je bi-

la v zvrsti jazz plesa kompozi-
cijsko manj izvirna, vendar 
nadvse obetavna. Vse štiri ple-
salke so prišle iz Studia za ples 
Celje, na peto mesto pa se, je 
uvrstila Velenjčanka Rosana 
Štorgelj. 

Seveda bo treba strokovno 
še marsikaj doreči — a glavno, 
da se je začelo. Če bo priredi-

tev tudi v prihodnje spodbuja-
la plesne skupine, plesalce in 
njihove mentorje, da se bodo 
več in bolj zavestno ukvarjali 
z razvijanjem plesne ustvar-
jalnosti, bo dosegla namen. In 
še nekaj si želimo: na j ne ple-
šejo le dekleta - ples je za vse! 

, NEJA KOS 

Pesem šmarskih in 
mozirsifiii otrok 

četrtek popoldan je v Roga-
ški Slatini minil v znamenju 
pojoče mladine. Preko 8 0 0 
mladih pevcev vseh osnovnih 
šol šmarske občine je nastopi-
lo v prenapolnjeni Kristalni 
dvorani. 

Zvrstilo se je 14 otroških in 
5 mladinskih pevskih zborov. 
Vsi so navdušili s skrbno pri-
pravljenim pevskim nasto-
pom. Izstopali so otroški pev-
ski zbori z bogatimi programi, 
lepo oblikovanimi pevskimi 
glasovi ter pr imemo interpre-
tacijo. Pr imemo kvaliteto so 
pokazali tudi mladinski pev-
ski zbori, ki bodo sodelovali 
na množičnem koncertu Med-

narodnega mladinskega pev-
skega festivala v Celju. 

Zveza kulturnih orgainizacij 
občine Mozirje pa je v petek 
priredila tradicionalno revijo 
mladinskih pevskih zborov. 
V osnovni šoli v Lučah ob Sa-
vinji se je predstavilo množici 
poslušalcev šest otroških, en 
mlajši mladinski in štirje mla-
dinski pevski zbori, torej iz 
vsake šole po dva ali celo trije. 
Mladi zborovodje so posredo-
vali plod truda z zdravimi in 
svežimi glasovi, ki pa bi jih 
bilo potrebno skrbneje obliko-
vati, da bi bila glasbena misel 
jasnejša in bogatejša. Med 
otroškimi pevskimi zbori je še 
posebno navdušil zbor Osnov-
ne šole Nazarje z zborovodki-
njo Olgo Klemše. Dobro iz-
bran program so odpeli doži-
veto in prepričljivo v vsej ple-
menitosti otroškega glasu in 
ob domiselni s p r e ^ j a v i . 

Mladinski pevski zbori, ka-
tere so vodili Alenka Kralj , Li-
jana Blagovič, Mitja Venišnik 
in Martina Št ifar so nam pred-
stavili predvsem slovensko na-
rodno pesem, s katero se bodo 
priključili mladini na množič-
nem koncertu v Celju. 

SONJA KASESNIK 

Skrbno negovan zvok 
Koncert otroškega In mlailinskega zbora UL osnovne šole Iz 
Celja 

Med odmevnimi nastopi 
pevskih zborov v zadnjem ob-
dobju, je nastop treh pevskih 
skupin v torek, 18. maja zapu-
stil močen vtis. Poleg otroške-
ga in mladinskega zbora m -
. osnovne šole je kot gost na-
stopil tudi zbor osnovne šole iz 
Dobrne. 

V polni dvorani Narodnega 
doma so vsi trije izvajalci po-
kazali visoko stopnjo pevske 
in izvajalske kulture. Oba zbo-
rovodja sta dokazala, kako 
skrbno negujeta zborovski 
zvok, pevsko tehniko in ne na-
zadnje posvečata vsebinskemu 
podajanju svoje veliko znanje, 
ki ga je bilo čutiti skozi ves 
koncert. 

Koncertni večer je bil se-
stavljen tako, da se je v njem 
odražalo dvoje: pozitiven od-
nos šole do glasbene ustvarjal-
nosti, kaj t i čutiti je bilo, da je 
dvorana v kateri so sedeli ne 
samo starši nastopajočih otrok 
marveč tudi učitelji in vodstvo 
obeh šol, želeli ustvariti prist-
no razpoloženje, ki izhaja iz 
globoke volje po uresničeva-
nju vzgojne vloge glasbenega 
dela. Druga ugotovitev pa je 
bil sam vunetniški vtis ob po-
slušanju koncertnega s p o r n a . 
Želeti bi bilo, da bi tovrstni 
nastopi vzpodbudili tudi d m -
ge šole, na tak način prikazati 
prizadevno delo svojih zborov" 
in zborovodij. 

V prvem delu je nastopil 
otrošW zbor III. osnovne šole 
pod vodstvom Sonje Kasesnik. 
Zapeli so štiri pesmi ob klavir-
ski spremljavi Simone Guzej. 
Zvok zbora je čist, jasen in vi-
deti je, da mladi pevci-otroci 
tudi sami doživljajo glasbo, ki 
jo ne samo poustvarjajo, mar-
več z zborovodjo tudi delno 
soustvarjajo. Glavni del kon-
certnega večera pa je pred-
stavljal nastop Mladinskega 
zbora iste šole z istim umetni-
škim vodjem. Sonja Kasesnik 
je bila zopet prepričljiva. Pro-
gram je izbrala tehtno, zahtev-
no in zanimivo. Za uvod in 
ogrevanje kanon Dona nobis 
pacem, preko igrive skladbice 
II Grillo nas je zbor pripeljal 
v osrednji del koncertnega 
programa, ki je predstavljal 

tudi progreimski višek. Sklad-
ba visokobaročnega skladate-
lja Giovanni Battista Pergole-
sija je eno njegovih vrhunskih 
del iz področja religiozne glas-
be, Stabat Mater, tehnično ia 
muzikalno dovršeno Pergole-
sijevo delo je tudi zbor zelo 
dobro izdelal in prepričljivo 
podal. Kot stilni kontrast pa je 
bila skladba Benjamina Britt-
na, modemega angleškega 
skladatelja, ki sicer nikoli ni 
popolnoma prestopil v atonal-
nost Deo Gratias. V nadaljeva-
n j u je bilo slišati še črnski spi-
ritual Go down Moses, Karla 
Pahorja Belokranjsko suito in 
za konec vedno lepo, roman-
tično in narodno prebudno pe-
sem Jakoba Aljaža Triglav moj 
dom. Z veliko mero občutlji-
vosti je zbor spremljal pri kla-
virju Milan Kasesnik. 

THidi zbor osnovne šole iz 
Dobrne pod vodstvom Milice 

Hrovatič, je kot gost svoj pro-
gram odpel lepo, s skrbno iz- , 
delano interpretacijo. Tudi ta 
zbor spada med tiste, ki se po-
stavljajo v vrsto onih, ki jim 
ponosno rečemo, da so naši, da 
dostojno predstavljajo ne sa--
mo svojo šolo, marveč se nji-
hovo poslanstvo usmerja v bo-
gatenje glasbene kultvire kra-
ja, šole in Celjske regije. 

Naj ob tem umetniškem do-
godku tudi v imenu Zveze 
Kulturnih organizacij obema 
zboroma in njunima dirigen-
toma iskreno čestitam z globo-
ko željo, da v teh za pevsko 
delo prelomnih časih, ko se 
nas loteva strah pred pretira-
no materializacijo naše druž-
be, vztrajajo pri svojem tež-
kem a plemenitem delu in pre-
ko glasbe vračajo otrokom ve-
ro v človečnost in poštenje. 

MARJAN LEBIČ" 

Večer s tamliurico 
v soboto zvečer je bila v domu Svobode v Libojah zanimiva prireditev pod naslovom »Večer 

s tamburico«, ki jo je pripravilo DPD Svoboda Liboje. Na večeru so nastopili tamburaški orkestri 
iz Vučje vasi, Krapine, Rateč pri Škof ji Loki, Gorišnice pri Ptuju, Polzele in Liboj. Ta prireditev 
je že tradicionalna, saj je bila tokrat trinajsta po vrsti in kot vsakič lepo obiskana. Pohvalo si 
zaslužijo tudi prireditelji. Na sliki: Mladi tamburaški orkester s Polzele, ki ga vodi Mija Novak 
(druga z leve), tik pred koncertom. T. TAVČAR 

KINO UNION: 
ob 16.30,18.30 in 20.30 

PRIREDITVE 
H H l e d a l i š č e 

V Slovenskem ljudskem gledališču bo danes ob 19.30 sedmi abon-
majski večer Ljubiteljskega kulturnega abonmaja ZKO Celje 
, v izvedbi Amaterskega gledališča Zarja iz Tmovelj s komedijo 
Branislava Nušiča Mister Dollar. Jutri, v petek ob 11. uri bodo za 
abonma Srednje šole Borisa Kidriča I v Celju uprizorili Molierovega 
Namišljenega bolnika. V soboto ob 18. uri pa bo Večer š svetovno 
znano moderno plesno skupino Ririe Woodbury iz ZDA. Večer bo za 
izven, za otroke in mladino bo vstop prost, izkupiček pa gre v korist 
beguncev. V ponedeljek ob 11. uri pa bodo uprizorili Čarovnika iz 
Oza za 5. šolski abonma in izven, ob 17. uri pa še za 3. šolski in izven. 
V Špitalski kapeli na Slomškovem trgu bodo danes, v četrtek ter 
v soboto in nedeljo ob 21. uri ponovili dramo Damirja Zlatarja Freya 
z naslovom Kri in košute. Uprizorile jo bodo Ljerka Belak, Vesna 
Jevnikar in Jana Šmid, scenograf drame je Tomaž Marolt. 

I S O M C E R T I 
V Glasbeni šoli v Velenju bo jutri, v petek ob 20. uri za glasbeni 
abonma in izven koncert sopranistke LUijane Molnar — Talajič. Pri 
klavirju jo bo spremljal Darko Domitrovič, predstavila pa bosta 
Pesmi svetovnih skladateljev in arije iz oper Rusalka, Moč usode, 
Aida, La Boheme in Madame Nutterfly. 
V dvorani Zdraviliškega doma na Dobrni bo jutri, v petek ob 20. uri 
koncert mešanega pevskega zbora Antona Bezenška iz Frankolo-
vega, ki ga vodi Marjan Lebič. 
V Razstavnem salonu Zdravilišča Rogaška Slatina bo drevi ob 20.30 
redni letni koncert Glasbene šole iz Rogaške Slatine. V soboto ob 
20.30 pa bo koncert klarinetista Jureta Hladnika in pianistke Zvi-
jezdane Pleško - Aleksin. 
V Kristalni dvorani Zdravilišča Rogaška Slatina bo danes, v četrtek 
ob 20.30 letni koncert učencev Glasbene šole. 
V cerkvi Sv. Roka v Šmariu pri Jelšah bo ob 17. uri koncert meša-
nega komornega zbora iz Šmarja pri Jelšah. 
V Narodnem domu v Celju bo v torek ob 19.30 koncert Pihalnega 
orkestra iz Celja. 

v knjižnici Šentjur je odprta razstava likovnih del karikaturista in 
grafika Borija Zupančiča. Na ogled bo do 20. jimija. 
v Muzeju novejše zgodovine v Celju je odprta stalna razstava 
slovenske zobozdravstvene zbirke. 
v Laškem dvorcu razstavlja karikature in ilustracije Borut Pečar, 
v avli hotela Dobrna ra2Ktavlja likovna dela slikar amater Mohor, 
v galeriji kulturnega centra Ivana Napotnika v Velenju do konca 
maja razstavlja slike Zlatko Prah. 
v Muzeju grafičnih umetnosti v Rogaški Slatini bo do konca maja 
odprta razstava starih grafičnih listov na temo Cvetje, v različnih 
grafičnih tehnikah. 
v Savinovem razstavnem salonu v Žalcu razstavlja likovna dela 
akademski likovni umetnik Andrej Grošelj. Razstava bo na ogled le 
še danes, v četrtek in jutri, v petek od 10. do 12. in od 16. do 18. ure. 
v hotelu Merx bo do ponedeljka na ogled samostojna razstava shk 
Jožeta Perčiča - Juškina. 
v Razstavnem salonu v Rogaški Slatini je odprta razstava risb in 
steklarskih izdelkov učencev steklarske šole. Razstava bo na ogled 
do petka, 11. junija. 
v Osrednji knjižnici v Celju je odprta razstava z naslovom Iz 
ustvarjalnih delavnic Občinske zveze prijateljev mladine Celje, ki 
bo na ogled do konca junija. 

I S I I M o 
Celje: Union 27.5 ob 16.30 in 18.30 Beethoven - ameriški film, ob 
20.30 premiera ameriškega filma Večno mlad; 28.5. ob 16.30, 18.30 
in 20.30 ameriški film Večno mlad, ob 22.30 predpremiera špan-
skega filma Pršut pršut. Od 29.5. dalje ob 16.30, 18.30 in 20.30 pa 
bodo vrteli amerišld film Večno mlad. Mali Union do 31.5. ob 19. uri 
španski film Visoke pete, od 1.6. dalje ob 19. uri pa Ženske na robu 
živčnega zloma - španski fikn. Metropol 27.5. ob 16.30,18.30 in 20.30 
Vstop prepovedan - ameriški film, od 28.5. dalje ob 16.30, 18.30 in 
20.30 Beethoven - ameriški film. 
Kino Laško 29. ob 21. in v nedeljo, 30.5. ob 20. uri Patriotske igre 
- ameriški fUm. 
Kino Žalec 28.5. ob 20. uri, 30.5. ob 18. in 20. uri Oblegani - ameriški 
film. 
Kino Vojnik 29.5. ob 21. uri Zgodba o ženski Nadina - ameriški 
kriminalni film. 

V Domu kulture v Velenju bo danes ob 20. uri obeležitev 15-letnice 
delovanja Šaleškega literarnega društva Hotenje, na katerem bo 
sodelovala tudi igralka Jerca Mrzel. Jutri, v petek ob 11. uri se bo na 
velenjskem gradu pričel Dan mladih in kulture. V torek ob 19. uri se 
bo v Domu kulture pričelo deseto srečanje otroških folklornih sku-
pin, na katerem bodo sodelovale skupine osnovnih šol občine Vele-
nje in mladi godci na ljudske instrumente. 

V Pilštanju na Kozjanskem bodo v nedeljo ob 4. uri zjutraj pričeli 
z drugim tradicionalnim binkoštovanjem, običajem, ki ima več kot 
sto letno tradicijo in je povezan predvsem z življenjem in delom 
pastirjev. 
Na srednji Ekonomski šoli v Celju bo jutri, v petek ob 12. uri plesna 
skupina Igen Studia za ples Celje predstavila koreografijo Ti in jaz. 
V Levstikovi sobi Osrednje knjižnice v Celju bo drevi ob 18. uri 
predstavitev knjige z naslovom Državnozborski poslanec na 
Dunaju, avtorja Antona Korošca. Jutri, v petek pa se bodo pričeli 
osmi Roševi dnevi, to je literarno srečanje mladih literatov celjskih 
osnovnih šol. 
V Muzeju novejše zgodovine bo danes, v četrtek ob 9.30 Likovna 
delavnica Mihaele Jezemik, jutri, v petek ob 9.30 in 10.30 pa bo 
v okviru lobozdravstvene razstave Igor Somrak iz Ljubljane v avli 
muzeja predstavil Glasbeni zobobol. 

Ris T A L o 
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Direktorju icreilit, računovodicinja na cesti 
Nepravilnosti pri poslovanju Stanovanjske zadruge Atrij? 

Celjanka Heda Gregorič je 
bila zaposlena kot računovod-
kinja v Stanovanjski zadrugi 
Atrij. Pred kratkim je zaradi 
spora z direktorjem zadruge 
oziroma kredita, U si ga je di-
rektor po njeni oceni pridobil 
na sporen način, odpovedala 
službo. 

Heda Gregorič je povedala, 
da je kot račimovodkinja po 
zaključnem računu za lansko 
leto in po direktivi direktorja 
zadruge Petra Puhana morala 
razporediti milijon 800 tisoč 
tolarjev stanovanjskega kredi-
ta v stanovanjski sklad. »Ta-
krat še nisem vedela, komu so 
namenjena sredstva,« je pojas-
njevala Gregoričeva. »Direk-
torja sem opozorila, da nima-
mo pravilnika o dodelitvi sta-
novanjskih kreditov, na kar je 
odgovoril, da to ni potrebno. 
Sredstva sem torej razporedila 
in čez čas dobila v roke kredit-
no pogodbo, na osnovi pogod-
be pa sem ugotovila, da je kre-
dit namenjen direktorju. Prvič 
v zgodovini zadruge se je torej 
oblikoval sklad in kredit odo-
bril enemu človeku. 

Gre za dobiček, ki se po zak-
ljučnem računu deli na posa-
mezne sklade. Na začetku sem 
direktorju najprej ustno očita-
la ta kredit, pa me je zavrnil, 
kako siromašna zadruga smo 
in zakaj smo po zaključnem 
računu vedno vračali sredstva 
članom zadruge, če smo ugo-
tavljali dobre rezultate. Meni 
se to zdi pravilno, takšen je 
način v zadružništvu, saj so 

člani preko provizije tudi pri-
spevali svoj delež. Ustanovlje-
ni smff bUi zato, da bi ljudje 
čim lažje gradili in da poma-
gamo §vojim članom. Zakaj ne 
bi torej s tistim milijonom 800 
tisoč tolarjev kupUi parcele cdi 
naredili kaj drugega?«, se 
sprašuje Gregoričeva. 

Novi Icreditni pogoji 
Za stanovanjsko zadrugo 

velja zakon o zadrugah, po 
tem zakonu ima zadruga svoje 
organe, to so skupščina, pred-
sednik zadruge, upravni in 
nadzorni odbor. Gregoričeva 
pravi, da je bil upravni odbor 
seznanjen s tem, da bo kredit 
dobil direktor, ničesar pa niso 
o tem kreditu vedeli ostali de-
lavci, ki so že dlje časa v za-
drugi in so po besedah sogo-
vornice bistveno več prispeva-
li k rezultatom kot pa direk-
tor, ki je prišel v zadrugo šele 
aprila lani. »Nobenega razpisa 
ni bilo, delavci sploh nismo 
vedeli za kredit, sem pa pre-
pričana, da bi marsikomu pri-
šel prav, denimo za plinifika-
cijo ali kaj drugega. Pa tudi 
temu denarju bi se ljudje od-
povedali, nikakor pa se ne mo-
rem strinjati s tem, da si je 
direktor preko organov uprav-
ljanja izbojeval 4 odstotno 
fiksno obrestno mero, torej sa-
mo mali r, kredit bi začel od-
plačevati šele čez dve leti, si-
cer pa bi kredit odplačeval 15 
let. Nadzorni odbor sestavljajo 
trije člani, eden je bil proti, 

" dva sta mu kredit odobrila. 

Jasno, saj sta to zunanja člana 
in sama nista bila prizadeta.« 

Gregoričeva potem še doda-
ja:»Ko sem direktorju očitala, 
da si je pridobil kredit po iz-
jemno ugodnih pogojih, me je 
pričel prikrajševati pri oseb-
nem dohodku. Stimulacije ni 
bUo več, čeprav je bilo to v ča-
su zaključnega računa, ko 
imamo največ dela. Vse dotlej 
je bila moja stimulacija 20 do 
25 odstotna, prav tako je črtal 
vse moje nadure, čeprav sem 

delala cele dneve. Zaradi zao-
strenih odnosov sem se potem 
odločila za odpoved delovnega 
razmerja. Odpoved sem dala 
konec februarja oziroma dva 
dni pred skupščino, ki bi mo-
rala potrditi zaključni račim.« 

Gregoričeva je potem ubrala 
še drugo pot. »ČlcUie upravne-
ga odbora sem informirala 
o tem, kaj se pravzaprav doga-
ja v Atriju. Pri tem sem ugoto-
vila, da člani upravnega odbo-
ra sploh niso vedeli za kredit-
ne pogoje, vedeli pa so, da bo 

direktor dobil kredit. Potem 
sem se tudi sama pojavila na 
skupščini kot član zadruge, 
čeprav me niso povabili. Javno 
sem povedala stvari, ki so se 
mi zdele sporne, takrat so bili 
vsi na moji strani, razen zapo-
sleni delavci Atrija, ker se 
očitno vsak boji za svoj stol-
ček. Rezultat tega je bil, da na 
skupščini potem niso potrdili 
zaključnega računa, govora je 
bilo celo o tem, da naj bi takoj 
razrešili organe upravljanja. 
Menim, da sem dosegla svoj 
cilj, upravni odbor se je moral 
ponovno sestati in za tem so se 
odločili, da je treba spremeniti 

kreditne pogoje. Določena je 
nova obrestna mera, to je 
R plus 2, inflacija je torej upo-
števEina, kredit pa mora direk-
tor začeti odplačevati tŽkkoj.« 

Takšna je torej zgodba Gre-
goričeve, ki je trenutno še ved-
no doma in išče službo. Za 
mnenje smo povprašali tudi 
drugo stran, torej direktorja 
Stanovanjske zadruge Atrij, 
Petra Puhana. Njegov odgovor 
je bil kratek: »O vsem smo se 
dogovorili na upravnem ter 
nadzornem odboru, stvari so 
se normalizirale in jih ne na-
meravam podrobneje komen- ' 
tirati.« IRENA BAŠA 

Ponovno srečanje Gaberčanov 
v petek, 28. in v soboto, 

29. maja bo na zunanjih in no-
tranjih objektih Partizana Ga-
berje 3. poslovno, športno in 
zabavno srečanje Gaberčanov 
in njihovih prijateljev, sicer 
bolj znano pod imenom Gabe-
rijada. 

Gaberiada se bo pričela 
v petek ob enajstih s poslov-
nim srečanjem podjetnikov. 
Ob petnajstih se bodo pričela 
ekipna športna tekmovanja 
gaberskih reprezentanc za 
prehodni pokal Gaberja. Ga-
berčani bodo tekmovali v stre-
ljanju z lokom in s fračo, v pi-
kadu, v igrah spretnosti in 
v malem nogometu. 

Gaberiada se bo nadaljevala 
v soboto ob šestnajstih, ko se 
bo pričelo družabno srečanje, 
v okviru katerega bo tudi ples 
z emsamblom Cmok. 

Ob osemnajstih bo udele-
žence Gaberiade pozdravil po-
krovitelj prireditve, predsed-

nik IS občine Celje Jože Zim-
šek, nato pa si bodo udeleženci 
tega tradicionalnega srečanja 
lahko ogledali še nastop show-
busines skupine in tekmo v ve-
teranskem nogometu s »cef-
ko«, streljali pa bodo lahko tu-
di s fračo, metali kanme v ste-
klenico in se udeležili še nekaj 
drugih tradicionalnih iger in 
disciplin. 

N . -M. S. 

Borci na Riniti 
Na svoji redni letni 

skupščini so se včeraj 
v lovskem domu na Rinki 
nad Gotovljami sestali čla-
ni žalskega občinskega od-
bora združenja borcev 
NOV. Med drugim so raz-
pravljali o svojem doseda-
njem delu in o varstvu ude-
ležencev vojne, sprejeli so 
statut in podelili priznanja. 

m 

IVliioš iViiiceln 
toicrat v Petrovčah 

Osnovna šola Petrovče in 
'Krajevna knjižnica sta sredi 
maja organizirali srečanje 
z domačinom Milošem Mikel-
nom, pomembnim slovenskim 
kulturnikom. 

Mala telovadnica je bila 
skoraj povsem zasedena. Za 
dobrodošlico je gosta večera 
pozdravil dekliški decet s pe-
smijo Savinjska dolina, učite-
ljica Metoda Uranjek pa je 
v svojem uvodnem nagovoru 
povedala, da je Miloš Mikeln 
le tri leta strnjeno živel v Pe-
trovčah, vendar si ga Petrov-
čani lastijo za svojega in so 
ponosni nanj. Nato je slavistka 
Breda Šip označila Mikelnovo 
široko razvejano literarno de-
javnost in ŠQj)osebej poudarila 
pomen njegove dramatike, sa-
tire in proze. 

V osrednjem delu srečanja 
pa je prof. Tanja Predan-Knez 
kramljala z Milošem Mikel-
nom, svojim sošolcem iz mla-
dih let. V sproščenem pogovo-
ru ga je popeljala skozi otro-
ška leta, ki jih je preživel v Ce-
lju, v nevarne čase nemške 
okupacije in prvi dve povojni 
leti. Kljub težkim časom je že 
tedaj gledal na življenje 
s smešne plati, kot je sam nek-
je zapisal. Petnajstletni Lojze, 
Miloš je njegov psevdonim, je 
za potrebe domačega petrov-
škega odra napisal partizanski 
skeč Miklavževanje. Kasneje 
ga je vpletel v svojo povest Ka-
ko se je naša dolina privadila 
svobodi. Prav s tem skečem je 
neuradno pričel svojo gledali-
ško pot. Poslušalci so si ga za 
predah lahko g l e d a l i v Ran-
flovem filmu Živela svoboda 
in se od srca nasmejali. Pogo-
vor z Milošem MikeLnom je 
skoraj v celoti mineval v obu-
janju spominov na mladost. 
Gost večera se je tako predsta-
vil v novi, za Petrovčane še 
posebej sproščeni podobi. 

Prof. Tanja Predan-Knez je 
svoj pogovor zaključila z bese-
dami: »Spomini so edina pra-
vica, ki nam je ne more nihče 
vzeti. Če sva s tem kramlja-
njem rešila pred pozabo nekaj 
dragocenih spominov, sva ve-
sela«. 

V zadnjem delu je Miloš Mi-j 
keln odgovarjal na aktualna 
vprašanja, žal je zmanjkalo 
časa za pogovor o njegovi zad-
nji knjigi Veliki voz. Pred slo-
vesom mu je Metoda Uranjek 
izročila sliko, darilo Adija Ar-
zenška, Tanja Predan-Knez pa 
fotografijo, spomin iz mladih 
dni. Sledil je ogled razstave 
fotografij, Id so še dopolnile 
podobo Mikelnovih mladih let. 

Srečanfe z Milošem Mikel-
nom in velika udeležba poslu-
šalcev sta najlepši dokaz, da se 
na kulturnem področju v Pe-
trovčah zadnje čase zares ne-
kaj dogaja. Žal pa med poslu-
šalci tudi tokrat skorajda ni 
bilo mladine, še posebej sred-
nješolske, ki ji, kot vse kaže, za 
kulturni utrip kraja ni mar. 
Škoda. Prikrajšana je bila za 
zanimivo in prijetno doživetje. 

PK 

Sreda le dan za želodce 
Včeraj so predstavniki Turi-

stičnega društva Rečica ob Sa-
vinji in Zgomjesavinjske kme-
tijske zadruge iz Mozirja na 
šestih zbiralnih krajih pobirali 
zgomjesavinjske želodce. 
Uradno ocenitev in razglasitev 
rezultatov bo v soboto, 29. ma-
ja ob 17. uri v Gasilskem domu 
na Rečici. 

Hkrati z razglasitvijo rezul-
tatov bodo Rečičani pripravili 
pogovor o pripravi in izdelavi 
zgomjesavinjskih želodcev, 
sledil bo kulturni program ter 
pokušina vseh zgomjesavinj-
skih dobrot. Rečica bo te dni 
živela v znamenju mesnih iz-
delkov, saj bodo pripravili 
dneve suhomesnatih izdelkov. 

otroci v šoli pa že rišejo in pi-
šejo na temo zgomjesavinjskih 
želodcev. Nekaj teh izdelkov 
bodo predstavili tudi na so-
botni razglasitvi reztiltatov, 
hkrati pa se bodo s svojimi deli 
predstavili vsi slikarji, ki so 
razstavljali na Rečici. 

Na prireditev so povabljeni 
vsi, ki so s svojimi izdelki so-
delovali pri izbiri najboljših 
želodcev. Uradna razglasitev 
rezultatov s podelitvijo plaket 
in diplom bo še enkrat, in sicer 
na večeru Pod trško lipo, v ok-
viru prireditve Od lipe do 
prangerja, ki bo letos 3. in 
4. julija na Rečici.. 

US ' 

Sonce naj sije tudi bolnim 
Dmštvo za cerebralno para-

lizo v Celju je ob letošnjem 
občnem zboru, ki ga je pripra-
vilo na Teharjih, pripravilo še 
kulturno prireditev sredi me-
sta, ki jo je obogatilo s sloves-
nim podpisom sponzorstva Tr-
govskega podjetja Metro 
z Zvezo dmštev za cerebralno 
paralizo Slovenije oziroma 
Sončkovim klubom, katerega 
predsednik je Jelko Kacin. 

Trgovsko podjetje Metro 
(pred njim že Tkanina) se je 
namreč odločilo, da kljub te-
žavni situaciji tudi finančno 
podpre organizacijo, ki skrbi 
za boljše življenje otrok, ki so 
si v različnih nesrečah poško-
dovali možgane in so v veliki 
večini odvisni od domače 
oskrbe. Prav tako so v Metroju 
poleg otroškega oddelka odpr-
li še stojnico Dmštva za cere-
bralno paralizo Celja, kjer je 
možno kupiti izdelke njihovih 
članov. Sporazum sta podpi-
sala direktor Metroja Boštjan 
Marovt (na sliki desno) in 
predsednica Zveze društev za 

cerebralno paralizo Slovenije 
v odsotnosti predsednika 
Sončkovega kluba Jelka Kaci-
na Zora Tomič (levo). B. Ma-
rovt je pozval tudi ostale de-
lovne in trgovske organizacije, 
naj se kljub težavam priključi-
jo akciji, Z. Tomič pa je omeni-
la, da skozi pogovore pričaku-

je vec razvmievanja in jwmoci 
prizadetim po poškodbi mož-
gan in družinam, ki za njih 
skrbijo. Ker se država zaen-
krat še ne zaveda pomena po-
moči prizadetim s cerebralno 
paralizo, je pomoč Metroja še 
toliko dragocenejša. 

TV - Foto: E.MASNEC 

V spomin, 

Bojan Volif 

Kot glavni m oagovorni 
urednik Novega tednika in* 
Radia Celje je bil Bojan 
Volk med nami dobri dve 
leti, takrat, ko je bil v de-
lovno najbolj zrelem času. 
V njegovi rubriki Z uredni-
kove mize je, ko je odhajal 
iz uredništva, bralcem za-
pisal: Časnik je vaš, vam 
namenjen in o naših skup-
nih vprašanjih informati-
ven, odprt in javen - tako, 
kot je javen naš sleherni 
uspeh in kot ne more biti 
prikrita tudi naša vsakda-
nja slabost... In čeprav je 
bil Bojan Volk, ki je umrl 
17. maja 1993 zaradi raka, 
v novinarstvu zaposlen 
razmeroma malo časa, ga 
strast do pisanja ni nikoli 
zapustila. Nasprotno. 
Kjerkoli je bil zaposlen, je 
znal sodelovati z mediji ali 
pa je sam objavil tisto, kar 
je želel sporočiti javnosti 
ali kar ga je motilo. 

Bojan Volk se je rodil 
7. 4.1928 v Šoštanju, kjer je 
hodil tudi v šolo. Vojna mu 
ni prizanesla, saj so njego-
vo družino izselili v Sisak, 

kjer je kot zavedni Slove-
nec pomagal NOB. V kraje 
bivše Jugoslavije se je rad 
vračal tudi kot udeleženec 
vlakov bratstva in enotno-
sti. Po vojni je bila njegova 
poklicna pot zelo razgiba-
na. Najprej je delal na po-
dročju socialnega zavaro-
vanja in zdravstva, nekaj 
let je preživel v Beogradu 
na zveznih sindikatih in na 
občinski konferenci SZDL 
v Celju, bil je tajnik celjske 
občinske skupščine in 
skupnosti slovenskih na-
ravnih zdravilišč. To je bila 
doba, ko je bilo treba prev-
zeti dolžnost po dogovoru 
ali pa, ker je bilo pač samo 
tako mogoče in ne drugače. 

Bojan je bil angažiran, 
vesten in skromen, prej tih 
kot glasen, nikdar preveč 
v ospredju. In čeprav je 
njegovo družbeno in poli-
tično delo trajalo desetlet-
ja, je bil vendar po srcu 
družinski človek. Zmeraj je 
znal razmejiti čas za poklic 
in politiko in za svoje naj-
bližje. Pogosto to ni bilo 
lahko, tako kot ni bilo lah-
ko odmeriti prijaznih ur za 
sprostitev ob vodi, saj je bil 
Bojan ribič od mladih nog. 
Kot dolgoletni aktivist 
SZDL je delal tudi v različ-
nih družbenih organizaci-
jah. Tako, kot je živel, tiho, 
nikoli preopazno, a pošte-
no in zgledno, je odšel Za 
svoje delo je prejel več 
družbenih priznanj in odli-
kovanj. Najbrž bi bil Bojan 
najbolj vesel če ob slovesu 
napišem, da so bili njegovi 
prispevki o zdravstvu, so-
cialnem zavarovanju ali 
zdraviliškem turizmu opa-
ženi Takega priznanja bi 
se razveselil 

JOŽE VOLFAND 
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Prijateljevanje s Švicarji 
Šmarsko občino Je obiskala iJelegacIJa mesta Frauenlelil 

Približno leto dni stari stiki med pred-
stavniki šmarske občine ter švicarskim 
Frauenfeldom se poglabljajo. Pretekli te-
den je šmarsko občino obiskala deset-
članska švicarska delegacija. V občinski 
skupščini so zato pripravili tiskovno 
konferenco. 

Prijateljevanje med šmarsko občino 
ter prestolnico kantona Thurgau se je 
začelo na pobudo Ervina Železnika. Ro-
jak iz Rogatca, inženir rentgenologije, je 
zaposlen v frauenfeldski kantonalni bol-
nišnici. Kot so povedali Šmarčani, so 
spočetka s švicarske strani čutili previd-
nost, kar je bila posledica minulega poli-
tičnega dogajanja v Sloveniji. V začetku 
so tudi marsikdaj naleteli na izredno sla-
bo seznanjenost s Slovenijo nasploh. 
Stanje se spreminja, pri tem pa imajo 
pomembno vlogo kantonalna javna obči-
la. Ta so stikom s šmarsko občino posve-
tila veliko pozornosti. 

Frauenfeldski župan je obiskal šmar-
sko občino že dvakrat, poleti pa ga znova 
pričakujejo. Tokratni obisk, prvič gre za 
številčnejšo delegacijo, je vodil njegov 

osebni sekretar Hans Brunschweiler, 
z njim pa so bili mestni svetniki za po-
dročja zdravstva, sociale, prostega časa, 
za nizke gradnje, za visoke gradnje, 
predsednik zveze industrialcev Richard 
Naegeli ter Marija Ruesch, soproga prve-
ga moža policije. Večina je bila v Slove-
niji prvič, gospa Ruesch pa je slovenske-
ga rodu. * 

Županov osebni sekretar je povedal, 
da si bodo prizadevali pri vzpostavljanju 
medsebojnih stikov tako na gospodar-
skem kot na drugih področjih družbene-
ga življenja. Šmarčani, (ki jih trenutno 
zanimajo predvsem odlične frauenfeld-
ske izkušnje s čiščenjem odpadne vode) 
pa so omenili, da je že prišlo do prvih 
poslovnih stikov s Steklarno in steklar-
sko šolo, v poštev prideta tudi obe obso-
teljski zdravilišči, pa še kaj. Vodja dele-
gacije je še povedal, da so tudi med nji-
hovim gospodarskim razvojem storili na-
pake, ki pa se jim lahko pri nas izogne-
mo. »Za sodelovanje s Slovenijo smo za-
interesirani,« je dejal, člani mestnega 
sveta pa so omenili tudi medevropsko 

solidarnost ter graditev skupne Evrope. 
Vodja švicarske delegacije je posebej 
izrazil presenečenje zaradi slovenskega 
uspeha pri zniževanju inflacije. 

Predsednik šmarske vlade Marjan 
Aralica pa je menil, da pomeni sodelova-
nje s švicarsko stranjo hitrejši prehod na 
™lošno višjo raven. Z županom Jožetom 
Cakšem sta novinarjem predstavila bo-

f at program, ki so ga za prijatelje iz 
vice pripravili v Šmarju. Na sporedu so 

bili ogledi več podjetij, občinske uprave, 
gradbišča magistralnega vodovoda, upo-
kojenskega doma, šmarskega vrtca in šo-
le ter turističnih krajev v vseh delih ob-
čine. BRANE JERANKO 

Frauenfeld, prestolnica kantona Thur-
gau, ima približno 20 tisoč prebivalcev 
ter leži nedaleč od Bodenskega jezera. 
Kra j je znan po visoko razviti kovinsko-
predelovalni industriji, pa tudi po grad-
beništ\ 'u. Švicarji so povedali, da jih tre-
nutno pesti huda gospodarska recesija, 
kl jub temu pa precej gradijo. 

Begunci so v Veržeju 
Pretekli teden so v šmarski občini ukinili oba begunska 

zbirna centra. Begunci iz Ljubije in Bjelovarskega doma 
v Rogaški Slatini so se večinoma preselili v Veržej. 

Zaradi republiške odločitve o ukinjanju manjših zbir-
nih centrov in njihovem vključevanju v večje so 43 begun-
cev iz slatinskih domov preselili v Pomurje. Seveda brez 
zapletov ni šlo, nazadnje pa je večina le soglašala s prese-
litvijo. Nekaj se jih je odločilo za bivanje pri sorodnikih in 
znancih, pa tudi za odhod v druge države. V šmarski 
občini so povedali, da so družine tudi v veržejskem centru 
ostale skupaj, t ja pa bodo poslali tudi humanitarno 
pomoč, ki so jo še prejeli zanje. Po zadnjih podatkih je 
v šmarski občini pri dnižinah še 154 beguncev iz Bosne in 
Hercegovine ter 6 iz Hrvaške. 

V kozjansko občino se je od začetka vojne v Bosni in 
Hercegovini zateklo nad sedemsto beguncev. Večina se je 
napotila k svojcem, v druge občine, pa tudi v tujino. 

BRANE JERANKO 

Gaslislia reprezentanca določena 
Po mnogih testiranjih je do-

ločenih štirinajst desetin, ki 
bodo zastopale Slovenijo na 
gasilski olimpiadi, ki bo letos 
od 11. do 17. julija v Berlinu. 

Slovenija se bo na olimpiadi 
prvič p r e s t a v i l a samostojno, 
zato se žeU za nastop čim bolje 
pripraviti. Med člani bodo na-
stopile desetine gasilskih dru-
štev Dob, Begunje, T<^ole, 
Domžale, Prožinska vas, Skof-
ja vas, Štrekljevec, Pobrežje in 
Slovenske Konjice ter med in-
dustrijskimi društvi Papirnica 
Količevo, med ženskami Loka 
in Begunje ter mladinci in 
mladinke Dobrna in Šenkov 
turn. 

Kapetan slovenske repre-
zentance Tone Sentočnik iz 
Škofje vasi, sicer načelnik 
GZS, je o obdobju reprezen-
tantov do odhoda na olimpi-

ado povedal: »Po vseh testira-
njih so udeleženci dobili na-
tančne programe vadbe do od-
hoda. Tako bodo imeli vsake 
tri tedne preizkus telesne pri-
pravljenosti, zadnje skupne 
priprave pa bodo od 30. junija 
do 4. julija na Rogli, kjer bodo 
>pilili< formo. Ko smo primer-
jali dosežene rezultate s tisti-
mi, ki so potrebni za osvojitev 
medalj, smo ugotovili, da lah-
ko računamo na tri zlate ter po 
dve srebrni in bronasti meda-
lji, med osvajalci pa so tudi 
gasilci s Celjskega.« 

Trener članskih ekip je 
Maks Lešnik, mladinskih pa 
Matjaž Klarič. Slovenci bomo 
imeli tudi dva sodnika in sicer 
v mladinski konkurenci, kjer 
bosta sodila Jože Brleč iz 
Kamnika in Vinko Sentočnik 
iz Škofje vasi. 

T.VRABL 

V ospredju sociala in Icrvodajaistvo 
Pomoč pri reševanju social-

ne problematike občanov in 
skrb za begunce, ki se nahaja-
jo na območju laške občine ter 
akcije na področju zdravstve-
ne vzgoje, bodo osrednje letoš-
nje aktivnosti občinske orga-
nizacije Rdečega križa Laško. 

V programu dela za leto 
1993, ki ga je v sredo, 19. maja 
obravnavalo in sprejelo Pred-
sedstvo Skupščine občinske 
organizacije RK Laško, bodo 
veliko pozornosti namenili tu-
di pospeševanju organizirane-
ga krvodajalstva s pripravo 
načrtovanih petih krvodajal-

skih akcij, s srečanji krvoda-
jalcev v ^ a j e v n i h skupnostih 
in z osrednjo proslavo ob 40-
letnici krvodajalstva, ki bo 
predvidoma v Brezah. Na tej 
proslavi bodo izročili občinsko 
priznanje RK tistemu občanu, 
ki je največkrat daroval kri. 

Ko so člani Predsedstva oce-
njevali delo občinske organi-
zacije RK Laško v minulem le-
tu, so bili najbolj zadovoljni 
z uspehi v krvodajalstvu, saj 
so dosegli oziroma celo prese-
gli želeni cilj, ki je bU vsaj trije 
odstotki krvodajalcev na šte-
vilo prebivalcev. Nič manj ni-

so zadovoljni z urejanjem be-
gunske problematike in z nu-
denjem materialne pomoči so-
cialno ogroženim občanom, 
katerih število se je lani močno 
povečalo. Ker pa se zadnje ča-
se med prosilci za materialno 
pomoč pojavljajo tudi takšni, 
ki v kategorijo najbolj ogrože-
nih občanov ne sodijo, so se na 
seji Predsedstva odločili, da 
bodo odslej tovrstna merila in 
dokazovalne postopke poo-
strili. 

Glede lanskega zapleta 
z oddelkom za transfuzijo krvi 
celjskega Zdravstvenega cen-

tra pa so se dogovorili, da za-
deve ne bodo več pogrevali, še 
vedno pa pričakujejo opraviči-
lo zdravnice, ki je vodila 
»sporno« zdravstveno ekipo in 
obvestilo direktorja Zdrav-
stvenega centra o tem, kako je 
potekalo reševanje te zadeve 
znotraj Zdravstvenega centra. 
Vprašanje pa je, koliko so to-
vrstne zahteve RK Laško še 
smotrne glede na to, da v obči-
no Laško zdaj že prihaja nova 

-zdravstvena ekipa s katero so 
krvodajalci in organizatorji 
akcij zadovoljni. Kompromis 
bi v tem primeru res ne škodil. 

MARJELA AGREŽ 

V Siovenili narašča število pošicodb 
Ugotovitve srečanja slovenske travmatološke sekcije 

Ugotovitve srečanja slovenske travmato-
loške sekcije »Na svetu vsako leto umre 
3,5 milijona ljudi zaradi poškodb, ki so 
posledica naključnega ali namernega na-
silja. Javno zdravstvo se v mnogih deže-
lah izboljšuje, povsod lahko opažamo 
daljšo življenjsko dobo. Zato se toliko 
težje sprijaznimo z dejstvom, da bi mora-
lo toliko ljudi lunreti nasilne ali prezgod-
nje smrti oziroma, da bi milijoni drugih 
ostali t rajno prizadeti,« je zapisal gene-
ralni sekretar Svetovne zdravstvene or-
ganizacije d r .Naka jama ob svetovnem 
dnevu zdravja, ki je bil letos posvečen 
travmatologiji. 

Smisel letošnjega dneva zdravja je bilo 
preprečevanje nesreč in poškodb. S tem 
je želela Svetovna zdravstvena organiza-
cija opozoriti, da so lahko posledice nez-
god in dejanj fizičnega nasilja za posa-
meznike in d i m b o včasih katastrofalne. 
O tem so se pogovarjali tudi v petek, ko 
so se v Topolšici srečali predstavniki 
Travmatološke sekcije Slovenije. Pred-
sednik sekcije je p r eS to jn ik oddelka za 
poškodbe v celjski bolnišnici. dr. Miro-
slav Batišta. 

Tudi slovenski travmatologi ugotav-
ljajo, da števUo poškodb narašča. Na sre-
čanju so obravnavali delo poškodbenih 
oddelkov v dežurni, predvsem nočni 
službi. Po pregledu statistik so opozorili, 
da letos močno narašča delo v travmato-
loških ambulantah. Te analize ne poka-
žejo, ali gre za resnično naraščanje števi-
la poškodb in bolezni ali pa je naraščanje 
posledica uveljavljanja spremeb v zdrav-
stvu. Za takšen obseg dela je travmatolo-
gov v slovenskih bolnišnicah občutno 
premalo - v tujini veljajo skoraj dvojni 
normativi. 

»Sodobna travmatologija zahteva čim-
prejšnjo oskrbo poškodovanca, ker se 
s tem zmanjšujejo komplikacije in stro-
ški zdravljenja. Če travmatološke ekipe 
niso dovolj številčne, predvsem v popol-
danskih in nočnih urah, bolnikov ni 
inožno zdraviti tako, kot bi želeli stro-
kovnjaki,« je omenil dr. Miroslav Batišta. 

»V Topolšici smo se pogovarjali tudi 
o nujnosti okrepitve dežurnih travmato-
loških ekip. Bolnišnice, ki sprejemajo 
hude poškodovance, bi morale imeti 
ustrezno kadrovsko in ostalo opremo, da 
bi bile sposobne v vsakem trenutku po-
skrbeti tudi za najtežje poškodbe.« 

Dr. Batišta je omenil, da poteka trav-
matološka dejavnost v Sloveniji v okviru 
splošne kirurgije, čeprav je t ret j ina paci-
entov hospitaliziranih zaradi poškodb. 
Tudi v ambulantah je več kot polovica 
poškodbenih primerov, zato morajo biti 
dežurne ekipe nenehno v pripravljenosti. 

Predstavniki slovenske Travmatološke 
sekcije so se na petkovem srečanju v To-
polšici dogovarjali, da je nujno imeti 
v bolnišnicah travmatološke ekipe, ki so 
usposobljene oskrbeti vse poškodovance, 
seveda, če je bolnišnica odprta za zdrav-
ljenje vseh vrst poškodb. Tudi zasebna 
zdravniška praksa ne bo prinesla bistve-
nih novosti, travmatološko dejavnost bo-
do še naprej opravljali v posameznih bol-
nišnicah, sa j nikjer v svetu ni zasebnega 
travmatološkega oddelka. 

URŠKA SELIŠNIK 

Kekčeve slikarije , 
Zaključek letošnjih Kekčevih dnevov, ki jih je za najmlajše pripravila Zveza 

prijateljev mladine Celje, je bil v obliki zabavnega kviza Tekmujmo s Kekcem in 
Mojco v torek popoldne na Dobrni, živahen odziv šolarjev in malčkov iz vrtcev pa so 
organizatorji beležili vse od minule srede. Delček Kekčevega utripa smo zabeležili 
tudi v soboto dopoldne, ko so se otroci lotili slikanja na okna otroške knjižnice. 

Foto: EDO EINSPIELER 

NA KRATKO 

Muzejski 
zobobol v juniju. 

v okviru stalne Slovenske 
zdbozdravstvene zbirke se bo-
do junija v celjskem Muzeju 
novejše zgodovine nadaljevale 
lutkovne predstave in likovne 
delavnice za najmlajše. 

Prve tri torke v mesecu ob 
10. uri si bodo malčki lahko 
ogledali Čarobno skrinjico 
Lutkovne skupine Fru Fru iz 
Ljubljane, prve tri petke Ojoj, 
boli Lutkovne skupine Tri iz 
Kranja in zadnji torek v mese-
cu Kam pa kam Gledališča 
Zoom iz Ljubljane. Ob sredah 
in četrtkih ob 9,30 bo Mihela 
Jezemik vodila likovne delav-
nice, v muzejski pedagoški so-

I bi pa ta mesec pričakujejo 
skupine malih šolarjev. 

V maju so v muzeju poskus-
no pripravili tudi popoldansko 
lutkovno predstavo, vendar pa 
zaenkrat - zaradi pičlega obi-
ska - malčkom v popoldan-
skem času ostaja zgolj obisk 
muzeja in ogled zbirke. Prire-
ditve v okviru Muzejskega zo-
bobola se bodo nadaljevale je-
seni, prav tako pa spet maja in 
junija prihodnje leto. 

IS 

Lovci proti deponiji 
Lovci na Vranskem odločno 

nasprotujejo ureditvi javnega 
odlagališča odpadkov 
v Blatah. 

To je eden izmed sklepov, ki 
so jih sprejeli člani lovske dru-
žine Vransko na svoji nedavni 
skupščini, njihovo odločitev 
pa so podprli tudi v lovski 
družini Tabor. 

Deponiji lovci nasprotujejo 
zato, ker bi bilo smetišče po 
njihovem mnenju na lokaciji, 
ki je primerna za življenje sr-
njadi in drugih živalskih vrst, 
razen tega so na tamkajšnjem 
območju vodni viri, ki se ste-
kajo v potok Bolsko, zaradi če-

sar bi bile ogrožene ribe ter 
živali, ki živijo ob potoku. 
Lovci nadalje trdijo, da je pred 
približno šestimi leti na loka-
ciji, kjer na j bi bila deponija, 
obstajal naravni ribnik in da 
je bila opravljena hidromeli-
oracija, drenažne cevi pa so 
speljane v Bolsko. Še dva ar-
gumenta navajajo: z odpadki 
bi dodatno onesnaževali vod-
na zajetja za pitno vodo, depo-
nija pa bi zasedla dobršen del 
lovišča. 

IB 

Poletna plesna šola 
Zveza kulturnih organizacij 

Slovenije pripravlja v prosto-
rih ljubljanske Fakultete za 
šport od 22. junija do 2. julija 
Poletno plesno šolo 93. 

Šola je namenjena plesal-
cem, članom plesnih skupin, 
mentorjem oziroma plesnim 
pedagogom in koreografom, 
v šolski u m i k je vključenih več 
različnih plesnih tehnik, sode-
lovali pa bodo priznani preda-
vatelji. Prijave v Zvezi zbirajo 
do 11. junija, kasneje pa se bo-
do kandidati za udeležbo v po-
letni plesni šoli lahko potego-
vali le v primeru, če bo še 
kakšno prosto mesto. 

IS 

Pastirska romantiica 
Kulturno-prosvetno društvo 

Lesično-Pilštanj pripravlja le-
tos že drugo pastirsko binko-
štovanje. 

Prireditev bo prihodnjo ne-
deljo, 30. maja, ob 4. uri z ju t ra j 
v okolju starinskega Pilštanja. 
Stoletne običaje bodo obudili 
z zbiranjem pastirjev, pitjem 
dmulovega čaja in pečenjem 
cvrkov, s pastirskim venča-
njem ter z razglasitvijo pastir-
skega kenika in luknice. Iz-
brali bodo tudi najlepše okra-
šeno kravo ter kečkali (pastir-
ski hokej na travi), pripravlja-
jo pa še druga presenečenja. 

BJ 
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Mojster za gole 
Suad Beširevič pred lina lom nogometnega pokala: »Premagali bomo Ollmpljoh 
- Zadnjih osem let Igral Izven Slovenije 

v sredo bo na Skalni kleti 
zaključek najbolj množičnega 
nogometnega klubskega tek-
movanja med Publikumom in 
Olimpijo. Celjani imajo mož-
nost za ponovitev uspeha iz le-
ta 1964, ko so za Bežigradom 
premagali prav Olimpijo. Ob 
morebitnem porazu pa se jim 
vseeno nasmiha nastop v po-
kalu evropskih pokalnih zma-
govalcev, kajt i Ljubljančani 
imajo tri kola pred koncem li-
gaškega prvenstva veliko 
prednost. 

»A vendar je lepše priti 
v Evropo kot zmagovalec, pa 
tudi sprejemanje pokala je do-
godek, ki ti ostane za vedno 
v spominu. Imam občutek, da 
bomo premagali Ljubljančane, 
poleg katerih igramo trenutno 
najlepši nogomet. Pogrešali 
bomo Grego Blatnika, ki ne bo 
igral zaradi dveh rumenih 
kartonov. Če bomo zaustavili 
Topiča in še posebej Zuliča, 
bomo opravili že polovico de-
la«, je začel 30-letni golgeter, 
ki je v sedmih spomladanskih 
prvenstvenih t e l m a h (do vče-
rajšnje tekme z Izolo) dosegel 
prav toliko golov, v pokalni 
tekmi z Novomeščani pa mu je 
uspel klasični hat-trick. 

Boš imel še dodaten motiv, 
saj dvakrat nisi našel skupne-
ga jezika z Olimpijo? 

Pred štirimi leti sva bila 
s predsednikom Zidarjem že 
dogovorjena, a je trenerju Šo-
škiču bolj odgovarjal Djukič, 
kar sem pozneje izvedel od Pe-
tra Amerška. Letos so me zno-
va vabili in čeprav bi imel za-
gotovljeno vsaj eno lovoriko, 
me je zamikala uspehov željna 
sredina. Obstanek v ligi smo si 
že zagotovili, z vstopnico za 

evropsko tekmovanje pa mi 
raste tudi cena na nogomet-
nem tržišču. 

Torej v Celju ne nameravaš 
ostati? 

Ne. Vleče me nazaj na Ciper; 
tam živijo za nogomet, imam 
odlično ponudbo, pa tudi kli-
ma mi zelo odgovarja, posebej 
še ženi, Splitčanki Mareli. 
Hčerka Doris je stara komaj 
dve leti in še je čas, da kaj 
zaslužim. 

Koliko pa ti je uspelo doslej 
in zakaj začasen povratek 
v Slovenijo? 

Počasi se bo nabralo, da 

bom odprl kakšen lokal. 
Z Apollonom sem pred dvema 
letoma osvojil ciprsko prven-
stvo, lani še pokal, a sem se 
z njim razšel, saj je v bistvu 
»fašistično« usmerjen klub. 
Skoraj zagotovo bom prestopil 
k njihovemu vročemu mestne-
mu tekmecu AEL-u, ki je na-
ravnan komunistično. Vrsto 
let je igral vidno vlogo, sedaj 
pa si je zagotovil obstanek in 
z Evropo ne' bo nič. 

Soigralci v Celju te izjemno 
cenijo v vseh pogledih. Kaj pa 
selektor Prašnikar? 

Zaprosil sem za slovensko 
državljanstvo, a ga še nisem 
dobil, čeprav sem rojen 
v Ljubljani. Vse bi bilo lažje, 
če bi bil reprezentant, kar mi 
je kot mladincu že uspelo. 
Septembra bo Slovenija doma 
igrala prijateljsko tekmo s Ci-
prom in moja velika želja je, 
da bi nastopil v naši selekciji. 
Miloševič je poškodovan, Udo-
vič pa ni v pravi fo rmi . . . 

V finalu YU pokala 1989 ste 

z banjaluškim Borcem prema-
gali Crveno Zvezdo po enajst-
metrovkah, Olimpija pa je 
v lanskem slovenskem finalu 
enako klonila proti Mari-
boru . . . 

.. .Zavrl je pred polfinalom 
pokala s Studiom D nepriča-
kovano zaključil trening, ko 
smo se pripravljali na vadbo 
»penalov« in nas prepričal, da 
bomo tekmo, dobili v rednem 
delu. V torek zna to ponoviti, 
sicer pa nas je sedem, osem, ki 
smo pripravljeni poskusiti 
z bele točke, povrhu pa je vra-
tar Koželj specialist za obram-
be. Psihološka prednost pa je 
tudi v rednem delu vsekakor 
na naši strani, kajt i Olimpija 
»mora« zmagati. 

Pozabil sem ga vprašati za 
recept za gole. Mislim, da ga 
nima. Ima pravi občutek in 
tehniko, kar mu več kot za-
došča. 

DEAN ŠUSTER 
Foto: EDO EINSPIELER 

Celjanke v SEL 
Odbojkarice Abes Trada bodo jeseni nastopale v sred-

njeevropski ligi, ki so jo prireditelji povečali na 14 ekip. 
Teknlovanje najboljših ekip šestih držav se bo začelo sredi 
novembra in bo dvokrožno. Celjanke bodo zato izpustile 
redni ligaški del domačega prvenstva in se bodo skupaj 
s preostalimi slovenskimi udeleženci SEL (ženske Palome, 
moški Vilede in Salonita) vključile šele v končnico. 

Si: 155 športnilcov 
Na sredozemskih igrah (od 16. do 27. junija) bo Sloveni-

jo zastopalo 95 športnikov in 60 športnic. Med udeleženci 
bodo tudi Straškova, Javomikova, Kocuvan (atletika), 
Ugrenovič (kolesarstvo), Mačkova, Štuhec (streljanje), 
Pungartnik, Šerbec, Leve, Strašek, Tomšič in Jeršič (ro-
komet). 

Na državnem prvenstvu 
v boksu je v Slovenski Bistrici 
v težki kategoriji zmagal 
Obreza, srebrni kolajni sta 
osvojila Klepej in Jakopin, 
bronasti pa Pantovič in Gaja-
nič (vsi Celje). 

Karateisti so imeli svoje pi-
onirsko prvenstvo v Idriji. Pr-
vaka sta postala Mlakar 
(Oplotnica) in Skok (Žalec), 
srebrne kolajne imajo Valen-
čak, Žist (oba O), Plevčak in 
Hajnškova (oba bronaste 
pa Janež, Višič in Žist ;(vsi O). 

Na Pokalu Murske Sobote 
v judu so zmagali Bevc, Setni-
kar (oba Sankaku), Rudolf 
(Ivo Reya), drugi so biliVerdel 
(S), Košir, Petelinšek in La-
kner, tretji pa Janjič, Ferjan, 
Mahmutovič in brata Miluti-
novič (vsi IR). 

Baseball ekipa Celja se je le-
tos vključila v mladinsko pr-
venstvo in izkorišča pravico 
nastopa s štirimi starejšimi 
igralci. Ekipa je tako v pri-
merjavi z lani praktično ne-
spremenjena, v primeru naslo-

va (obe najbolj pomembni tek-
mi so gladko dobili) pa se bo 
jeseni uvrstila v člansko konč-
nico. 

Na preglednem strelskem^ 
tekmovanju v Ljubljani sta 
Kostevčeva z MK pištolo in 
dvakrat mladinka Mačkova 
(MK in zračna pištola) osvojili 
2. mesto. V Postojni sta v liga-
škem tekmovanju v trostavu 
z MK puško četrti mesti zased-
li ekipa D. Poženela in njihov 
najboljši posameznik Sajevic. 

Vrstni red po spomladan— 
skem delu šahovskega prven-
stva Celja: Kovinotehna 20, 
SŽ 18,5, Zlatarna 16,5, Cin-
karna 14, Sugros 12,5, Aero 
11,5 Zdr .dom 10,5, Komunala 
8,5. 

V Kranju je bila Sl .Domi-
adi, ki se je v odbojki končala 
z zmago Dijaškeg doma Celje. 

Na državnem prvenstvu in-~ 
validov v kegljanju so naslove 
osvojili tudi Znuderl, Vodu-
šek, Ejup in Frasova, srebrne 
kolajne Peperko, Podjed, 
Zgonc, Štembergerjeva in 
dvojica Špan-Kolar, bronaste 
pa Kolarjeva (vsi Celje) in eki-
pa Celja. 

NA KRATKO 

Vaš intervju: Jaka Daneu 
V intervjuju po želji bralcev 

bo v junijski številki Petice 
gost 22-letni reprezentančni 
košarkar Jaka Daneu. Veliko 
predlogov je bilo tudi za pogo-
vore s hokejistoma Tomažem 
Vnukom in Robertom Žole-
kom, kegljavkama Tanjo Go-
bec in Mariko Kardinar, kole-
sarjem Iztokom Melanškom, 
nogometašem Darkom Vale-
kom, rokometašico Tanjo Po-
lajnar, šahistom Francem Peš-
cem, teniškima igralcema 
Boštjanom Dobrškom in Bar-
baro Mulej ter z nekdanjimi 
vrhimskimi športniki, atletom 
Romanom Leškom, nogometa-
šem Branetom Oblakom in 
smučarjem Rokom Petro-
vičem. * 

Med bralci, ki so svoje vpra-
šanje zastavili Petru Vilfanu 
(pogovor je objavljen v novi 
številki Petice) smo razdelili 
tri darilne bone s skupno vred-
nostjo 6000 tolarjev. Nagra-

jenci so: Uroš Drobne iz Šent-
jurja, Tanja Gregi iz Šmartne-
ga v Rožni dolini in Jani Čer-
noša iz Pristave pri Mestinju. 
Nagrade bodo dobili po pošti. 

R A N ^ R A M A 

Nogomet 

Slovenska liga 
30. kolo: Kompas-Publikum 

0:1 (0:1); strelec: Štancer; Ko-
per-Rudar 5:1 (0:0); strelec: 
kar ič ; Gorica-Steklar 5:0 
(2:0). Vrstni red: Olimpija 45, 
Maribor 41, Mura 40, Ljublja-
na 37, Naklo 34, Koper, Kom-
pas, Studio D 32, Rudar (V) 30, 
Publikum 29, Mavrica 28, Go-
rica, Zagorje 26, Izola, Potroš-
nik 25, Steklar 21, Železničar 
20, Nafta 17. 

Veterani - 2. kolo: Cetis-Us-
njar (Š) 0:0, Pragersko-Šmart-
no 1:0, Litija-Primorje 3:1, 
Svoboda (K)-Proletarec 1:3. 
Vrstni red: Litija 4, Proletarec, 
Pragersko 3, Šmartno, Cetis, 
Usnjar (Š) 2, Primorje, Svobo-
da (K) 0. 

II. slovenska liga 
26. kolo: Napredek-Era 

Šmartno 0:4 (0:0); strelca: 
Druškovič 3, Mašič 1; Dravi-
nja-Vevče 0:1 (0:1). Vrstni red: 
R i m o r j e 40, Jadran 39, Avto-
bum 35, Rudar (T) 32, Triglav 
31, Tumišče, Medvode 26, 
Domžale, Vevče 25, Era 
Šmartno 23, Tabor, Dravinja 
22, Korotan 21, Dravograd 20, 
Ilirija 16, Napredek 13. 

lil. slovenska liga 
22. kolo: Hmezad-Aluminij 

1:3 (0:2); Žalčani so doživeli 
tretj i zaporedni poraz. Strelec: 
Tanjšek; Ižakovci-Papimičar 
2:1 (1:1); strelec: Kirbiš. Vrst-
ni red: Beltrans 32, Impol 31, 
Kovinar (M) 27, Ižakovci 24, 
Pohorje, Slovenj Gradec 23, 
Papimičar, Pobrežje, Hmezad 
21, Kungota 20, Aluminij, Ro-
gašovci 18, Rače 15, Lipa 14. 

MiNZ Celje 
17.kolo: Unior-Šentjur 2:1, 

Ljubno-CR Krško 4:2, Hrast- . 
nik-Rudar (S) 1:3, Odred-Svo-
boda 1:4, KTV Vransko-Kovi-

nar (Š) 3:0. Vrstni red pred 
zadnjim kolom: Svoboda 26, 
Unior 25, Šentjur 24, Hrastnik 
18, Odred, Ljubno 16, Rudar 
(S) 15, KIV Vransko, Kovinar 
(Š) 12, CR Krško 6. 

Tenis 

Slovenska liga 
Moški - 1 . kolo:Branik-Celje 

6:3 (zmagali: Cizej, Dimitrije-
vič, Doberšek-Vengust; izgu-
bili: Furlan, Doberšek, Virant, 
Vengust, Furlan-Cizej, Virant-
Špom). 

2. kolo: Celje-Triglav 2:7 
(pnagala: Virant, Virant-
Špom; izgubili: Furlan, Do-
beršek, Cizej, Dimitrijevič, Vi-
rant, Furlan-Cizej, Doberšek-
Vengust). Vrstni red: Triglav, 
Maribor 4, Olimpija, Branik, 
Medvode, Slovan 2, Domžale, 
Celje 0. 

Sobota, 20.5. 
Badminton 

Rogla: turnir veteranov (nad 
30 let, od 9. ure). 

Judo 
Velenje: ženski turnir za 

Rudarsko svetilko (od 9. ure). 

Nogomet 
Radeče: Papimičar-Kungo-

ta, Rače: Rače-Hmezad 
(23. kolo III. SNL); Šentjur: 
Sentjur-KIV Vransko, Štore: 
Kovinar-Odred, Brežice: Svo-
boda-Hrastnik, Senovo: Ru-
dar-Ljubno, Krško: CR Kr-
ško-Unior (18. kolo MNZ Ce-
lje, vse 17). 

Tenis 
Ljubljana: Olimpija-Celje 

(3. kolo moške STL); Celje: Ce-
Ije-Branik, Velenje: Velenje- -
Triglav (3. kolo ženske STL, od 
9. ure dalje). 

Odbojka 
Celje: Slovenija-Poljska 

(5. kolo kvalifikacijske skupi-
ne D za EP žensk, ob 17. uri_ 
v Golovcu). 

Nedelja, 30.5. 
Nogomet 

Lendava: Nafta-Publikum, 
Novo mesto: Studio D-Ste-
klar. Nova Gorica: Gorica-Ru-
dar (31. kolo SNL); Šmartno 
ob Paki: Era Šmartno-Triglav, 
Kočevje: Avtobimi-Dravinja 
(27. kolo II. SNL, vse 16.30). 

Tenis 
Ljubljana: Slovan-Celje 

(4. kolo moške STL); Celje: Ce-
Ije-Lenart; Ljubljana: Olimpi-
ja-Velenje (4. kolo ženske 
STL; od 9. ure dalje). 

Sreda, 2.6. 
Nogomet 

Celje: Publ ikum-Olimpi ja 
(finale pokalnega prvenstva, 
17); Maribor-Gorica (finale 
mladinskega pokalnega pr-
venstva, 14). 

Rokomet 
Celje: Pivovarna Laško-Ja-

dran (povratna tekma finala 
končnice DP, 20). 

Brez nagrad 
Nagradni sklad stavnice Golding loto bo 

v naslednjem, 33. kolu bogatejši (skupaj 20 ti-
soč tolarjev), kajti v minulem kolu med 84 
kuponi ni bilo nobene pravilne napovedi. 

Pravilna napoved 3L kola: Kompas-Publi-
kum 2, Gorica-Steklar 1, Dravinja-Vevče 2, 

Unior-Šentjur 2, rokometašice Žalca na DP 
- 2. mesto. 

Za sodelovanje v naslednjem kolu bomo 
upoštevali kupone s poštnim žigom sobote, 
29. maja, ali če bodo najkasneje do 12. ure od-
dani v nabiralnik pri vhodu v našo stavbo. 
Naslov: Novi tednik. Trg V. kongresa 3a, 63000 
Celje, s pripisom Golding loto. 

1. Nogomet: Nafta-Publikum 1 o 2 
2. Nogomet: Gorica-Rudar . 1 0 2 
3. Nogomet: Era Šmartno-Triglav 1 0 2 
4. Nogomet: Svoboda-Hrastnik 1 O 2 
5. Nogomet: Cr Krško - Unior 1 O 2 

Ime in priimek: 
Naslov:: 
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Preveč §e čakamo 
ftokomeinl reprezentani Uroš Šerbec o vlogi sreamega igralca, zaslužku, seriji 
zmag In pobutlab iz tujine - ¥ sreHo za drugi naslov 

Rokometaši Celja Pivovarne 
Laško bodo v sredo zvečer 
v povratni tekmi f inala konč-
nice državnega prvenstva pro-
ti J a d r a n u lovili gol zaostanka 
s prvega srečanja (19:20; strel-
ci: Leve 5, Čater in Pungar tn ik 
po 4, Šerbec 3, Jeršič 2, F ranc 
1), v Golovcu pa bo mars ika j 
odvisno od reprezentanta Uro-
ša Šerbca. 

»Na začetku sezone smo bili 
prepr ičani v serijo zmag in ce-
lo sklenili neka j stav. Kriza, 
poškodbe in samozadovoljstvo 
so opravili svoje in pravzaprav 

je zelo težko, skora j nemogoče 
obdržat i r i tem zmag. Največ 
težav je s psihološko pripravo, 
pri t isk je ogromen in končat i 
prvenstvo brez poraza je res 
pravi podvig,« pravi 25-letni 
in 187 cm visoki zunanj i igra-
lec celjskega moštva. 

V vaši ekipi ni pravega 
zvezdnika in tudi nikogar med 
deseterico najbol jš ih strelcev 
prvenstva. Zaka j? 

Imamo deset enakovrednih 
posameznikov, ki so na vsaki 
tekmi brez posebnega napora 
sposobni za pet, šest golov. To 
je poglavitna moč našega mo-
štva, v ka te rem število doseže-
nih golov za nikogar ni pose-
be j pomembno. Pred sezono 
sta bila naša poglavitna cilja 
oba domača naslova in o lovu 
za lovoriko najbol jšega strelca 
sploh nismo govorili. 

Pravite, da je dovolj enako-
vrednih igralcev, toda na jbrž 
man jka pravi zvezdnik, ki bi 
za sabo znal potegnit i soigral-
ce. Se boji te odgovornosti? 

Manjka nam klasični s rednj i 

igralec, organizator igre. 
Z Ivandijo smo bili bolj sproš-
čeni, po njegovem odhodu 
v Ital i jo pa sem se sredini iz-
menjaval z Levcem in Jerši-
čem. Praviloma srednj i požene 
ostale, pr i nas pa smo zaradi 
izenačenosti čakal i eden na 
drugega in zato neka j tekem 
dobili šele v zadnj ih minutah . 

Po vaših uspehih so v jav-
nost prišle na tančne vsote de-
narn ih nagrad. Kako ste igral-
ci sprejeli novost, ki je za naše 
razmere k a r neobičajna? 

Številke me niso motile. Na 
zahodu je to vsakdanja p r a k -
sa, pr i nas pa se vedno takoj 
pojavijo pr imer jave s povpreč-
nimi plačami, ki niso na jbo l j 
ustrezne. Nihče ne izpostavi 
tveganosti profesional izma in 
kazni za slabe igre. Ligaška 
poraza prot i Gorenju in Slova-
nu sta nas veljala odvzema ce-
lotnega mesečnega dohodka, 
česar pa potem nihče ni upo-
števal pr i razUčnih pr imer-
javah. 

Lani ste s Tisljem na klopi 

igrali bol j domiselno, Šojat pa 
poudar j a obrambo. Kako je 
bilo s prehodom? 

Izhaja ta iz različnih roko-
metnih šol in imata določene 
t renerske kvalitete. V Celju se 
je že od nekda j negovala 
a t rak t ivna igra, Šojat p a se je 
že kot igralec Medveščaka od-
likoval po dobri obrambi . Gle-
dalce so bili s prehodom vča-
sih nezadovoljni, sa j se spre-
menjen pristop pozna v naši 
igri. Tudi sam bi dal prednost 
obrambi , ki je osnova za dobro 
izpel jan prot inapad. 

Klubska sezona se izteka, 
h koncu pa gre tudi dvoletna 
pogodba. Kako kaže za vna-
prej? 

Z vodstvom k luba se dogo-
va r j amo o podal jšanju , toda 
stičnih točk še nismo našli. 
Imam tudi ponudbi avstr i jske-
ga in nemškega prvoligaša, 
t eh tam med vsemi možnostmi 
in odločitev resnično ni eno-
stavna. 

ŽELJKO ZULE 
Foto: EDO EINSPIELER 

Športna akademija mladih 
Vsaj ura športa na tJan, pravijo Žalčani 

v Žalcu so nedavno javnosti 
prvič predstavil i projekt 
športne akademije mladih, ki 
je na žalski osnovni šoli zaži-
vel v tem šolskem letu. Gre za 
edino takšno akademi jo v ob-
čini in Sloveniji, projekt pa 
poteka v dogovoru z I ^ n i s t r -
stvom za šolstvo in šport . 

Špor tno akademi jo mladih 
vodita profesor ja telesne vzgo-
je Mit ja Turnšek ter Polona 
Kuder . V šolskem letu, ki se 
počasi izteka, so se na žalski 
osnovni šoli odločili za preno-
vo športne vzgoje in v letni de-
lovni načr t vključili projekt 
športne akademije iriladih. 
Predvsem iz preprostega r a -
zloga, da bi otrokom zagotovi-

li vsa j uro športa vsak dan. 
Učenci imajo tedensko zda j po 
pet u r športa, projekt športne 
akademije so začeli pr i drugo-
šolcih, starši in otroci pa se za 
sodelovanje v športni akade-
miji odločajo prostovoljno. 
Učenci so glede na rezul tate 
test i ranja, učni uspeh in vede-
n je razdel jeni v skupini 
z man jšo oziroma večjo moto-
rično sposobnostjo, pr i čemer 
je možen prehod med obema 
skupinama. Mit ja Turnšek je 
na predstavi tvi povedal, da 
poskušajo doseči čim bolj širo-
ko športno izobrazbo. Učen-
cem ponu ja jo športne panoge, 
ki j ih pri rednih u rah telesne 
vzgoje v glavnem ne srečujejo, 
to so strel janje, bal inanje , keg-

l janje, namizni tenis, tenis in 
druge dejavnosti . Zanimivo je, 
da so v projekt vključili še 
zdravnika, sodelujejo namreč 
z mag . sc .F ran j em Velikanjo, 
k i sicer vodi dispanzer za me-
dicino dela, prometa in špor ta 
v žalskem zdravstvenem do-
mu. Mimogrede, ta dispanzer 
je pred k ra tk im dobil najviš je 
s tanovsko pr iznanje Delo in 
zdravje, ki ga že pet let pode-
l ju je ta Sekcija za medicino de-
la slovenskega zdravniškega 
druš tva ter Inšt i tut za medici-
no dela, prometa in špor ta iz 
Ljubl jane . 

In kakšno je zan imanje 
otrok za športno akademijo? 
Mit ja Turnšek pravi: »V aka -
demijo je vključenih 80 od-
stotkov otrok. Del otrok se ne 
vkl jučuje v akademijo zaradi 
zdravstvenih težav, s pomočjo 
ankete nameravam ugotoviti, 
zaka j ne sodelujejo tisti, ki ni-
ma jo nobenih zdravstvenih te-
žav. Na splošno pa ocenjujem, 
da je akademija uspešno zaži-
vela.« 

Špor tna akademija v Žalcu 
bo tudi v t re t jem in četr tem 
razredu osnovne šole, p r i čaku-
jejo pa, da se bo ob prehodu na 
predmetno s topnjo ob l ikova la ' 
skupina učencev, v bistvu bo-
do to mladi športniki, ki jih 
bodo pro t i koncu šolanja 
usmerja l i v posamezne špor tne 
klube. 

IB 

Memorlala v Ljubljano 
Sašo Pucihar (11,06 na 100 m) in Brigita Bukovec (13,24 na visokih ovirah) sta zmagovalca 

spominskih disciplin Ferda Skoka in Fedor ja Gradišnika , ki sta bili izvedeni v sklopu f inala 
Atletskega f inala Slovenije. 

Obe lovoriki je osvojila Olimpija pred domačim Kladivarjem, med najbol jš imi posameznicami 
dvodnevnega tekmovanja pa je bila Gruzi jka Maja Azarašvili (v ospredju), ki je zmagala v teku 
na 100 in 200 metrov. Največje presenečenje je zmaga celjskega mladinca Cankar ja v skoku 
v dal javo s 739 cm, ki je premagal tudi Bilača. Izmed Celjanov so še zmagali Kocuvan v obeh 
disciplinah na 400 m, Rozman na 10000 m, Straškova v metu kopja in moška š tafeta 4 x 400 m, za 
Velenje pa sta dvakra t zmagala Bahtir i (na 1500 in 5000 m) ter Steblovnikova v teku na 800 in 
1500 metrov. 

Foto: EDO EINSPIELER 

Polzela brez EP 
Polzela na kongresu FIBA v Oslu ni dobila organizacije 

kvalif ikacijskega košarkarskega tu rn i r ja kadetov za EP, 
zato pa se je že okrepila z brani lcem Stavrovom (prej 
Kokra) in v pr i ja te l jski tekmi premagala mlado reprezen-
tanco Slovenije z 98:93. 

V konjiški dvorani pa je Slovenija premagala BiH 
s 76:67, na tekmi pa se zarad i naspro tovanja reprezen-
tance ni poslovil Smid. To je bilo obenem prvo u radno 
meddržavno srečanje katerekol i reprezentance BiH, zato 
je posebno reportažo za potrebe CNN snemala ekipa 
Reuter Televison. 

Kmetijska zadruga Šempeter 
z. o. o. 
Šempeter 21 a, 63311 Šempeter 
UpravniTSdbor 
razpisuje 
delovno mesto 

direktorja kmetijske zadruge 
Poleg splošnih morajo kandidati izpolnjevati še nasled-
nje pogoje: 
- da imajo višješolsko izobrazbo 
- da imajo 5 let delovnih izkušenj pri odgovornih delih 

(sposobnosti za uspešno gospodarjenje in organiza-
cijske sposobnosti) 

Izbranega kandidata t>omo imenovali za 4 leta. 
Prijave z dokazili o izpolnjevanju pogojev naj kandidati 
pošljejo v 15. dneh po objavi razpisa na naslov: Kmetij-
ska zadruga Šempeter d. o. o., Šempeter 21 a, 63311 
Šempeter, z oznako »za razpis«. 
Kandidate t>omo o izbiri obvestili v 15. dneh po odločitvi. 

III. osnovna šola Celje 
Vodnikova 4, Celje 
razpisuje 
prosta delovna mesta: 

pomočnik ravnatelja 
Kandidat mora izpolnjevati pogoje, ki jih določajo Zakon 
o osnovni šoli, Zakon o zavodih in Zakon o organiziranju 
in financiranju vzgoje in izobraževanja. Pomočnik ravna-
telja bo imenovan za 4 leta in bo pričel z delom 1. 9. 
1993. 

učitelja matematike In fizike 
za določen čas s polnim delovnim časom In pričetkom 
dela s 1. 9. 1993. 

učitelja tehnične vzgoje in 
matematike 

za nedoločen čas s polnim delovnim časom in pričetkom 
dela s 1. 9. 1993. 

učitelja v oddelku podaljšanega 
bivanja 

"s kombinacijo poučevanja angl. ali slov. jezika, pričetek 
dela 1. 9. 1993. 

učitelja biologije in gospodinjstva 
za določen čas s polnim delovnim časom in pričetkom 
dela s 1. 9. 1993. 

Kandidati naj pošljejo vloge z dokazili o izpolnjevanju 
z zakonom določenih pogojev v 8. dneh po objavi raz-
pisa. 
O izbiri bodo obveščeni v 30. dneh po objavi razpisa. 

C e l j s k i s e j e m d , o , o , | 
vas vabi na rekreacijo za vsakogar v naše objekte: | 

- bazen odprt vsak dan od 8.-20. ure | 
- kegljišče odprto vsak dan od 8.-22. ure | 
- savna odprta vsak dan od 14.-21. ure | 
- tenis Igrišča - peščena vsak dan od 8.-22. ure j 
- tenis Igrišča v dvoranah vsak dan od 8.-22. ure | 

Cene zelo ugodne in dostopne vsakomur. | 
Za skupine nad 10 oseb poseben popust. | 

Informacije in rezervacije po tel. 33-233 int. 214, 255, 232. 
p 

Celjski sejem d.o.o. - 63000 Celje, Dečkova 1, tel.: 063/33-233, fax: 063/33-098 | 
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• V torek, 18. maja zvečer, je 
oa policijsko postajo pokli-
cal prestrašeni Goran in po-
vedal, da mu oče grozi. Pa ne 
s šibo ali zaušnico, ampak 
kar z nožem. Policisti, ki so si 
šli ogledat nevarnega očeta, 
so ugotovili, da so ata alko-
holno zadeti in da se oče in 
sin preklata zaradi denarja. 
Da tovrstne spore rešuje so-
dišče, so jima povedali možje 
postave. 
• Ko se je torek prevesil na 
sredo, je klicala razhudena 
stanovalka iz bloka na Mil-
činskega ulici. Povedala je, 
da pri sosedih razgrajajo in 
kričijo. Policisti so se potem 
srečali z močno pijanim Mi-
lovanom D., ki je res razbila 
po stanovanju in res vpil ter 
s tem kratil soseščici ^ a g o -
ceni počitek. Pa se je nadloga 
policistom grdo upirala in 
sploh ni kazala znakov, da se 
bo umirila. Zato je moral Mi-
lovan na policijsko postajo, 
kjer je prespal in dočakal 
svetlo jutro. 
• V sredo zvečer je poklicala 
ženska, ki se ni hotela pred-
staviti. Je pa povedala, da se 
na avtobusni postaji v Što-
rah dva osebka tepeta. Tam 
je bil Fikret V., ki je napadel 
lastnika lokala Hazirja, mu 
razbil igralni avtomat in ne-
kaj steklovine. Fikret bo šel 
k sodniku za prekrške, pa še 
na sodišče bo moral stopiti. 
• Micka z Ljubečne je v če-
trtek popoldne zaprosila za 
policijsko intervencijo, ker 
se njen bivši soprog nikakor 
ne more odvaditi starih na-
vad. Razgrajal je tudi to pot, 
jabolko spora pa naj bi bUo 
nekdaj skupno imetje, ki si 
ga je treba po razvezi pravič-
no razdeliti. Za tovrstne pra-
vice je pravi naslov sodišče, 
so bivša zakonska partnerja 
podučili policisti. 
• Fanika iz Košnice pa je 
v petek dopoldne prijavila 
nočno izginotje z njene njive. 
Nakdo naj bi ji izruval in 
ukradel okoli stopetdeset fi-
žolovk ter ji s tem »oklestil« 
ves pričakovani pridelek. 
• Sestra na kirurgiji je bila 
v petek popoldne hudo za-
skrbljena za svojega doktor-
ja kirurga. Rekla je, da ga je 
napadel nek občan. Zadeva 
pa je bila takšna, da je Miro 
K. čakal na zdravnika, ki naj 
bi šel pomagat njegovemu 
bratu, ki je bil poškodovan 
v prometni nezgodi. Ker se 
mu je zdelo, da čaka predol-
go, je bil hud. Javnega reda 
in miru pa Miro ni kršil, so 
presodili možje postave. 
• V soboto zvečer je pokli-
cala ženska, ki je povedala, 
da se na igrišču za basebaU 
skupina dvajsetih oseb pre-
tepa. Gospa pa je očitno pre-
tiravala, saj o kakšnem mno-
žičnem pretepu ni bUo ne du-
ha ne sluha. Si pa je Andrej 
V. izbral to igrišče za dirkal-
no pisto, po kateri se je vozil 
z avtomobilom, kar pa pred-
sedniku kluba sploh ni biLo 
všeč. Na njegovo opozorilo se 
ga je jezni dirkač fizično lotil 
in si s tem prislužil obisk pri 
sodniku za prekrške. 
• Gospo iz Lokrovca je v so-
boto ponoči jezilo, ker so bUi 
sosedje veseli. Svoj mir si je 
izborila tako, da je poklicala 
na policijo in prijavila glasne 
sosede. Zlatka, ki je imela 
hišno zabavo, je spoštovala 
opozorilo policistov in gospo 
sosedo potešila. 
• V nedeljo zvečer je pokli-
casla gospa Marica in pove-
dala, da je pri osnovni šoli na 
Vrunčevi ulici skupina mla-
doletnikov, ki glasno navija 
muziko. Na Vrunčevi, vzdolž 
in počez, je vladal blaženi 
mir, so ugotovili policisti. 

M.A. 

Na potezi je stroka 
Višje sodišče o sodbi po tragediji v Rogatcu 

Marca leta 1990 se je v Ro-
gatcu pripetila ena najhujših 
prometnih nezgod na sloven-
skih cestah. Takrat je, v trče-
nju med Izletnikovim avtobu-
som in tovornjakom s priklop-
nikom, osem ljudi umrlo, pet 
jih je utrpelo hude in trajne 
telesne poškodbe, veliko ude-
ležencev nezgode pa je bilo 
lažje telesno poškodovanih. 

Za to nezgodo je bil obdol-
žen Alojz Dobnik, zasebni 
obrtnik-avtoprevoznik iz Gro-
belnega, katerega obtožnica 
Temeljnega javnega tožilstva 
Celje bremeni hudega kazni-
vega dejanja^ zoper varnost 
javnega prometa. V lanskem 
letu je potekalo sojenje Alojzu 
Dobniku pred senatom Te-
meljnega sodišča Celje, enote 
v Šmarju. Prvostopenjsko so-
dišče ga je 18. novembra spoz-
nalo za krivega in ga obsodilo 
na štiri leta zapora. 

Petega marca zgodaj z jutraj 
je obdolženi Alojz Dobnik vo-
zil tovor, profilno stavbno že-
lezo, ki ga je v šentjurskem 

Alposu naložil na priklopnik. 
Za zavarovanje tovora je, po 
navedbah v obtožnici, upora-
bil dve dotrajani in na več me-
stih poškodovani jekleni vrvi, 
zaradi česar se je med vožnjo 
sprednja jeklena vrv pretrga-
la, del tovora pa je zaradi tre-
sljajev zdrsnil čez stranico pri-
klopnika. Ko se je obdolženi 
Dobnik približeval Rogatcu, je 
iz nasprotne smeri pripeljal 
Izletnikov avtobus, v katerem 
so bili delavci, večinoma hrva-
ški državljani, ki so se dnevno 
vozili na delo na slovensko 
stran. Pri sriečanju avtobusa in 
tovornjaka s priklopnikom pa 
se je na cesto štrleče železje 
zagozdilo globoko-v avtobus in 
tragedija je bila neizogibna. 

Na sojenju v Šmarju so so-
delovale številne priče in sodni 
izvedenci strojne ter prometne 
stroke, zavoda za raziskavo 
materialov itd. 

Aprila letos je prvostopenj-
sko sodbo obravnavalo Višje 
sodišče Celje. Pritožila sta se 
namreč javni tožilec TJT Celje 

in obdolženi Alojz Dobnik po 
svojem zagovorniku. Tožilec 
v pritožbi meni, da je bila izre-
čena kazen prenizka, Dobni-
kov zagovornik pa, da so bile 
v sodnem postopku bistveno 
kršene določbe kazenskega 
postopka in da je bilo dejan-
sko stanje nepopolno ugotov-
ljeno. 

Višje sodišče je pritožbi za-
govornika ugodilo in odločilo, 
da se sodba sodišča prve stop-
nje razveljavi in zadeva vrne 
prvostopenjskemu sodišču 
v ponovno spjenje. Na novem 
sojenju naj da odgovore pred-
vsem stroka, zlasti na izpo-
stavljeno vprašanje Dobniko-
vega zagovornika o vzročni 
zvezi med številom in izrablje-
nostjo jeklenih vrvi, ki jih je za 
zavarovanje tovora uporabil 
obtoženi in med nastalo posle-
dico. O pritožbi javnega tožil-
ca Višje sodišče ni odločalo, 
saj se njegova pritožba nanaša 
le na višino kazni v sodbi, ki jo 
je Višje sodišče izpodbilo. 

MARJELA AGREŽ 

Zamaskirani ropar 
Celjane je minuli petek 

dopoldne precej vznemirila 
policijska akcija, ko so se na 
vsakem koraku srečevali 
z oboroženimi patruljami. 
Takrat še niso vedeli, da se je 
v mestu ob Savinji zgodil 
oboroženi rop. 

Ob 11.40 ur i je neznanec, 
ki je bil napol mask i ran , s to-
pil v menja ln ico Pub l ikum 
v Miklošičevi ulici v Celju, 
k je r je s pištolo grozil us luž-
benki in od n j e zahteval de-
nar . Presenečena in p re s t r a -
šena ženska je bila tol iko 
pr isebna, da je uspela spro-

. žiti a l a rmno napravo , za rad i 
česar je neznani storilec po-
begnil. Na begu iz men ja ln i -

ce se m u je pr idruž i l še drug" 
neznani moški, n a k a r sta 
oba pobegni la v smeri p r o -
da ja lne Tr im v S tane tovi ul i -
ci, po tem p a je za n j ima izgi-
nila vsakršna sled. 

Po opisu gre za dva mla j ša 
moška (okoli 18 let). Tisti, ki 
je vstopil v menjalnico, je vi-
sok okoli 165 cm, je vi tke 
postave, t emnih las, oblečen 
pa je bil v temnejša oblačila 
(modra ali t emno zelena m a -
jica). Storilec, ki se m u je na 
begu pr idruži l , je bil pr ib l iž-
no enako oblečen, p rav t ako 
vi tke postave, v roki na n a j 
bi drža l rumeno-ze leno va r -
nos tno čelado z rumen im 
t r akom. M. A. 

Pozabillvi 
poslovnež 

Primožu S. se je minulo 
soboto zgodilo, da je n a p a r -
k i rnem pros toru sejmišča na 
Golovcu pozabi l dva poslov-
n a kovčka s 600 tisoč to lar j i 
gotovine in 200 t isočaki v če-
kih. Ko je ugotovil to svojo 
pozablj ivost , je stekel na 
parkir išče, t ak ra t pa je t am 
zagledal neznanca (verjetno 
gre za enega od razs tav l ja l -
cev na spomladanskem sej-
mu), ki se je odpel ja l z oseb-
n im avtomobi lom - in s kovč-
koma tudi . 

Povozil otroka 
Delovna nezgoda, v ka ter i 

• je umr l otrok, se je zgodila 
minul i pe tek v k r a j u Tirosek. 

Gabr i je l S. (32) iz Tiroseka 
se je popoldne pr ipel ja l 
s t r ak to r j em na dvorišče 
kmet i je Vlada Tra tn ika v Ti-
roseku 64 in se k vozilu vrni l 
okoli 18. ure, sedel n a n j in 
zapel ja l vzvratno. Pr i t em je 
s p r edn j im desnim kolesom 
zapel ja l p reko poldrugo leto 
s tarega ot roka D.T. iz Tiro-
seka, ki je med prevozom 
v bolnišnico poškodbam 
podlegel. 

M. A. 

Gorel gozd 
v petek, 21. maja dopoldne 

je Vladimir I. (55) iz Vitanja 
v svojem gozdu v Hudinji kuril 
odpadno lubje. Okoli 13.30 ure 
je šel domov na kosilo ne da bi 
ogenj popolnoma pogasil. Za-
radi vetra se je začel ogenj ši-
riti po gozdu, zajel pa je okoli 
200 kubičnih metrov smrek, ki 
so zgorele. Ogenj so pogasili 
gasilci GD Vitanje in Zreče, 
materialne škode pa je za okoli 
150 tisoč tolarjev. 

Razbljač 
v disicoteki 

Celjan Janez P. (33) si je 
v ponedeljek, 17. maja pono-
či, privoščil svojevrstno za-
bavo in predstavo, ki jo je 
uprizoril v diskoteki Jungle 
v Celju. 

Brez posebnega vzroka je 
začel razb i ja t i po lokalu, 
razmetava t i inventar , p re -
vračat i stole ob toči lnem 
pu l tu in mizah. S pul ta je 
pometa l kozarce in prevrni l 
a p a r a t za točenje breza lko-
holn ih pijač, ki se je razpolo-
vil, r azma ja l pa je tud i a p a -
ra t za točenje piva. S tem 
počet jem je las tn iku lokala 
povzročil za okoli 200 tisoč 
to lar jev škode. Policisti so 
zoper stori lca sestavili k a -
zensko ovadbo zarad i kazni -
vega de jan ja poškodovanja 
t u j e stvari . 

M. A. 

Streli v bifeju 
V bi fe Lole Tabakovič 

v Šempe t ru so minulo soboto 
vstopil i 15-letni Rok T. iz 
Celja, n jegova 26-letna se-
s t ra Mar i ja T., ki začasno ži-
vi v Švici, in nek n j u n p r i j a -
telj . V lokalu n a j b i pr iš lo do 
prep i ra med gosti, t a k r a t pa 
je Rok uper i l van j e poštolo 
kal . 9 mm. Pr i u m i k a n j u iz 
lokala je za to orožje pr i je la 
Mar i ja T., ki je v s teno ob-
jekta izstreli la t r i naboje , ki 
so prebi l i zid in s t em ogrozi-
li goste v no t ran jos t i , od k a -
ter ih n i bil n ihče telesno po-
škodovan. Nevarna t ro jka se 
je s k r a j a dogodka odpel ja la 
z modr im osebnim avtomo-
bi lom f ia t uno švicarske re-
gistracije, izsledili pa so ga 
v Celju, k j e r s ta bila osum-
l jena Mar i ja in Rok T. pr i -
jeta. 

M. A. 

Oropana konjiška Atka 
Minulo soboto opoldne je 

bila policijska postaja v Slo-
venskih konjicah obveščena 
o ropu v menjalnici Atka 
v Slovenskih Konjicah. 

Takoj po obvesti lu je s te-
kla obsežna akci ja , v ka ter i 
je bil že dvajse t minu t po ro-
pu pr i je t osumljeni storilec, 
27-letni Srečko S. iz Vojni-
ka. Ta je s p lenom stekel 
prot i konj iški av tobusni po-
s ta j i in na to v smeri Zd rav -
stvenega doma. K uspešni 
akci j i je precej pr ipomogla 
tud i us lužbenka v menja ln i -

ci, ki je ropa r j a dobro opisa-
la, občani pa so policiste ob-
veščali o smereh g iban ja s to-
rilca. Pa t ru l j a je po tem 
v križišču pr i Kra l ju opazila 
rdeč avtomobil znamke f ia t 
uno in v n j em osumljenega 
storilca, ki je zavil na p a r -
kirni pros tor pr i gostišču 
Metka. Pr i pre iskavi vozila 
so policisti našl i ves u k r a d e -
ni denar , za okoli 3 mil i jone 
tolar jev v m a r k a h in šilingih, 
v avtomobi lu pa so bila tudi 
očala in obleka, sa j se je sto-
rilec v vozilu preoblekel . 

Rop je storilec izvedel t a -
ko, da je skozi vhodna vra ta 
vdr l v pros tore menjalnice , 
t am preskočil pu l t in z roko 
odrini l delavko, ki je pad la 
po t leh. Odpr l je p reda l mize, 
pobra l devize in menja ln ico 
zapust i l . Takoj za tem se je 
vrnil in odtrgal te lefonsko 
žico po tem pa zbežal v smeri 
av tobusne postaje . 

Po p r i j e t ju je bil osumljeni 
storilec pr iveden k pre isko-
valni sodnici Temeljnega so-
dišča Celje, ki ga je po zasli-
šan ju izpusti la . ^ 

PROMETNE NfZGODE 
Otroka na kolesu 

Na lokalni cesti v Bukovžla-
ku se je v torek, 18. maja po-
poldne, pripetila nezgoda, 
v kateri sta bila hudo telesno 
poškodovana dva otroka. 

Iz smeri Teharij se je proti 
Ljubečni vozil s kolesom 10-
letni Goran D. iz Bukovžlaka, 
ki je imel na kolesu sopotnico, 
11-letno sestro Svetlano. Med 
vožnjo po klancu navzdol sta 
pri stanovanjski hiši Bukov-
žlak št. 26 oba padla s kolesa 
in se pri tem hudo poškodo-
vala. 

Gneča ob avtobusu 
Na Kidričevi ulici v Velenju 

se je v sredo, 19. maja popold-
ne pripetila nezgoda, v kateri 
je bil hudo telesno poškodovan 
otrok. 

Iz smeri križišča s Tpmšiče-
vo cesto proti osnovni šoli Mi-
ha Pinter Toledo je vozil avto-
bus 48-letni Jožef Gole iz Ga-
berk. Med vožnjo na avtobus-
no postajališče pri tej šoli, kjer 
so čakali otroci, so se ti začeli 
prerivati in siliti k boku avto-
busa, je avtobus s sprednjim 
kolesom zapeljal čez stopalo 
leve noge 13-letni deklici iz 
Škal. V bolnišnici so ugotovili, 
da je deklica hudo telesno po-
škodovana. 

Mimo prehoda 
Na Ulici heroja Staneta 

v Žalcu se je v sredo, 19. maja 
popoldne, pripetila nezgoda,^ 
v kateri je bila hudo telesno 
poškodovana peška, material-
na škoda na vozilu pa znaša 
okoli 50 tisoč tolarjev. 

Irena Božič (26) iz Velenja je 
vozila osebni avtomobil iz 
smeri magistralne ceste proti 
Kardeljevi cesti. Pri prodajal-
ni RR ji je z leve strani prečka-
la vozišče, izven prehoda za 
pešce, 56-letna Vera Vrečič iz 
Žalca, ki pa ni reagirala na 
zvočne opozorilne signale 
omenjene voznice. Ta je, kljub 
zaviranju, peško zadela in jo 
zbila po vozišču. 

Pešec umrl 
Na Teharski cesti v Celju se 

je v sredo, 19. maja ob 22.05 
uri, pripetila nezgoda, v kateri 
je ena oseba izgubila življenje. 

Bojan Krivec (38) iz Kozjega 
je vozil osebni avtomobil po 
Teharski cesti iz smeri Ceste 
na grad proti Popovičevi ulici. 
Pri hiši Teharska cesta št. 24 je 
v preglednem levem ovinku 
zapeljal čez robnik na maka-
damsko bankino, kjer je vozilo 
pričelo drseti proti dovozu 
k omenjeni stanovanjski hiši. 
V tem trenutku je iz smeri Po-
povičeve ulice prišel pešec, 30-
letni Stanislav Rob iz Celja, ki 
ga je voznik zadel s sprednjim 
delom vozila. Pri trčenju je 
pešca vrglo v vetrobransko 
steklo, ko pa je voznik trčil še 
v rob škarp>e, pa je Roba vrglo 
na dovozno pot, kjer je obležal 
mrtev. 

Voznik pobegnil 
Na Koroški cesti v Velenju 

se je v petek, 21. maja popold-
ne^ pripetila nezgoda, v kateri 
je hude telesne poškodbe utr-
pel osemletni otrok, neznani 
voznik osebnega avtomobila 
znamke zastava 126 P, rdeče 
ban 'a , pa je po nesreči peljal 
dalje. 

Osemletna A.T. iz Velenja je 
hodila v skupini otrok po Ko-
roški cesti. V bližini restavra-
cije Jezero je prečkala cesto in 
se pri tem ni prepričala, če je 
cesta prazna. V tem trenutku 
je pripeljal neznani voznik 
osebnega avtomobila, ki je 
s sprednjim desnim delom vo-
zila trčil v otroka. Po približno 
30 metrih je neznani voznik 
avtomobil ustavil, šel do otro-
ka, ki je urtpel hude telesne 
poškodbe in potem spet sedel 
za volan in se odpeljal s kraja 
dogodka. 

Velenjski policisti so na-
slednji dan pobeglega voznika 
izsledili. Gre za 29-letnega 
Zlatka P. iz Velenja, zoper ka-
terega so policisti napisali ka-
zensko prijavo. 

izgubil oblast nad 
vozilom I 

Na regionalni cesti v Tlakah 
se je v soboto, 22. maja po-
poldne, pripetila nezgoda, 
v kateri je bila ena oseba hudo 
telesno poškodovana, gmotna 
škoda na vyzilu pa znaša okoli 
400 tisoč tolarjev. 

Darko Javomik (26) iz Ma-
ribora je vozil iz smeri Rogat-
ca proti Majšperku. Ko je 
v Tlakah pripeljal v blagi ne-
pregledni levi ovinek, je zape-
ljal na desni rob ceste, kjer je 
izgubil oblast nad vozilom in 
po nasipu zapeljal na travnik. 
Tam se je vozilo prevrnilo na 
streho, med prevračanjem pa 
je voznik padel iz vozila in pri 
tem utrpel hude telesne po-
škodbe. 

Trčenje na SlovenikI 
Na cesti, rezervirani za mo-

torna vozila, izven naselja Ce-
lje, se je minulo nedeljo zvečer 
pripetila nezgoda, v kateri so 
bili trije udeleženci hudo te-
lesno poškodovani in eden laž-
je, materialna škoda pa znaša 
okoli 1 milijon 350 tisoč to-
larjev. 

Dragan Keser (36) iz Velenja 
je vozil osebni avtomobil iz 
smeri Arje vasi proti Celju. Ko 
je začel prehitevati tovorni av-
tomobil s priklopnikom, mu je 
nasproti pripeljal 42-letni 
voznik osebnega avtomobila, 
Martin Zver iz Ljubljane, za 
njim pa še voznik osebnega 
avtomobila, Tomo Vojnovič 
(48), prav tako iz Ljubljane. 
Voznik Keser je z vozilom trčil 
v oba nasproti vozeča avtomo-
bila, pri tem pa so se hudo 
telesno poškodovali voznik 
Vojnovič, njegova sopotnica 
Rozalija Slapar (76) iz Ljub-
ljane in 13-letni D.Z. iz Ljub-
ljane. Lažje poškodovan je bil 
voznik Keser. 

Avto se Je prevrnil 
Na regionalni cesti v kraju 

Lažiče (Šentjur) se je minulo 
nedeljo zvečer pripetila nezgo-
da, v kateri je ena oseba utrpe-
la hude telesne poškodbe, ma-
terialna škoda, ki je nastala, 
pa znaša okoli 120 tisoč to-
larjev. 

Otmar Tovornik (81) iz Brda 
je vozil osebni avtomobil iz 
smeri Planine pri Sevnici proti 
Dobju. Ko je pripeljal v desni 
nepregledni ovinek, je zapeljal 
v desno, izven vozišča, kjer se 
je vozilo prevrnilo. Voznik je 
padel iz vozila in se hudo po-
škodoval. 

Nezgoda traktorista 
Na lokalni cesti v kraju 

Črešnjevec ob Sotli se je v ne-
deljo; 23. maja ponoči, pripeti-
la nezgoda, v kateri je bila ena 
oseba hudo poškodovana, na 
vozilu pa je škode za okoli 60 
tisoč tolarjev. 

Koren Stanislav (36) Iz 
Črešnjevca je vozil kmetijski 
traktor iz smeri Hrastja proti 
Črešnjevcu. Ko je peljal po 
gramoziranem klancu navz-
dol, je zapeljal na bankino in 
nato sunkovito obrnil krmilo. 
Pri tem se je traktor, ki ni bil 
opremljen z varnostno kabino 
ali lokom, prevrnil, traktorist 
pa je utrpel hude telesne po-
škodbe. M. A. 
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Trojčki ob robu Celja 
>Na kmetiji Je lepo,'' si prepeva gospotJar Golhieb 

Na Hudinji je bil te dni sre-
čen dogodek. Gospodar Anton 
Golhieb je namreč dobil trojč-
ke, korajžne teličke, ki jih ob-
čuduje vsa vas. Srečna je tudi 
Muca, mati krepkih mladičev, 
ki so redkost na naših tleh in 
»oče« Mojc, veterinar, ki ima 
seveda tudi zasluge. 

»Ko sem prišel zjutraj v šta-
lo, sem opazil, da smo dobili 
podmladek, dva tedna prezgo-
daj. Videl sem, da se krava 
muči in nato smo pomagali na 
svet še enemu mladiču. Pred 
leti smo imeli primer dvojč-
kov, mati je poginila in bil sem 
kar malce črnogled na mladi-
no v štali. Čez čas je pritekel iz 
štale sin Toni in prestrašeno 
vpil: >Ata, ata! Hitro v štalo.< 
Mislil sem že, da jih je mati 
pohodila in na koncu ugotovil, 
da je Muca povrgla še enega. 
Vsi so se dobro počutili in dr-
.Viki Štokajnik nam je pove-

dal, da je malo primerov trojč-
kov, ki bi preživeli. Nekaj mle-
ka v prahu jim moramo doda-
ti, saj mati nima dovolj hrane 
za vse. Srečni dogodek smo tu-
di že >zalili< in se poveselili ob 
domačih dobrotah,« zadovolj-
no pripoveduje Anton. 

Družina Golhieb kmetuje ob. 
robu mesta Celje. Pred leti so 
jim vzeli skoraj polovico obde-
lovalne zemlje za avtocesto, 
naselje in industrijsko cono. 
Še vedno pa vztrajajo na 4,5 
ha zemlje, prav toliko jo imajo 
v najemu, in trenutno redijo 
kar 14 glav živine. Polovica od 
tega so konji, s katerimi načrt-
no delajo 10 let. 

»Konji so bili včasih pri nas 
doma, vendar jih je oče zaradi 
slabih cen opustil. Ko sem vi-
del, da z mlekom ne bo toliko 
prometa, sem se načrtno lotU 
vzgajanja plemenskih žrebcev. 
P n kilogramu žive teže sem 

dobU preko 100 tolarjev več 
kot bi za teleta. Žal pa moram 
ugotoviti, da se stanje zopet 
slabša in za konja dobim le še 
do 200 tolarjev po kilogramu, 
medtem ko za teleta tudi do 
260 tolarjev. Vendar pa ljube-
zen ostaja in večkrat jih vpre-
žem v stari »fijaker« za kakšno 
kmečko ohcet. Pogodbo imam 
tudi za pivovarno Laško, kjer 
»promoviram« staro vprego 
s »pivskimi« sodi. Moji ple-
menski žrebci pa tudi že ple-
menijo na Dolenjskem, kamor 
so šli prvi prirastki z naše 
kmetije.« 

V krušni peči družine Gol-
hieb je prijetno dišalo po peče-
nem domačem kruhu. Ta teden 
še posebno, saj so dobili obču-
dovanja vreden podmladek, 
dokazali pa so tudi, da je, ne 
glede na težave v lanetijstvu, 
na domači zemlji še lepo. 

EDI MASNEC 

Griški upokojenci razstavljali 
Družina griških upokojencev je dokaj številna, saj ima več 

kot 500 članov. Pa tudi zelo delavni so. Imajo številne sekcije, 
med njimi tudi sekcijo ročnih del. Pri tej so posebno marljive 
upokojenke, ki so v zadnjih letih izvezle, skvačkale, napletle ali 
kako drugače izdelale številne izdelke, ki so jih razstavile na 
razstavi v dvorani doma upokojencev v Grižah. Poleg ročnih del 
so razstavili tudi nekaj likovnih. Seveda so izbrali najlepše in 
najboljše izdelke, tako da je bUa razstava zares vredna ogleda. 
Na sliki: Del razstave ročnih del griških upokojencev. 

T.TAVČAK 

Z novim grbom 
v prometnem oddelku šmarske občine so pred dnevi začeli 

razdeljevati avtomobilske registrske tablice, na katerih je šmar-
ski občinski grb. 

Zaradi znanih nesoglasij so v tej občini doslej uporabljali grb 
celjske občine. V preteklih dneh je nove tablice prejelo približno 
sto lastnikov avtomobilov (trenutno stanejo 2 tisoč tolarjev). 
Nekaj občanov se je odločilo samo za zamenjavo grba in so 
celjskega prelepili s šmarskim. Grb je mogoče kupiti v promet-
nem oddelku za 60 tolarjev. 

Poslancem iz Rogaške Slatine, ki so si želeli poseben, krajevni 
avtomobilski grb, ni bilo mogoče ugoditi. BJ 

Lena in Žana 
Za veselje kupcev v pomlatlanskih dneh 

Kar v navadi je že, da v žal-
ski blagovnici Žani in levškem 
prodajnemu centru Lena vsa-
ko pomlad pripravijo presene-
čenje za svoje zveste kupce. 

Da letos ne bi bilo drugače, 
so znova pripravili VELIKO 
NAGRADNO IGRO, ki je že 
v polnem teku. In da ne bi kdo 
mislil, da so nagrade mačji ka-
šelj, so iz Žane in Lene sporo-
čili, da je prva nagrada motor 
Vespa, druga barvni televizor 
in tret ja radio kasetofon. Pri-
pravili so tudi več manjših na-
grad. 

Prijetna novost iz Zane je 
tudi razširjen oddelek s foto 
materialom, kjer prodajajo 
poleg fotoaparatov še filtre in 
torbice za fotoaparate ter se-
veda filme Agfa, Kodak, Fuji 
in Konica. Do konca maja lah-
ko na tem oddelku izkoristite 
10 odstotni popust. V Žani 
opozarjajo še na veliko izbiro 
pomladanskih in poletnih čev-' 
Ijev Alpina, na dobro založen 
oddelek moške, ženske in otro-

ške konfekcije, na športni od-
delek, kjer še posebno pripo-
ročajo poceni tenis loparje, 
kolesa in bazenčke za otroke. 
I n seveda, kot se po dobremu 
nakimu spodobi, na Restavra-
cijo Zana, kjer strežejo hladno 
pijačo, sladoled in sadne kupe, 
kajpak tudi na letni terasi. 

Tudi v Leni so za to pomlad 
pripravili vsakodnevne akcij-
ske prodaje domačih in uvože-
nih artiklov. Vedno imajo sve-
že Prekorškovo meso in kruh, 
že kilogram sadja in več pa 
boste plačali po grosistični 
ceni. 

Tako v Žani kot v Leni laj-
šajo nakupe z nakupovabiimi 
karticami, nakupi z odloženi-
mi plačili, diskontnimi cenami 
in v samopostrežbi s prodajo 
na 2 čeka. ^ posebno privlač-
na je kartica Lena - za ugod-
nejši 4 odstotke cenejši nakup. 

Veliko ugodnosti in bogata 
ponudba za veselje kupcev 
v vročih pomladanskih dneh. 

EPP 

Čudovita Vespa — prva aagrada v nagradni igri Žane m Lene. 

Zakaj bi po nakupih mnogih izdelkov še naprej hodili v Italijo? 
Skočite prej raje v trgovino Flash Italia v Galo, kjer ponujajo 
veliko stvari ceneje kot v Italiji. Da bo ponudba neprestano 

• atraktivna in ugodna, sta obljubila lastnika trgovine Flash 
Italia in podjetja Ekspot Viktor Jevšenak in Marjan Gril. 

Italija v Celju 
Trgovina podjetja Ekspot '^Flash Italia* 
v Gall 

Na podlagi večletnega sode-
lovanja z raznimi italijanskimi 
podjetji na področju ti^ovine 
na veliko, so se v celjskem po-
djetju Ekspot odločili, da 
v prodajnem centru Gala v Ce-
lju odprejo tudi maloprodajno 
ti^ovino z različnimi italijan-
skimi izdelki. 

V ponudbo trgovine »Flash 
ItaUa« so vključili široko pale-
to artikov, ki so za resnično 
nizke cene dovolj kakovostni, 
da zadovoljijo potrebe velike-
ga števila ljudi. Tako stanejo, 
na primer, modne bombeižne 
majice raznih barv Polo, 
z ovratnikom ali brez, od 880 
do 1.100, bombažne moške 

srajce s kratkimi rokavi 925, 
ženski čevlji 2.200, troje žen-
skih nogavic 200, šolske torbe 
1.080, športne torbe in nahrbt-
niki od 970 do 4.220, kavbojke 
1.500 in pekači za piknike od 
2.350 tolarjev naprej. To je se-
veda le del ponudbe, za ostale-
ga pa vam priporočajo, da si 
ga pridete ogledati v trgovino 
Flash Italia v Galo. Videh bo-
ste tudi del programa športne 
opreme znanega nemškega 
proizvajalca Reusch. Vabljeni 
torej v trgovino, ki jo Celje po-
trebuje. Potrebe ljudi so na-
mreč vse večje, denarja pa vse 
manj. 

EPP 

PO ČEM SO DEVIZE? 
Tečaji deviznih valut na dan 26. 5. 1993 



Jubilejnemu XX. iVilViPF na pot 
Mednarodni mladinski 

pevski festival v Celju je 
dočakal svojo 20. zapored-
no številko, ki so jo kronisti 
začeli odštevati leta 1963. 
Sicer pa se je festivalska 
zamisel porodila daljnega 
1935. leta v Slovenskih Ko-
njicah v tedanjem Društvu 
mladinskih pevovodij, ki 
ga je vodil skladatelj Mak-
so Pirnik, Jurče Vreže pa je 
bil tajnik. Jurče Vreže je 
leta 1946 obudil to zamisel 
in zbral na skupnem pev-
skem odru 3000 mladih 
pevcev iz tedanjega celj-
skega okraja, čeprav so bili 
nekateri skeptični in niso 
odobravali tako množične-
ga nastopanja mladih 
pevcev. 

Istega leta so se tudi do-
govorili, da bo i? tega na-
stopa nastal festival, a ga 
leta 1947 ni bilo, pa tudi 
naslednje leto ne. Šele 
1958. na okrajni reviji pev-
skih zborov srečamo ime 
Mladinski pevski festival. 
Zakaj je nastal tako dolg 
premor, bi bilo zanimivo 
raziskati. Je pa od leta 
1947 do 1949 vsaka dva 
meseca delovala periodič-
na pevska šola kot festival-
ska dejavnost. Okrajna re-
vija leta 1958 se je že štela 
za festival, enako tudi leta 
1960, ko je le-ta prerasel iz 
okrajne v republiško revijo 
mladinskih pevskih zborov 
in so na njej nastopali še 
tudi zbori iz nekaterih dru-
gih republik tedanje Jugo-
slavije. Leta 1963 so na 
zaključnem koncertu že 
nastopili tudi zbori iz tuji-
ne, leta 1965 pa so prvič 
oblikovali tekmovalne kri-
terije. 

Potem so se tekmovanja 
delila na zvezna in medna-
rodna, leta 1992 pa je bila 

spet enotna žirija in enotno 
tekmovanje, le zbori so bili 
razdeljeni po starostnih 
oziroma glasovnih sku-
pinah. 

Dvajsetletnica naslova 
pomeni v našem primeru 
46 let dela. To je izreden 
jubilej! Iz prvih let navdu-
šenja nad »novimi časi« se 
je festival kot institucija, 
čeprav ni nikoli delovala 
s poklicnim izvedbenim 
aparatom, temveč le na te-
melju vztrajnosti izrednih 
ljubiteljev mladinskega 
zborovskega prepevanja, 
kmalu spremenil v resno 
gibanje, ki je dalo nove 
spodbude mladim pevcem, 
skladateljem, zborovo-
djem, nastajanju strokovne 
glasbene, predvsem pa 
pevske literature za mlade, 
ki smo jo Slovenci vedno 
pogrešali. Festival je s sabo 
nosil tudi ozračje splošnih 
družbenih razmer, poudar-
jeni so bili tudi vzgojni vi-
diki, pa krepitev bratstva 
in enotnosti med jugoslo-
vanskimi narodi. In res je 
festival spoznal in na svo-
jevrsten način zbližal ne le 

mlade v tedaj še skupni Ju-
goslaviji, temveč tudi mla-
de v Evropi. V Celje so pri-
hajali tudi ugledni glasbeni 
strokovnjaki. 

A življenje gre svojo pot. 
V bistvu se je festivalu za-
čelo najslabše pisati po letu 
1980. V nekaterih posa-
meznostih pa že prej: v šo-
lah niso stimulirali dela 
zborov in zborovodij. Biro-
kratsko-računarska men-
taliteta programerjev in 
producentov teorij o tem, 
kaj je boljše za narodov 
blagor, je v šolah zmanjše-
vala število ur za glasbo, 
ukinili so izhajanje Grlice. 
Roko na srce: tudi mesto 
Celje včasih ni vedelo, kaj 
naj bi počelo s festivalom, 
razen tedaj, ko se je bilo 
primemo z njim hvaliti. 
A ves ta čas so vztrajni or-
ganizatorji tiho delali in 
omogočali mladim pevcem 
nepozabna doživetja v me-
stu ob Savinji. 

Politični dogodki zad-
njih treh let so močno obe-
ležili tudi festival. Že leta 
1989 niso prišli v Celje pev-
ci iz Kosova in Cme gore. 

Rekli so, da zaradi pomanj-
kanja denarja, pevci iz Sr-
bije pa niso več hoteli sta-
novati po domovih mladih 
Celjanov, raje so šli v hotel. 
In leto 1991 je bilo prvo 
leto, ko je festival moral 
odpasti zaradi vojne v Slo-
veniji. V Evropi torej in na 
pragu 20. stoletja. 

Danes tudi tuji strokov-
njaki priznavajo MMPF 
v Celju pomembno vlogo. 
A hkrati se mnogi vprašu-
jejo, če letošnji festival 
z jubilejno letnico nemara 
ni tudi poslednji.. Zaradi 
nespodbudnega položaja 
glasbene vzgoje v našem 
šolstvu, nestimuliranja 
strokovnjakov in morda 
tudi naveličanosti zborov-
skega prepevanja mladih, 
saj je čas narodnega pre-
budništva že zdavnaj mi-
nil, živijo pa tudi mnoge al-
ternativne oblike ustvar-
jalnosti mladih. 

Še organizatorji sami so 
na nek način pozabili na 
Jurčeta Vrežeta - že leta 
1991 so namreč predlagah, 
da bi eno od festivalskih 
nagrad poimenovali po 
n jem. . . 

Letošnji jubilej je izred-
na priložnost za temeljit 
razmislek o tem, kako s fe-
stivalom v prihodnje. Le 
bežen kronološki posnetek 
razkazuje dosedanjo festi-
valsko podobo: od visoko-
donečih hvalnic do realne 
podobe truda polnega dela, 
ki je včasih želo priznanja, 
včasih pa tudi nerazvmie-
vanje in razočaranja. A ne 
glede na vse to seštevek ju-
bilejnih let pokaže tudi 
nedvoumno vrednost ideje 
pionirjev festivala: veliko 
več dobrega in plemenitega 
je festival dal, kakor pa se 
da statistično in hladno 

profitarsko izračunati in 
dokazati. Je že res, da je 
tudi MMPF posel kot vsak 
drug in mora imeti svojo 
računico (te je bilo doslej 
celo premalo). A je tudi res, 
da je še mnogo več kot to. 
Je nekaj, kar ima svojo po-
sebno vrednost, ki pa je ta 
trefiutek morda nismo niti 
sposobni doumeti. 

DRAGO MEDVED 

Jubilejni aimanali 
Zavod za kulturne prire-

ditve v Celju je letos ob 
redni programski knjižici 
ob 20. festivalu izdal tudi 
poseben almanah, v kate-
rem so zbrani vsi bistveni 
podatki in dogajanja v zve-
zi z MMPF. 

Lahko bi jim rekli legendami soustvarjalci festivala. Od 
leve: Egon Kunej, Andrej Svetek, Jurče Vreže. Fotografijo 
je leta 1961 posnel Milan Božič. 

Del mladih pevcev iz množice 3000 sodelujočih na skupnem nastopu leti 
dragocen posnetek je napravil mojster Pelikan in ohranil pričevanje časa, i 
obrazih mladih pevcev in na napisni tabli Prothasijevega dvorca. 

Spored 20. MMPF 
V petek, 28. maja bodo ob 19.30 s slavno 

tom v Narodnem domu odprli festival. V s« 
bodo v Narodnem domu ob 11. uri tekmo 
zbori, ob 14.30 mladinski iri mešani mladi 
17.00 dekliški zbori, ob 19. uri pa bo konce 
nih zborov s podelitvijo nagrad in priznanj 

V nedeljo, 30. maja bo ob 11. uri v Mestni 
cert Množičnega zbora. Nastopili bodo ni 
osnovnih šol pod vodstvom dirigentov: Pai 
Edvarda Gk)ršiča, Jožeta Koresa, Ivana 1 
Vertačnika in Franca Zupanca. Sodelovali 
mladinski zbori in Pihalni orkester štors 
pod vodstvom Franca Zupanca. 

Organizacijski sodaiavci 
Predsednik Mednarodnega mladinskega ] 

vala: dr. Matjaž Kmecl. Glasbena komisij 
prof. Edvard Goršič, člani: prof. Nenad Fii 
Habjanič, prof. Majda Hauptman, prof.Ja 
Lenarčič. Organizacijski odbor: predsetfc 
Kmecl, člani: Nada Agrež, Alenka Domjai 
Edvard Goršič, Franc Knafelc, Marjan Lebi 
čič. Vlado Novak, Meta Pokleka, Antor 
Romih. 

Giasbena žirija in prizna 
Predsednik: prof. Edvard Goršič, člar 

Habjanič, prof. Vladimir Kranjčevič, dr. Gj 
prof. Marko Munih. Tajnik: Pavle Buko' 
podelila zlate, srebrne in bronaste plakete 
priznanje za sodelovanje, zbori, ki bodo v i 
osvojili najvišje število točk, pa bodo pole 
prejeli tudi denarno nagrado, katere bo de 
rovodja. 

Trio Vocalart 

Giasbeni studio Nade Zg 
Nada Žgur je profesi-

onalna glasbenica in ima 
status svobodne umetnice. 
Diplomirala je na Akade-
miji za glasbo v Ljubljani, 
oddelek za petje, ter dose-
gla alumno na oddelku za 
glasbeno pedagogiko in 
alumno univerzo Berklee 
College of Music, Boston 
ZDA. 

Že nekaj let prenaša svo-
je znanje mladim talentom, 
v svoji šoli je razvila pevce, 
ki s o ^ j o v sam vrh sloven-
ske glasbene scene (Alenka 
Godec, Simona Vodopivec, 
Damjana Golavšek, Marta 
Zore, Dominik Kozarič.. .) 

Tudi sama še vedno pre-
peva v eni najboljših vo-
kalnih zasedb v Sloveniji, 
v triu Vocalart. Na koncer-
tu, ki bo v soboto, 29. maja 

1993, ob 17. 
čem Špital, 
trgu pri 
v Celju, se t 
Ijavi profesi 
mentalne za 
vili dijaki, šl 
poleg študiji 
čaje petja, 
Srednje glai 
delka za ja 
glasbo: Mib 
na Camelui 
bio, Elizal 
Maja Kone< 
čar, Irena P 
ver, Maja Ti 
die in Nada 
vili bodo pi 
skih in pO 
evergreenov 
tuje glasbe. 

h 

Razstave in posvetovanja, seminarji, študij 
MMPF je ves čas svojega 

obstoja skrbno gojil orga-
nizacijo razstav strokovne 
glasbene literature in stro-
kovna posvetovanja ter iz-

vajal zborovodske semi-
narje. O teh seminarjih je 
tudi pisal Celjski zbornik, 
kjer bi sicer zaman iskali 
kaj več o MPF - recimo za 

razliko o tem, koliko je bilo 
objavljenega o drugih celj-
skih prireditvah. Festival 
je občasno tudi publiciral 
vsebino posvetovanj in na-
nje vabil glasbene strokov-
njake iz vseh republik nek-
danje Jugoslavije in iz tuji-
ne. Skrbel je tudi za študij 
obvezne glasbene literatu-
re v vmesnih letih, ko ni 
bilo festivalov, a so se nanj 
pripravljali mladi pevci. 

Tako lahko zapišemo, da so 
pevci živeli s festivalom 
vsako in ne vsako drugo le-
to. V vseh festivalskih letih 
je nastalo 15 knjižic mla-
dinske glasbene literature 
in posebna notna zbirka 
partizanskih pesmi za mla-
dinske zbore, ki jo je uredil 
Radovan Gobec. 

Festivalski predsedniki 
Od leta 1958 do 1975 je bil predsednik Andrej Svetek. 

Najprej je festival imel upravni odbor, pozneje organiza-
cijski odbor. Le vmes, leta 1969, je bil predsednik uprav-
nega odbora Janez Kovačič. Leta 1975 je imel festival 
predsedstvo upravnega odbora, od leta 1977 dalje pa je bil 
predsednik dr. Emil Roje. Od njega je festivalsko vodstvo 
prevzel leta 1991 dr. Matjaž Kmecl. Od tega leta dalje ima 
predsednik dvojno vlogo: je predsednik festivala in pred-
sednik organizacijskega odbora. Od začetka do leta 1979 
je bil glavni tajnik festivala Jurče Vreže, predsednik glas-
benega odbora in pozneje komisije je bil od leta 1958 do 

^ leta 1979 Egon Kunej, ko je prevzel vodenje glasbene 
komisije Vid Marčen do leta 1989, ko je bila njena pred-
sednica Dragica Žvar. Od leta 1991 je predsednik glas-
bene komisije Edvard Goršič. 

Vesela mladost: to je kljub vsem burnim časom, kijih je festival v svojih 46 letih obstoja 
preživel, njegov najbolj avtentičen obraz. Foto: Edi Masnec. 

Pomembnejši festivalsici mejnilci 
1935 prva zamisel o festivalu v Društvu zborovodij 

mladinskih zborov 
1946 prvi množični koncert v Celju, kjer je nastopilo 
3000 pevcev 
1958 drugi festival kot okrajna revija 
1960 iz okrajne revije je festival prešel v republiško 
1963 prvi nastopi tujih zborov 
1965 prvič so bili uveljavljeni tekmovalni kriteriji 
1967 prvi mednarodni koncerti tudi v drugih sloven-
skih krajih 
1973 prvič tuji zbori tudi tekmujejo 
1981 nastala je zbirka štirinajstih zvezkov mladinske 
glasbene literature 
1985 je bil festival posvečen evropskemu letu glasbe 
1987 ni bilo množičnega koncerta, a ne prvič, kajti 
leta 1961 ga ni bilo zaradi slabega vremena, pa tudi 
leta 1963 je odpadel 
1989 se tudi na festivalu kažejo razpoke politične 
krize v Jugoslaviji 
1991 je festival preložen zaradi vojne v Sloveniji na 
n a s l e ^ j e leto, sicer pa ja bil posvečen 400-letnici 
smrti Jakoba Gallusa 
1992 je festival tudi prvič uradno imenovan kot med-
narodna prireditev in izpeljan v novi suvereni državi _ 
Sloveniji. 

Množični iconcerti 
Prvi množični koncert je bil leta 1946 pred Protha-

sijevim dvorcem v Celju, dirigiral je Jurče Vreže. 
Leta 1958 na drugem festivalu je bil množični 

koncert pevskih zborov celjskega na dvorišču teda-
nje II. gimnazije, današnje III. osnovne šole. Sodelo-
valo je 2151 pevcev, dirigirala sta Boris Ferlinc in 
Jurče Vreže. Od leta 1965 so bili množični koncerti 
na Šlandrovem trgu in sicer do leta 1971, ko je bil 
nmožični koncert na Muzejskem trgu. Tu so vztrajali 
do leta 1975, ko so se dokončno preselili v Mestni 
park. Doslej so na množičnih koncertih mladim pev-
cem dirigirali še Edvard Goršič, Jože Kores, Pavle 
Bukovac, Vid Marčen, Ciril Vertačnik in Ivan Marin, 
spremljajočim orkestrom godb na pihala in harmoni-
karjem pa Franc Zupane, Rudolf Starič, Vili Tram-
puž, Albert Zaveršnik in Franc Gornik. Približna 
ocena pove, da je na vseh nmožičnih koncertih od 
leta 1946 do 1992 nastopilo približno 31 tisoč pevcev. 

Generalni pokrovitelj 20. MMPF je Cetis Celje 
Pokrovitelji so: LB Splošna banka d. d. Celje, Frupi Me-
stinje, Klasje Celje, Zavarovalnica Triglav d. d. Celje, 
Petrol, Coca Cola IBP Žalec, Dinocolor Vojnik, Fit-Media 
Celje, Sub Sole Celje, Biro Ljubljana, NT&RC 
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Nazaj v peicei po 
izteicu garantnega pisma 
Pričevanje o mestu, v katerega Je uperjeno 3200 cevi 

»Najhuje je, ko človek izgu-
bi identiteto, ko izgubi domo-
vino, svoj prostor pod soncem. 
S tem izgubi dostojanstvo in to 
je osebna katastrofa, strašnej-
ša od vseh bombardiranj,« 
pravi 36-Ietni novinar Nihad 
Dozič iz Sarajeva, ko ga spra-
šujem o njegovi nadaljnji uso-
di v peklenskem mestu. Pravi, 
da bo še počakal dva do tri 
mesece ali se bodo razmere ko-
likor toliko uredile, ali bo 
končno zavladal mir in bo pre-
poznavna usoda Bosne in Her-
cegovine. Sicer pa bo poskušal 
z novim življenjem na zahodu, 
iz popolne ničle. 

Usodne odločitve 
Sicer pa je Nihad po 13 me-

secih vojne prvič občutil nekaj 
trajnejšega miru: na povabilo 
Društva novinarjev Slovenije 
sta skupaj s prijateljem Želj-
kom Soldom z Unproforjevim 
zračnim mostom zapustila ob-
koljeno Sarajevo in prišla na 
krajši obisk v Slovenijo. Njimi 
osebni zgodbi sta sicer nadvse 
zanimivi: oba sta novinarja, 
oba delata v istem »podjetju«, 
37-letni Željko je generalni se-
kretar Zveze novinarjev Bosne 
in Hercegovine, Nihad pa v tej 
organizaciji zdaj skrbi za hu-
manitarno pomoč novinarjem 
in pomaga reševati socialne in 
druge probleme novinarjev, še 
posebej tistih, ki so bili v vojni 
ranjeni ter otrokom in svojcem 
umrlih. V Sarajevu oba živita 
v isti četrti, saj sta soseda 
v Nemanjini ulici v bližini Ko-
ševske bolnišnice. In oba sta se 
zagledala v isto dekl^ Lidijo, 
prav tako novinarko. Željko in 
Lidija sta se poročila in imata 
11-letno hčerko Nino, potem 
pa ju je življenje razvezalo, za-
gledala pa sta se Nihad in Li-
dija. 

Po odhodu iz obkoljenega 
Sarajeva sta se oba lahko 
v Celju po več kot letu dni sre-
čala z Lidijo, gostitelj pa je bil 
njihov bivši novinarski kolega 
iz Sarajeva, dopisnik Dela Vili 
Einspieler. 

Lidija je Sarajevo, kjer je 
delala kot dopisnica podgori-
ške televizije in časopisa Pob-
jeda zapustila ob seunem za-
četku vojne, kot sama pravi, 
ne zaradi strahu, ampak zato, 
ker ji kot dopisnici črnogor-
skega medija, ki naj bi neob-
jektivno poročali, bosansko-
hercegovske oblasti niso več 
pustile delati: prepovedali so 
ji spremljati pogovore portu-
galskega diplomata Cutilleira 
z Alijo Izetbegovičem, potem 
pa so se ti pritiski še stopnje-
vali. Sarajevo je zapustila pre-
ko nidže in zloglasne Lukavi-
ce konec aprila lanskega leta, 
brez posebnih problemov. 
Zdaj je dopisnica beograjske-
ga tednika NIN, ki je iz Mlo-
ševičevega trobila postal naj-
bolj liberalen tednik. Še prej 
sta z Željkom uspela majhno 
Nino spraviti k njeni sestri 
v Beograd, preko Foče, le dan 
potem, ko so Srbi okupirali 
mesto nekdanje »partizanske 
olimpijade«. 

Ko danes razmišlja o svojem 
odhodu, si še vedno ni na jas-
nem ali je storila prav, ko je 
zapustila mesto, m ^ t e m ko so 
druge »Sarajlije« ostale in 
kljubujejo tisočim cevem na 
hribih okrog Sarajeva. Gotovo 
gre za moralno vprašanje, toda 
kaj človek lahko stori, ko mu 
vzamejo še edino možnost ek-
sistence v nesmiselnih razme-
rah, kot je vojna. Njen položaj 
je bil nevzdržen: za »eno 
stran« ji druga ni pustila dela-
ti, če bi prestopila, bi bila 
sumljiva, poleg tega bi se mo-

rala sprijazniti z nenehno 
grožnjo maščevanja. Takšne 
ali dnigačne odločitve so se 
morale sprejemati bliskovito, 
razmišljal si lahko šele potem. 

Lidija je o spremembi svoje 
odločitve razmišljala, ko je po 
nekaj mesecih spet prišla do 
svojega Sarajeva: iz mirnih 
s r b s l ^ Pal, kjer so trgovine 
polne in se ljudje sprehajajo 
po promenadi, se je povzpela 
na Trebevič, od koder so Sara-
jevčani ob nedeljah občudova-
li panoramo svojega mesta. 
Začuda, je bila Lidija presene-
čena, ko je preko cevi srbskih 
topov ugotovila, da mesto ni 
tako razrušeno, kot je lahko 
pričakovala iz televizijskih 
posnetkov. Vse je črno in 
osmojeno, nekaj stavb je sesu-
tih ali pa so na robu sesutja, 
ampak mesto je tu, stoji, živi, 
je ugotavljala Lidija. Ko se je 
znašla na Grbavici, ki je v sa-
mem centru mesta in jo kon-
trolirajo Srbi, je pomislila, da 
bi kljub vsem pomislekom šla 
nazaj. Samo dobrih 100 me-
trov je bilo do druge strani. 
Nekoč je vprašala: »Kaj bi sto-
rili, če bi hotela na drugo 
stran?« »Streljali bi na tebie,« 
so ji odgovorili. 

Nihče ne govori o nacional-
nosti. Ko vprašam Željka, kaj 
je, pravi: »Napiši Sarajlija. 
Hrvat.« Sarajlija je tudi Ni-
had. »Napiši Bošnjak.« In Sa-
rajlija je tudi Lidija, ki je »si-
cer« Čmogorka. Željko pravi, 
da je bilo Sarajevo pred vojno 
čisto svoj svet v Bosni, ki ga 
nihče drug ni mogel razumeti 
razen Sarajevčanov. »Naš koz-
mopolitizem je že zdavnaj po-
stal Združena Evropa, kar si-
cer Evropejci šele sestavljajo,« 
pravi. Ampak nikomur od njih 
pa ni jasno, zakaj je njihovo 
mesto doživelo takšno tragedi-
jo, čeprav so bili vsi Sarajev-
čani proti nacionalnim stran-
kam in proti nacionalnim deli-
tvam. Vsi trije so sposobni bri-
Ijantne politične analize vzro-
kov za vojno, na to elementar-
no vprašanje pa ne najdejo od-
govora. Zanje je dejstvo samo, 
da so četniki napadli to mesto 
in da se za to, da bi Sarajevo 
ostalo nepokorjeno mesto, bo-
rijo Hrvati, Muslimani in Srbi, 
ki jih je v obrambnih vrstah 
okrog 20 odstotkov. »Zakaj vi 
govorite o muslimanski stra-
ni?« me sprašujejo. »Žal je voj-
na kruta tudi po tem, da se 
stvari poenostavljajo in da to 
počasi prehaja v zavest,« jim 
odgovorim. 

Povedo, da gre vsem naci-
onalnim voditeljem samo za 
to, da obdržijo oblast in zato 

so se sposobni še dolgo vojsko-
vati, pa tudi če se vse popolno-
ma razruši. 

Deblokada, ko ne bo 
več mark 
v nogavicah 

Nihad in Željko povesta, da 
bi Sarajevo lahko bilo že zdav-
naj deblokirano, v vojaškem 
smislu bi to bilo enostavno do-
seči. Srbi po njimem mnenju 
ne morejo osvojiti Sarajeva, 
ker preprosto nimajo dovolj 
ljudi, da bi ga zavzeli. »Obup-
no jim primanjkuje ljudi, po-
nekod en vojak strelja s tremi 
topovi in mora zato letati gor 
in dol.« Pri tem povesta anek-
doto o strelcu, ki so mu, med-
tem ko je moral gor, branilci 
spodaj že ukradli top. Vendar, 
če bi šli v odločilni napad za 
deblokado, bi se izpostavili 
strašnemu četniškemu mašče-
vanju: v Sarajevo je uperjeno 
3200 cevi iz tankov, minome-
tov, havbic in protiletalskih 
topov. Četniki bi lahko mesto 
popolnoma uničili. 

Željko pravi, da gre tudi za 
politične interese, saj je Sara-
jevo pomemben psihološki 
faktor, predvsem pa oba z Ni-
hadom vse bolj verjameta, da 
bo Sarajevo deblokirano, ko 
nihče od prebivalcev v nogavi-
cah ne bo imel več denarja. 

Vojno dobičkarstvo in koru-
pcija zdaj blazno cveteta. Ni-
had pove, da je bilo Sarajevo 
mesto, kjer je bilo v nekdanji 
Jugoslaviji največ »našpara-

nega« denarja v nogavicah. 
Kljub enoletni vojni in astro-
nomskim cenam na tržnici je 
prepričan, da je v mestu še 
vedno 700 tisoč mark. Kdo ve, 
koliko časa se bo še ob tej šte-
vilki dalo preživeti, saj stane 
eno jajce 4 do 5 mark, kilo-
gram čebule 25, kilogram mo-
ke 50 do 60, liter olja 15, 400 
gramov kruha 10, solata 10 
mark, itn. Plače in pokojnine, 
ki uradno še obstajajo, čeprav 
v mestu delajo samo še kakšni 
uradniki, proizvodnja, razen 
pekarne in mlekarne pa že 
dolgo ne, pa so od 5 do 10 
nemških mark. 

Vendar se l judje nekako 
znajdejo in mesto živi naprej. 
Vojna je postala že rutina. 
»Navala prvih petih, šestih 
granat, se moraš rešiti in si 
dober,« pravi Željko in opiše, 
kako so Sarajevčani že zdresi-
rani v iskanju zaklonov pred 
granatami in ostrostrelci. 
V mestu so odprte tudi resta-
vracije in l judje niti trznejo ne 
več, če kakšnih 100 metrov 
proč pade granata in ko t ' 
vzorčnega navede primer, ko 
je kakšnih 600 ljudi stalo v vr-
sti za posamične cigarete po 
tovarniški ceni in ljudem še na 
kraj pameti ni prišlo, da bi za-
pustili vrsto, ko je začelo jx)-
kati. 

Kulturno življenje držijo 
pokonci gledališke predstave: 
trije gledališki ansambli si iz-
menjujejo predstave v neki 
večji »kleti«, glavna stvar pa je 
še vedno musical Hair, ki je že 
nekaj mesecev na programu. 

Vsak teden se odpre tudi kakš-
na slikarska razstava, obratu-
je pa celo kino. 

Največji problem za ljudi, 
poleg nepr^vidl j iv ih granat 
in ostrostrelskih krogel, ki so 
v Sarajevu ubile več kot 9 tisoč 
ljudi, od tega 1900 otrok, 25 
tisoč ranile in zaradi katerih 
so 13 tisoč ljudem morali am-
putirati poškodovane organe, 
pa je tesnoba, ki se v človeku 
nakopiči, ko se je v glavnem 
prisiljen gibati samo na košč-
ku svojega »prej velikega« me-
sta, v smeri od vrste za vodo in 
humanitarne pakete, ali še 
morebitnega delovnega mesta, 
do doma. Vse, kar je več od 
tega, pa je že veliko tveganje, 
ki pa je neizogibno, saj se po 
več mesecih skrivanja v kleti 
ni mogoče upreti želji p>o nekaj 
dnevne svetlobe, svežega zra-
ka in razvedrilu v restavraciji 
ali v »gledališču«. 

Če nočeš znoreti, ne 
razmišljaj! 

Nihad in Željko razen 
v službo pogosto zahajata tudi 
v Novinarski klub, ki je skrit 
v dokaj vami ozki ulici, sicer 
pa sta v glavnem doma in iz-
koriščata dnevno svetlobo za 
branje, saj se elektrika pojavi 
le na trenutke. Kadar je, si pri-
voščita nekaj televizije in tudi 
kakšen video. Bojita se mraka, 
saj so razni šerifi četrti in ulic 
lahko zelo neprizanesljivi, ko 
pobirajo »harač«. 

»Samo razmišljati ne smeš, 
to te lahko ubije. Ali pa lahko 
ponoriš.« , 

Te dni si Nihad in Željko 
urejata dokumente, da bi se 
z Unproforjevim letalom lah-
ko spet vrnila v Sarajevo. Za-
nju in tudi za Lidijo, ki se vra-
ča v Beograd, se izteka garant-
no pismo. Po nekaj dneh miru 
jih čakajo spet tista obupna 
vprašanja in dvomi: ali naj se 
vrnem ali ne, ali naj se spra-
vim na Zahod, vse pustim 
v Sarajevu, postanem izobčen, 
brez domovine, brez osebne, 
brez potnega lista, brez be-
gunskega statusa, razdvojen, 
razseljen. . . Ali na j še upam na 
boljše čase . . . 

Spet se je treba bliskovito 
odločiti, spet brez razmišlja-
nja, med veliko slabimi mož-
nostmi pa je realna le ena: na-
zaj v pekel. Za Nihada in Želj-
ka in malo svetlejši pekel za 
Lidijo, ki se še z nedokončani-
mi odgovori na vprašanje, za-
kaj je odšla iz Sarajeva, vrača 
v Beograd, ali kot pravi, v po-
dobo mesta, ki je tako tik pred 
vojno, kot je bilo Sarajevo. 

ROBERT GORJANC 

Bodo še kdaj skupaj pili kavo v Sarajevu? V razrušenem, vendar nepokorjenem mestu. 

Sarajevski »harač« vojne v BiH. 

Pojte znova to 
pesem! 

Pojte znova to pesem, 
dragi udeleženci letošnjega 
celjskega pevskega sreča-
nja. Pojte jo poštenih src in 
iskrenega prepričanja. Naj 
bo vaša pesem vaš glas pro-
testa zoper nezaslišane, 
okrutne vojne grozote in 
trpljenje ljudi na Balkanu, 
ki so ga povzročili in ga 
povzročajo odrasli. 

Milan Kučan, predsednik 
Republike Slovenije. 

Tradicija za 
prihodnost 

Dvajset festivalov je t ra-
dicija za prihodnost. Mesto 
Celje in vsi, ki smo zanje 
karkoli storili, smo nanjo 
ponosni: tudi z njo se na-
mreč potrjuje tisto t ra ja-
nje, Id ob vseh hrupnih 
spreminjanjih sveta doka-
zuje, da naša kultura ni 
minljiva utvara, občasno 
kričanje in kolerično, ne-
razsodno kljubovanje, tem-
več da je način življenja in 
pričevanja identitete. Gor-
ki, ki danes ni kaj prida 
cenjen, je svojčas povedal 
misel, ki je lepa in vredna, 
da se po njej ravnamo: Le-
pota je etika ali način živ-
ljenja prihodnosti. Če bi 
kaj takega veljalo že danes, 
bi se nam tudi letos oglasili 
naši mladi prijatelji iz Bos-
ne: pa se ne bodo. In ker je 
tako, je eno tihih, neizreče-
nih in vendar trajno veljav-
nih poslanstev MPF tudi 
sodelovanje pri ustvarjanju 
novega, lepšega sveta. 

Dr. Matjaž ICmecl, 
predsednik festivala 

Slovenska pesem 
le nekaj posebnega 

Najprej sem prišel do 
spoznanja, da so Slovenci 
veliki ljubitelji glasbe, po-
sebej petja. Slovenske pe-
smi v ničemer niso podob-
ne pevskemu zakladu biv-
ših jugoslovanskih repu-
blik. Tudi trditve nekaterih 
posameznikov, da se slo-
venske pesmi lahko pri-
merjajo z alpsko-štajerski-
mi pesmimi niso umestne. 
Vsekakor je prisotna po-
dobnost v zimanjih formu-
lah (melodičnost, terčna 
spremljava, itd.), vendar so 
besedila slovenskih pesmi 
čustveno globlja, pretežno 
bolj individualna. 

Gyorgy Mihalka, 
profesor glasbe 

Pogrešali bi ga! 
Tudi ne bi šlo, če MPF 

tistim, ki so se zanj trudili, 
ne bi vračal. Vrača pa, po-
leg svojega osnovnega kul-
turnega poslanstva do po-
vsem prozaičnih motivov, 
zelo veliko. Ravno v tem, 
kar MPF daje, lahko išče-
mo razlog, da je Celje vzelo 
festival za svojega in se 
z njim začel identificirati. 
To je prišlo najbolj do izra-
za v letu 1991, ko je zaradi 
temnih oblakov, ki so se 
zgrnili nad našo državo, 
MPF odpadel. Mesto in 
mladi pevci so ga pogrešali. 

Anton Roječ, 
predsednik Skupščine 

občine Celje 

Dotik Izkušnje 
Končno lahko zares in 

čisto preprosto zapišemo 
»Dobrodošel 20. medna-
rodni mladinski pevski fe-
stival«. Čeprav so mesece 
priprav spremljale dileme 
in mnogo preveč dialogov 
o pomembnosti in upravi-
čenosti festivala, naj s tem 
trenutkom to ostane le blag 
dotik izkušnje, ki ne bo 
predrla opne volje in zave-
sti vseh tistih, ki leta in de-
setletja živijo z njim. 

Alenka Domjan, 
direktorica Zavoda 

za kulturne 
prireditve Celje. 
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©UMI 
Govorice niso 
utemeljene 11. 

Spoštovani gospod Sevšek! 
V zvezi z vašimi pripomba-

mi glede mojega poročila s seje 
izvršilnega c^bora šmarske 
Obrtne zbornice vam priporo-
čam, da ga še enkrat prebere-
te. V rubriki Pisma bralcev ste 
namreč zapisal, da ni v prid 
resnice. Naj vas najprej po-
učim o novinarskih zvrsteh: 
gre za poročilo in ne za »čla-
nek« (citiram), kar je bistvena 
razlika. 

Tudi na omenjeni seji se je 
slišalo, da v šmarski občini že 
dolgo krožijo govorice o hudih 
nepravilnostih v vaši Obrtni 
zbornici. Zaradi suma neraci-
onalnega trošenja in pridobi-
vanja finančne koristi je prišlo 
februarja celo do policijske 
preiskave. Iz poznejše ocene 
javnega tožilstva pa je razvid-
no, da v zbranih podatkih »ni 
nobene osnove, da bi kdo storil 
uradno pregonljivo dejanje«. 
O vsem tem so govorili tudi na 
omenjeni seji, jaz pa sem o tem 
poročal. Govorice o hudih 
kaznivih dejanjih so torej ne-
utemeljene, nihče pa ne zani-
ka, da ni bilo nobenih nepra-
vilnosti. 

Kot člana omenjenega od-
bora so povabili na sejo tudi 
vas. Seje se niste udeležil, saj 
so posredi nesoglasja med va-
mi osebno ter ostalimi člani 
odbora. Na tej seji ste imel 
možnost, da bi lah^o sprego-
voril o vsem kar vas teži, novi-
narji pa bi o tem poročali. To 
nesoglasje sem v poročilu tudi 
omenil. 

Lep pozdrav 
BRANE JERANKO 

Ali so dobri 
ravnatelji 
smola? III. 

Joj, kako ste zahtevni. Še 
čevljar bi moral znati latinšči-
no, čeprav ste jo odpravili in 
vam je bolj pomembna bizan-
tinščina. 

Ker ne hodim po zemlji tej 
gluh in slep in tudi ka j prebe-
rem je to, mea culpa. 

(Tisto o strokovnosti po ne-

katerih šolah bo tudi držalo. 
V prid temu je nepodpisan čla-
nek.) In kako zvesto ste do ne-
davnega stopali in poslušali 
nauke kakšnega ključavničar-
ja, šušteija, krojača, hlodovi-
narja, oziroma priučenih me-
sarjev, odkod ta preobrat? 

Da so nekateri abonirani na 
»stolčke«, drži. Da se je gospod 
Roman Lešek dovoUl prijaviti 
na javen razpis na mesto rav-
natelja, pa je njegova maxima 
culpa. Amen. 

MARJAN MANČEK, 
Celje 

PREJELI 
SHO 

Dražje za 
potratne 

Znano je, da gospodarstvo 
v naši državi še vedno porabi 
preveč elektrike na enoto pro-
izvoda, tudi 3-4 krat več kot 
razvita Evropa. Predlagamo, 
da v vladi sprožite razpravo 
o ukrepih, ki bi zadeve uredili. 
Sodimo, da bi morali potratni 
porabniki plačevati elektriko 
dražje. To je najboljši način, 
da bi spremenili tehnologijo. 
Tisti, ki jo porabijo manj, bi 
bili na ta način stimulirani. 
Seveda ne bo moč zadev spre-
meniti čez noč, zategadelj bi 
— skladno z evropskimi merili 
porabe - določili vsakemu po-
rabniku rok, ki pa seveda ne 
sme biti predolg. Tudi pri dru-
gih porabnikih, vključno z go-
spodinjstvi, bi morali v večji 
meri skozi ceno stimulirati 
manjšo porabo oziroma varče-
vanje. 

Drugi del naše pobude se 
nanaša na izolacijo stavb. 
IzračimaU so, da bi Slovenija 
prihranila veliko elektrike, 
kar za eno JE Krško, če bi bile 
vse zgradbe ustrezno izolira-
ne. Kot vemo, o tem že tečejo 
modelni preizkvisi. Seveda, pa 
bi morali naložbe v izolacijo 
spodbuditi z ugodnimi posoji-
li, z najnižjim prometnim dav-
kom, takšne naložbe pa bi mo-
rale pomeniti tudi davčno 
olajšavo. Tudi pri tem projek-
tu bi seveda šlo za postopno 
izvajanje. Prepričani smo, da 
bi za takšen projekt dobili tudi 
mednarodno posojilo. To pa 

pomeni, da naj bi projekt izo-
lacij dobil ustrezno mesto 
v slovenskem nacionalnem 
ekološkem prostoru. 

Upamo, da boste našo pobu-
do podprli in ukrepali. Po po-
trebi tudi v drugih resorjih 
(okolje, prostor, finance), ozi-
roma v vladi nasploh. 

Za lO SEG: 
KAREL LIPIČ 

Delavni gasilci 
Drešinja vas je prijazno na-

selje, ki je strnjeno kot ka-
menčki mozaikov v osrčju Sa-
vinjske doline. Sestavljajo jo 
trdne kmetije, obrtniki in de-
lavci, skratka ljudje pridnih 
rok in vsi so ponosni na to, da 
so člani prostovoljnega gasil-
skega društva. 

Biti gasilec v naši vasi ni 
samo to, da vam v nesreči pri-
skočimo na pomoč, vam v suš-
nih mesecih pripeljemo vodo 
v odročne griče. Delavni smo 
tudi na kiiltumem področju. 
V dvorano gasilskega doma 
radi povabimo kakšno domačo 
amatersko gledališko skupino. 
Po takšni prireditvi pripravi-
mo še družabni večer, da se 
sprostimo po napornem delu 
in vsakodnevnih skrbeh. 

Februarja smo pripravili ze-
lo dobro obiskan občni zbor 
društva. S kulturno skupnost-
jo in Osnovno šolo Petrovče 
smo letos že drugič pripravili 
praznovanje materinskega 
dne. Gospodinje iz vasi ob ta-
kih priložnostih rade prima-
knejo kakšno mesno speciali-
teto, v peki domačega peciva 
pa so prave mojstrice. 

Ko se boste vozili mimo naše 
vasi, vam bo morda pogled ob-
stal na mogočnem mlaju ob 
križišču. Visok je kar 35 me-
trov, letnico rasti oziroma sta-
rosti pa so možje prešteli do 
dvainpetdeset. Letos nam je ta 
lepi mlaj podaril g. Jože Brež-
nik iz Aije vasi. Po tradiciji 
drevo ostane gasilcem, ki ga 
potem s pridom uporabimo za 
namene gasilskega doma. Po-
stavljanje mlaja je za naše vaš-
čane veliko doživetje. Po pose-
ku fantje mlaj pripeljejo v vas 
in pustijo pred Osetovo doma-
čijo, kjer ga naš v e t e r ^ , Franc 
Oset starejši, okranclja. Ko 
mlaj postavimo, nanj spleza 

_Jože Selčan, ki ga od vrha do 

tal olupi v rekordnem času. 
Jože Selčan ima tudi največ 
zaslug za tradicijo postavlja-
nja mlaja. Po končanem opra-
vilu se oglasi harmonika, po-
sta vi jaki se odpravijo v gasil-
ski dom, kjer jih čaka dobra 
malica, ki jo prispevajo gospo-
dinje z vasi. Takrat se začne 
najlepši del družabnosti, ki se 
zavleče pozno v noč. Če je vre-
me lepo, zakurimo na koncu 
vasi še kres. 

Čeprav je delo gasilcev vča-
sih težavno, pogosto obreme-
njeno z denarnimi težavami, 
vseeno vztrajamo. Radi dela-
mo v društvu, saj imamo ob 
sebi še čile veterane, ki nam 
dajejo spodbudo in moč. Vod-
stva gasilskega društva so bila 
vsa pretekla leta vzorna in de-
lovna, kar nam vsem daje volje 
in moči za delo v naprej. Iz 
naših vzornih gasilskih gene-
racij je tudi novo izvoljeni 
predsednik Občinske gasilske 
zveze Žalec g. Franc Oset, na 
kar smo še posebej ponosni. 

Kjer je sloga, tam je moč 
— v imenu ljudstva, na pomoč! 

FRANC ZAVAŠNIK, 
Drešinja vas 

Pobuda 
SEG daje pobudo Vladi 

R Slovenije za akcijo imenova-
no »V vsako slovensko družino 
ena varčevalna žarnica brez-
plačno«. 

Obrazložitev: SEG se pri 
svojem delu nenehno srečuje 
s problematiko o zaprtju JE 
Krško, v zvezi s katero se 
v slovenski javnosti nenehno 
pojavljajo polemike, ki po na-
šem mnenju ne vodijo nika-
mor. Zgodba se odvija na sle-
deč način: Če zapremo JE Kr-
ško, izgubimo pomemben vir 
energije. Kot alternativa se 
pojavlja energija iz TE in HE 
(veriga na Savi). Vendar sta 
obe rešitvi sporni in sicer: eko-
loško sporni, ekonomsko zelo 
dragi (sanacija obstoječih TE, 
nove investicije), časovno zelo 
odmaknjeni. 

Zato v SEG mislimo, da je 
potrebno najprej izkoristiti ti-
sti vir energije, ki je na razpo-
lago in mu pravimo varčevanje 
z električno energijo. Na tržiš-
ču so se pojavile žarnice, ki 
p>omenijo tudi do 80 odstotkov 
prihranka porabe energije pri 
enaki učinkovitosti v primer-
javi s klasično žarnico. Teh-
nično se jih da takoj uporabiti 
pri večini potrošnih mest. Edi-
na napaka teh žarnic je, da so 
izredno drage in pomenijo 
precejšen izdatek. Zato SEG 
predlaga Vladi R Slovenije: da 
se ukine carina na uvoz in 
zmanjša ah ukine prometni 

davek, s čimer bi se občutno 
zmanjšala cena žarnic, da se 
vsaki slovenski družini podari 
ena žarnica, da se nakup teh 
žarnic prizna kot davčna olaj-
šava, da se na organiziran na-
čin vzpodbudi nakup in zame-
njava vseh žarnic na vseh po-
trošnih mestih in ne samo 
v gospodinjstvu. 

Po mnenju SEG bi s tem dr-
žava storila ogromen korak 
v smeri racionalne rabe drago-
cene in nezadostne energije. 
Ekološki pozdrav! 

Za Izvršni odbor SEG 
KAREL LIPIČ, dipl. ing. 

ZAHVALE, 
POHVALE 

Obisicaii smo 
Gardaland 

V soboto, 15. maja, smo obi-
skali Gardaland. Ob 5.00 zju-
traj smo se zbrali na parkir-
nem prostoru na Glaziji. S Tu-
ristično agencijo Slovenijatu-
rist, pod vodstvom prijazne 
vodičke in dveh šoferjev smo 
vsi udeleženci izleta, ki ga je 
organizirala g. Olga Nezman, 
predsednica Društva medicin-
skih sester Celje, odpotovali. 

BUa nas je pisana druščina 
otrok, mamic in dveh očkov. 
Otroci smo bili stari od 5 do 14 
let. Bilo je petdeset super pot-
nikov, s super avtobusom za 
super Gardaland. Med potjo 
smo s pomočjo naše voditeljice 
gospe Olge, ki smo ji rekli kar 
teta Olga, priredili več zabav-
nih igric, kviz in na koncu še 
modno revijo predšolskih in 
šolskih otrok, pa tudi naše ma-
mice niso bile izvzete. 

Napisali in uglasbiU smo tu-
di himno izleta. Zapeli smo jo 
na melodijo Hajdine pesmice 
Petelinček kikirika. 

V Gardalandu smo preživeli 
lep pomladanski popoldan 
brez dežja. Ogledali smo si vse 
zanimivosti pravljičnega me-
sta, razen nastopa delfinov, 
ker nam čas tega ni dopuščal. 
Ob 18.00 smo se zbrali pred 
avtobusom, utrujeni, a polni 
doživetij. Med potjo smo si jih 
pripovedovali. BUo je res su-
per. Mamice niso bile sitne, ni-
so nam neprestano prepovedo-
vale, z nami so se veselile in 
doživljale pravljični svet. Bih 
smo enako stari, mladi po letih 
in doživetjih. 

Teta Olga je po napornih 
nastopih razdelila vsem otro-
kom čudovita darila, priprav-
ljena in namenjena vsakemu 
posamezniku. Skoraj nismo 

verjeli svojmi usesom m ro-
kam, ki so darila resnično dr-
žala. 

Zahvaljujemo se organiza-
torjem in vsem, ki so kakorkoli 
pomagali s svojim delom, pri-
spevki, pa tudi našim mami-
cam za enkratno doživetje, za 
super izlet v Gardaland. 

KATARINA in 
GREGOR PAVLIČ, 

Celje 

Zahvala 
Najlepša hvala krajanom 

Medloga in okolice, sosedom 
ter gospodoma organizatorje-
ma, ki sta zbirala prostovoljne 
prispevke za pomoč družini, ki 
ji je požar dne 29. aprila imičil 
gospodarsko poslopje. 

Hvaležna družina 
Koželj 

PRITOŽNA 
KNJIGA ^ 

»Kafra-med«, vir 
bogatenja in ne 
zdravja 

ž e odkar se je zdravilen med 
»Endovital« pojavil na tržišču, 
ga kupujem, saj ga uživa cela 
družina. Dokazano je namreč, 
da je izredno zdravilen. Na 
širšem celjskem območju ga je 
mogoče kupiti Scimo v zeliščni 
lekarni »Kafra« v Zidanškovi 
ulici, katere lastnica gospa 
Štefanija Bohorč se tega dobro 
zaveda, kar se krepko odraža 
po njenih podražitvah omenje-
nega medu, saj ga je v dveh 
mesecih podražila za 210,00 
SIT pri kozarcu (45 dag) in ta-
ko stane pri njej 930,00 SIT. 
Cena pri proizvajalcu — gospo-
du Tonetu Fabjanu iz Pred-
struge pa je od 15.4.93 dalje 
600,00 SIT, prej 5 mesecev 
550,00 SIT. Torej ima g. Bo-
horč 55 odstotno maržo. Proiz-
vajalec g.Fabjan je pošten in 
pravi, da prosi svoje odjemalce 
lekarne, naj bo Endovital vir 
zdravja in ne vir zaslužka. Pri-
merjalno naj navedem, da 
imajo za enak med nekatere 
zeliščne drogerije ceno cca 740 
SIT (npr. zeliščna lekarna Ma-
ribor, »Brin« Kočevje, trgovi-
na »Sezam« Koper.) Kako lah-
ko g. Bohorč utemelji svojo 
ceno? 

Omenjene lastnica je tudi 
lansko leto nekaj časa proda-
jala ta med za 50 SIT dražje, 
potem pa je spustila ceno. Kdo 
bo zaščitil nas kupce pred ta-
kim početjem? 

ANA KRAJNC, 
Celje 

Turistična agencija Šempeter 

POLETJE '93 
V agenciji DOBER DAN je te dni vroče. Na 
prodajnih policah so številni programi poletnih 
počitnic doma in v tujini z ugodnimi cenami in 
možnostjo obročnega odplačevanja. Ne zaniu-
dite majskih popustov. 

SLOVENSKO PRIMORJE 
hotel BELVEDERE IZOLA 
hotel RIVIERA II, PORTOROŽ 
ISTRA 
UM AG, hoteli 
POREČ, hotel LOTOS 
RABAC, hk GIRANDELA 

7 dni, polpension od 172 do 266 DM 
7 dni, polpension od 299 do 413 DM 

7 dni, polpension od 145 DM dalje 
7 dni, polpension od 126 DM dalje 
7 dni, polpension od 1^3 DM dalje 

EKSKLUZIVNA PONUDBA 
* PONUDBA MESECA 

ZELO UGODNO 
ŠPANIJA. od 30. junija do 5. julija, letalo*bus, polni pension, samo 360 DM 

MADŽARSKO MORJE * BALATON, 7 dni, polpension, samo 192 DM 
ITALIJA, RIMINI, 7 dni, polpension, od 322 DM dalje, organiziran prevoz appart-

maji CRES, 10-dnevni najem za 4 osebe od 180 DM dalje. 
Naš telefon je zelo obremenjen. Vseeno pa bi se radi pogovorili z vami in vas 
pričakujemo v agenciji v Šempetru vsak dan med 8. in 18. uro. Vaš obisk ne bo 
zastonj * za vsak plačan družinski poletni aranzman vam podarimo poletno majico. 



Celje 
Potrošnikova samopostrež-

na trgovina Soča v Stanetovi 
14 in diskont na Cankar jevi 
1 sta ob sobotah odpr ta do 
17. ure, s lednji je odpr t tudi ob 
nedel jah od 8. do 12. ure. Ob 
nedel jah so od Potrošnikovih 
trgovin od 7.30 do 11. ure od-
pr te nas lednje prodaja lne: ži-
vilski oddelek v blagovnici 
Nova vas, marke t i na L jub-
l janski cesti, Dolgem polju," 
Zgornj i Hudinj i , Vojniku, Što-
rah in n a Ostrožnem, samopo-
strežne trgovine v Gaber jah , 
Pod gradom, Tmovl jah , Te-
har jah , Frankolovem, na Sve-
tini, na Ljubečni , Polulah, 
v Šmar tnem v Rožni dolini, 
Škof j i vasi in Novi cerkvi ter 
stojnica na celjski tržnici. Ob 
nedel jah je odpr t tudi kiosk 
pri celjski bolnišnici in sicer 
od 12. do 15. ure. 

Klasje Celje ima odpr te p ro-
da ja lne k ruha Štručko, Ado in-
Pekarno v Š torah ob sobotah 
od 7. do 13. ure, Š t ručka je od-
pr ta tudi od nedel jah od 7. do 
11. ure, kiosk na Hudinj i pa ob 
sobotah od 6. do 15. ure . 

Dežurna je tud i trgovina 
Gala t r ade na Mariborski 128, 
ki je odpr ta ob sobotah od 
7. do 15. ure, ob nedel jah pa od 
9. do 12. ure. 

Od Centrovih p roda ja ln so 
ob sobotah od 7.30 do 15. u re 
odpr te samopostrežne trgovi-
ne: Center, Rio, Otok, Vogla j-
na. Logarska, Sedmica, Soli-
darnos t in Ložnica. Nakupn i 
center Lava je odpr t od 7. do 
15. ure. Samopostrežna trgovi-
na Savica je odpr ta od 7.30 do 
17. ure. Ob nedel jah pa je de-
lovni čas Centrovih p roda ja ln 
naslednj i : od 7. do 11. u re je 
odpr ta samopostrežna trgovi-
na Ložnica, Solidarnost od 
7.30 do 11. in Otok od 8. do 
11.30 ure. 

Ob sobotah od 7. do 14. u re 
in ob nedel jah od 7. do l l . iu -e 
vam je na voljo celjska tržnica. 
Poleg celjske tržnice v Rim-
Ijanki na Savinovi 3 je vsako 
soboto od 6. do 13. u re in nede-
ljo, od 7. do 11. ure odpr ta Pe-
k a m a in Mesnica Prekoršek iz 
Vojnika. V Vojniku pa je n j i -
hova Mesnica odpr ta od 7. do 
12.ure. Vsak dan ter ob sobo-
tah, nedel jah in praznik ih je 
od 7. do 23. u re odpr ta trgovi-
na Drags tor na Mariborski 
119, mini marke t G a j v Ozki 
uUci je odpr t vsak dan od 8.30 
do 22. ure, ob nedel jah in p raz -
nikih pa od 8 .do 22.ure, t rgo-
vina Plemič na Tahar jah , ob 
sobotah od 7. do 14. in ob ne-
del jah od 8. do 11. ure, trgovi-
na Figec v Štorah je ob sobo-
tah odpr ta od 7.30 do 20. ure, 
ob nedel jah pa od 8. do 12., 
t rgovina Mini shop Jereb na 
Tehar jah je ob sobotah odpr ta 
od 7 .do 19. ure, ob nedel jah od. 
8. do 11. ure, mini marke t Če-
belica v Novi vasi je odpr t ob 
sobotah in nedel jah od 8. do 
21. ure, odpr ta pa je tudi t rgo-
vina Nadi v Šmar je t i pr i Celju 
in sicer vsak dan od 8. do 
20. ure. 
Od 7.30 do 15. ure je ob sobo-
tah odpr ta tudi Mercatorjeva 
trgovina na Hudinj i , kupujete" 
pa lahko tudi v trgovskem po-
d j e t j u Ponudba n a Dobojski 
cesti v Celju in sicer ob sobo-
tah od 7. do 20. ure, ob nede-
l jah in praznikih pa od 8. do 
12. ure. 

Laško 
Odprt i sta trgovini Trgov-

skega pod je t j a Izbira: samo-
postrežna v Debru in Market 
Živila v Rimskih Toplicah in 
sicer ob sobotah od 7.30 do 
14. u re in ob nedel jah od 7.30 
do 11.30 ure. Odpr t je tudi di-
skont Komi ob sobotah od 
7. do 17. ure in ob nedel jah od 
7. do 12.ure. Market Zlatorog 
ob sobotah od 7. do 15. u re in 
ob nedel jah od 7. do 12. u re ter 
prodaja lna Ježek ob sobotah 
od 7. do 16. in ob nedel jah od 
8. do 12. ure. Na Brezah nad 

Laškim je ob sobotah od 7.30 
do 13.30 in ob nedel jah od 
8. do 11. ure odpr ta trgovina 
z mešanim blagom Kocman. 

Šentjur 
Ob sobotah od 7. do 12. ure 

in ob nedel jah od 7. do 10.30 
ure je odpr ta Delikatesa 
Klanjšek Mesarstva Jur i j 
v Efenkovi ulici, ob nedel jah 
od 8. do 11. u re je odpr t živil-
ski oddelek Blagovnice Resev-
na, p roda ja lne Lipe Šent jur so 
ob sobotah odpr te od 7. do 
12. ure, ob nedel jah pa p roda-
jalne v Gorici pr i Slivnici, Pre-
vor ju in Loki pr i Žusmu od 
9. do 12. lire, na Planini pr i 
Sevnici od 8. do 13. ure in na 
Ponikvi od 8.30 do 11.30 ure. 
V centru Šen t ju r j a je odpr ta 
tud i p roda ja lna Kruhek in si-
cer ob sobotah od 7.30 do 17., 
ob nedel jah pa od 8. do 18. ure 
te r p r o d ^ a l n a Močnik v Vrb-
nem pri Šen t ju r ju v soboto od 
8. do 17. ure, ob nedel jah pa od 
8. do 12.30. 

Žalec 
Trgovska družba Savinjski 

magazin Žalec ima ob n ^ e -
Ijah od 8. do 12. u re odpr te na -
slednje trgovine: blagovnice 
Savinjka Žalec, Šempeter, 
Polzela in Prebold ter samopo-
strežbe Cankar jeva Žalec, 
Vransko, Pirešica, Liboje in 
Tabor. Trgovina RR je ob so-
botah in nedel jah odpr ta non-
stop od 7. do 22. ure, marke t 
Eni pa ob sobotah od 8. do 17., 
ob nedel jah in praznikih pa od 
8. do 12. ure, Potrošnikova po-
slovalnica Marelica v Prebol-
du je ob nedel jah odpr ta od 
7.30 do 11. ure. Minimarket 
Špela v ulici F lor jana Pohlina 
3 v Žalcu je ob sobotah odpr t 
od 7. do 17. ure in ob nedel jah 
od 8. do 12., p roda ja lna Gala 
v Šempet ru v Savinjski dolini 
p a ob sobotah od 8. do 13. ob 
nedel jah pa_ od 9. do 12. ure. 
Ob sobotah od 7.30 do 16. in ob 
nedel jah od 8. do 12. ure je od-
p r t a tudi samopostrežna trgo-
vina in bi fe Kmeti jske zadruge 
Petrovče. 

Mozirje 
Ob sobotah od 7. do 14. u re 

in ob nedel jah od 8. do 10. ure 
je dežurna Blagovnica Savinja 
na Trgu osvobodilne f ron te 3. 

Velenje 
v mesecu m a j u je odpr ta t r -

govina Era — prehrana n a Ste-
netovi 18 in dicer ob sobotah 
od 7 .do 19. ure. Ob nedel jah 
pa od 8. do 11. ure. Meseca ju-

nija pa pr ične z dežurstvom po 
istem delovnem času trgovina 
Era - Nežka na Cankar jevi 2. 
Odpr ta je tud i samopostrežna 
trgovina KK P tu j na velenjski 
tržnici, ki je ob sobotah odpr ta 
od 7. do 14., ob nedel jah pa od 
8. do 11. ure. 

Slovenske Konjice 
v Slovenskih Konj icah sta 

odpr ta Merxov Market ob so-
bo tah od 7. do 15., ob nedel jah 
pa od 8. do 11. ure t e r Diskont 
Dravinjskega doma ob sobo-
tah od 8. do 13., ob nedel jah pa 
od 8. do 11. ure. Isti delovni čas 
imata tudi samopostrežni t r -
govini Pohor je v Zrečah in 
Dravin ja v Ločah pri Sloven-
skih Konj icah. Odpr t je tudi 
živilski oddelek v blagovnici 
Vitanje in sicer ob nedel jah od 
7.30 do 11. ure. 

Šmarje pri Jelšah 
Ob sobotah so vse posloval-

nice Jelše Šmar je odprte do 
12. ure, ob nedel jah pa so de-
ž u m e naslednje: Oskrba 
Šmar je od 7.30 do 10.30, Mar-
ket Podčetr tek od 8. do 11. u re 
in Atomska vas od 8. do 
12. ure. V Rogaški Slat ini je 
vsako nedeljo od 8. do 11. u re 
izmenično odpr t Market Ra-
tanska vas ali Prehrana, prav 
tako pa so odprt i gostinski 
obrat i Grad Rogatec in H r a m 
v Šmar ju pr i Jelšah. 

DEŽURSTVA 
ZDRAVSTVENIH 
DOMOV 
ZDRAVSTVENI DOM CE-

LJE: Zdravstvena služba je 
organizirana v dopoldanskih 
in popoldanskih ordinaci jah, 
prav tako imajo organizirano 
neprekinjeno 24 -umo dežur-
stvo. D e ž u m a ambulan ta dela 
ob delavnikih od 13. do 7. u re 
naslednjega dne, ob sobotah, 
nedeljah in preiznikih pa ne-

-prekinjeno 24 ur. Zdravnika 
za obisk na domu lahko naro-
čite kadarkol i , vendar bodo 
henujn i hišni obiski ob delav-
nikih opravl jeni po 13. uri . 

V p r i m e m življenjske ogro-
ženosti kUčite telefonsko šte-
vilko 94, sicer je telefon 441-
142 ali 27-721, za nu jne inter-
vence pa 94. 

ZDRAVSTVENI DOM LA-
ŠKO: Zdravstvena služba je 
organizirana v dopoldanskih 
in popoldanskih ordinaci jah 
od 7. do 20. ure, nočno dežur-
stvo je organizirano od 20. do 
7. u re z ju t ra j od ponedel jka do 
petka in sicer za vso občino. 
Dežurstvo je med vikendom 
organizirano tudi od pe tka od 
20. do ponedel jka do 7 .ure-

ZDRAVSTVENI DOM 
ŠENTJUR: Redni delovni čas 
ordinaci j med tednom je od 
7. do 19. ure, od 19. ure dal je 
do 7. ure z ju t r a j pa je organizi-
rano neprekinjeno dežurstvo. 
Telefon 741-511. 

ZDRAVSTVENI DOM 
SLOVENSKE KONJICE: 
Redna zdravstvena služba je 
organizirana od 7. ure z ju t r a j 
do 21., od 21. do 7. ure z ju t ra j 
pa je na voljo redno nočno de-
žurstvo. Telefon 754-522. 

ZDRAVSTVENI DOM VE-
LENJE: Redno obratovanje 
ordinaci j je od 7. do 20. ure, od 
20. ure do 7. ure z ju t r a j nasled-
njega dne pa je organizirano 
dežurstvo. Telefon 856-711. 

ZDRAVSTVENI DOM 
ŠMARJE: Delovni čas med 
tednom je čez d a n od 7. ure do 
21., za tem pa je od 21. u re da -

. Ije do 7. u re z ju t r a j organizira-
no nočno dežurstvo. D e ž u m a 
služba je organizirana tudi 
v Rogaški Slatini, izmenoma 
pa je po tedenskem razporedu 
organizirana d e ž u m a služba 
tudi v Bistrici ob Sotli, Koz-
jem in Podčetr tku. Telefon 
v Šmar ju je 821-021. 

ZDRAVSTVENI DOM ŽA-
LEC: Redni ambulan tn i de-
lovni čas je vsak dan od 7.30 
do 13.30 ure, neprekinjeno de-
žurstvo pa je organizirano od 
15.do 7.30 ure neislednjega 
dne. Telefon 711-251. 

DEŽURSTVA 
LEKARN 

CELJE: Redni delovni čas 
L e k a m e na Stanetovi ulici 
v Celju je od ponedel jka <io 
petka od 7. do 20. ure, ob sobo-
tah od 7. do 13., od 13. u re da -
l je v soboto, do ponedel jka do 
7. ure z ju t r a j pa je organizira-
no neprekinjeno dežurstvo. 
Enako velja tud i za praznike. 

ŠENTJUR: Redni delovni 
čas l e k a m e je od 7. do 18.urfe, 
ob sobotah pa od 7. do 13. ure. 

LAŠKO: L e k a m a je odpr ta 
od ponedel jka do pe tka od 
7.30 do 18. ure, ob sobotah od 
8. do 12. 

MOZIRJE: Redni delovni 
čas je od 7. do 19. ure, ob sobo-
tah pa je l e k a m a odpr ta od 
7. do 12. ure. 

ŠMARJE PRI JELŠAH: 
Redni delovni čas med tednom 
je od 7.30 do 18.30 ure, ob so-
botah od 7.30 do 13.ure. 

ROJSTVA 
Celje 

V minulem tednu se je 
v celjski porodnišnici rodilo 22 
dečkov in 20 deklic. 

POROKE 

Šmar je pri Jelšah 
Zakonsko zvezo sta skleni-

la: Milan Špra jc iz Zg. Gaber -
nika in Magda Bač iz Prelog 
pri Šmar ju . , 
Velenje 

Poročili so se naslednj i par i : 
Mart in Šmigoc in Tanja Šte-
h a m i k , oba iz Celja, Jože Ko-
vač in Mart ina Krist ina Bra-
čič, oba iz Velenja, Mar t in K u -
mar iz Slat ine in Mihela Ledi-
nek iz Lokovice, Igor Blatnik 
in Majda Jakopin, oba iz Vele-
nja , Janko Prapro tn ik in 
Zdenka Kovše, oba iz Velenja, 
Janez Skomšek iz Skomega 
pr i Šoš tanju in Nataša Štrigl 
iz Šoštanja, Stanislav Atelšel 
iz Šmihel nad Mozirjem, Na ta -
ša Lenko iz Belih vod, Leopold 
Oprčkal iz Gorenja in Renata 
Ramšak iz Velikega vrha, Gre-
gor Pire iz L jub l j ane in Tadeja 
Barbet t i iz Rečice ob Paki, 
Zla tko Babulč in Klavdi ja Po-
kleka, oba iz Lokovice. 
Žalec 

Zakonsko zvezo so sklenili: 
Marko Golob iz S redn je vasi 
pr i Kamniku in Helena Mah-
kovic i»-Brod, Miloš Ribič in 
Andreja Rak oba iz Tabora ter 
Bogdan Jelen iz Podlog v Sav. 
dol. in Bojana Ograjenšek iz 
Ponikve pr i Žalcu. 
Šen t ju r pr i Celju 

Poročila sta se para : Le-
opold Gradič in Alenka Ko-
vač, oba iz Šen t ju r j a in Robert 
Flis iz Šibenika in Simona Ko-
rošec iz Šent jur ja . 

SMRTI 
Celje 

Umrli so: Lovrenc Zupane, 
77 let iz Velike Širje, Anton 
Žibret, 64 let iz Štor, Jožef 
Kline, 82 let iz Nove Cerkve, 
Mar jan Šertl , 62 let iz Vrbja, 
Vinko Bizjak, 74 let iz Vrha pri 
Boštanju, Pavla Čater, 66 let iz 
Šen t ju r j a pr i Celju, Jože Le-
bič, 71 let iz Celja, Ljudmila 
Rojnik, 59 let iz Dobriše vasi, 
Ljudmila Golob, 65 let iz Vele-
nja, Neža Založnik, 57 let iz 
Slovenskih Konjic, Stanislav 
Rob, 30 let iz Celja, Viljem 
Truglas, 74 let iz Celja, Dušan 
Kopše, 60 let iz Buč, Frančiška 
Novak, 90 let iz Orle vasi, Ma-
rija Novinšek, 69 let iz Vinske 
gore, Ana Gaber, 86 let iz Ce-
lja, Ana Štunf , 82 iz Polžanske 
vasi, Franc Ašič, 83 let iz Ce-
lja, Mari ja Tabor, 72 let iz Ce-
lja, Mar j an Kvac, 40 let iz 
Zreč, Mari ja Grobelšek, 91 let 
iz Celja, Bojan Volk, 65 let iz 
Celja.L 
Šmar je pri Jelšah 

Umrli so: Antoni ja Tkalčič, 
93 let iz Hras t ja ob Bistrici, 
Bojan Johan, 37 let iz Rogaške 
Slatine, Alojz Kolar, 89 let iz 
Planine pr i Sevnici in F ranc 
Mastnak, 66 let iz Grobelnega. 
Velenje 

Umrli so: Frančiška Mišin-
sky, 84 let iz Petrovč, Franči -
ška Sevčnikar, 90 let iz Pod-
k ra j a pr i Velenju, Mari ja Zor-
man, 81 let iz Ul. 29. novem-
bra, F ranc Praprotnik , 87 let 
iz Rečice ob Savinji , Ivan Jen-
ko, 82 let iz Velenja, Ivan Mla-
kar , 65 let iz Raven na Koro-
škem. 
Žalec 

Umrli so: Ana Gajšek, 63 let 
iz Bukovžlaka, Mari ja Le-
gvart , 70 let iz Zavrha nad Do-
b m o , Ana Dobnik, 80 let iz 
Latkove vasi, Ana Zupančič, 

89 let iz Tabora, Mari ja Voš-
njak , 76 let iz Drešinje vasi, 
Feliks Berič, 52 let iz Zg. G m -
šovlje. Angela Oplotnik, 91 let 
iz Prebolda, Janez Mešič, 70 
let iz Vranskega.. 
Šen t ju r pr i Celju 

Umrli so: Cvetko Kotar , 47 
let iz Proseniškega, Mart in 
Čater, 72 let iz Botričnice, Jo-
žef Freisteiner, 73 let iz Grušč, 
Gabri je l Romih, 59 let iz Su-
hega in Ju l i j ana Mastnak, 85 
let iz Šen t ju r ja . 

Vedno več sadja 
Na stojnicah celjske tržnice 

je v teh dneh videti vedno več 
sadja . Tako je že moč kupit i 
češnje, s tanejo od 200 do 300 
tolarjev za kilogram, jagode so 
po 300 do 450, lubenice od 200 
do 250, dobi jo se tudi že bresk-
ve in so po 450 tolar jev za kilo-
gram. Tudi različne gobe po-
nuja jo , cene p a so od 1200 do 
3000 tolar jev za kilogram. 
Ostale cene so razvidne iz ta-
bele: 

BORZA DELA 
Informacije o prostih delovnih mestih objavljenih na Republiškem zavodu za zaposlovanje, območni enoti 
Celje, dne 24. 5. 93. 
Pojasnila o pogojih za sklenitev delovnega razmerja dobijo kandidati pri organizacijah ali delodajalcih. 

VETERINARSKA DEŽURSTVA Celje 
Poročilo se je 11 parov, od 

teh: Jože Veber in Ta t j ana Pe-
trovič, oba iz Celja, Mihael 
P lahuta iz S t raške gorce in 
Stanislava Zakonjšek iz L ju -
bečne, Anton Podčedenšek in 
Ema Kruleč, oba iz Pečovja, 
Dorde Radmanovič in Melita 
Šostar, oba iz Celja. Zlato po-
roko je praznoval en par : Av-
gušt in Blazinšek in Terezija 
Blazinšek iz Zadobrove. 

VETERINARSKA POSTAJA CELJE: Delovni čas veter inar-
jev na veter inarski postaj i v Celju je od 7.00 do 14.30. Ambu-
lanta za male živali je vsak dan dopoldan (razen ob nedel jah in 
praznikih) od 8. do lOrure, vsako popoldne od 16. do 17. ure, 
sicer pa je d e ž u m a služba za nu jne pr imere organizirana 
v popoldanskem in nočnem času. Tel.: 34-233. 

VETERINARSKA POSTAJA LAŠKO: Redni delovni čas je od 
7. do 15. ure na veterinarskih pos ta jah v Laškem in Radečah. 
Dežurstvo od 15. do 7. u re pa je za celo občino na veterinarski 
postaj i Laiško, telefon 731-485. V pr imeru odsotnosti ve ter inar ja 
v času dežurstva pa lahko sporočilo ptistite pr i v ra ta r ju Pivo-
vame , tel.: 731-121. 

VETERINARSKA POSTAJA SLOVENSKE KONJICE: Redni 
delovni čas veter inarjev je od 7. do 12. ure, od 15. do 7. ure 
z ju t ra j naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. Telefon na 
veter inarski postaj i : 754-166. 

VETERINARSKA POSTAJA ŽALEC: Redni delovni čas 
veter inarjev je od 6. do 14. ure, neprekinjeno dežurstvo za celo 
občino pa je od 14. do 6. ure naslednjega dne. Dežurstvo je tudi 
ob koncu tedna in ob praznikih . Telefon na veter inarski postaj i : 
714-144. 

VETERINARSKA POSTAJA MOZIRJE: Redni delovni čas 
veter inarjev je vsak dan, razen ob nedel jah, od 7. do 15. ure, 
redna dopoldanska ambulan ta pa od 7. do 9. ure. Do nedelje, 
30. ma ja bo dežural dr. vet. med. Mar jan Lešnik, telefon 831-
219, od ponedeljka, 31. ma ja dal je pa bo dežural d r . ve t .med-
. Drago Zagožen, telefon 841-410. 

VETERINARSKA POSTAJA ŠENTJUR PRI CELJU: Redni 
delovni čas veter inar jev je od 7. do 15. u re vsak dan, od 15. ure 
do 7 .u re z ju t r a j naslednjega dne pa je organizirano dežurstvo. 
Od jutri , petka, 28. ma ja dal je bo dežural dr. vet med. Mar jan 
Drešček, telefon 741-660. 
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Živi in . . . 

Najl jubši izrek, izrek, ki ga najpogosteje ponavlja in se 
ga tudi drži nek moj pri jatel j , je: Živi in pust i živeti. 

Zelo f ino bi bilo, če bi se tega držali vsi. Potem pr i ja te-
ljice ne bi več zanimalo, če si svojega novega že poljubila, 
učiteljev ne, zaka j ne greš k fr izerju, starši pa ne bi kar 
napre j spraševali, »kako se lahko družiš s t ist im sošolcem, 
ki je vendar tako pokvar jen in kadi t r avo . . . « 

Ce bi se malo m a n j brigali za druge, vendar pa morda 
malo bolj živeli tudi zanje, bi bilo na svetu dosti man j 
prepirov. Potem se ne bi nihče oziral na to, kakšne veroiz-
povedi, barve ali velikosti in oblik so drugi l judje. 

In sploh: če bi vsakdo pometal samo pred svojim pra -
gom in morda pomagal pometat i oziroma vsaj ne smetil 
svojim najbl ižj im, bi bilo na svetu dosti lažje. In vsi b i 
imeli dovolj dela. 

NINA M. 

Koder piaviii 
ias.. . 

»Nena, ti vedno vse zakom-
pliciraš,« je pre jšnjo soboto 
dahni la Tina, ko sem vztra jno 
trdi la, da Chris v f i lmu Beet-
hoven ni pes. Sem hotela zme-
sti vas, poslušalce, ali pa sem 
bila sama zmedena - tega ne 
boste nikoli izvedeli. Tudi ve-
liki bojevniki in v ladar j i so 
v zgodovini počeli nmoge veli-
ke reči, ampak, le kdo ve, ka j 
se je t ak ra t dogajalo v njihovih 
glavah? 

Med drugim smo v oddaj i 
slišali tudi Nino, ki se je javila 

z Domiade v Kran ju (kjer so 
zmagale naše, celjske odboj-
karice) in pa teorijo o tem, da 
je pol jubl janje športna disci-
plina, ki podal jšuje življenje. 
Vse to je dokazano in pot r jeno 
v praksi . Vendar pa se ne bi 
oklepali trditve, da so Franco-
zi še vedno n a j b o l j š i ^ l j u b o -
valci. Ka j pa mi? P ^ l e j t e si 
v diskotekah, ozrite se na zad-
n je sedeže v kinu, v temačne 
kotičke šolskih s t r an i š č . . . Vse 
kar vrvi od poljubov in za l jub-
ljencev. Ja, vem. Ko si za l jub-
ljen, je vseeno. Ni te s ram - celo 
želiš, da bi za tvojo l jubezen 
izvedel ves svet. 

Ko pa se vam ponudi mož-
nost, da o tem ka j poveste, n i -
mate besed. Je to še vedno ta -
bu tema ali pa je že tako vsak-
danje, da se o tem sploh ne 
pogovarjate več? 

Sicer pa, če ste pozabili, Si-
mon vas je prosil, če mu poma-
gate z idejami za glasbeno ru -
briko. Boste? Dajte , bodite 
pr i jazni in ustvarjalni . Svoje 
predloge lahko pošljete na na -
slov: NT&RC, Trg V. kongresa 
3/a, Celje, s pripisom: za Teen-
val. Boste res? Lepo. 

NENA 

Dvolčicih 
od 22. maja 
do 21. Junija 

Vladajoči planet: Merkur 
Element: zrak 
Barva: skora jda vse, prevladu-
je rumena 
Roža: šmarriica 
Države: Wales, Belgija, ZDA 

Astrološko sta dvojčka pr i-
spodoba napetosti , ki se v boju 
absolutnega in relativnega, 
notranjega in zvmanjega, rešu-
je v us tvar ja lni mrzlici. Raz-
dobje dvojčkov se končuje 
s prehodom v vrhunec poletja. 

Kot t re t j i znak zodiaka sta 
dvojčka predhodnika poletne-
ga sončnega obra ta (21. juni-
ja). Vladajoči p lanet je Mer-
kur , ponazar ja pa dvojnost 
človeških odnosov in obeh 
spolov. 

V tem znaku ni ognja, tu 
imamo opravka z igro osebno-
sti, ki skupa j s čutno sprejem-
ljivostjo posreduje duševnost. 

. Osebnost se izgra juje iz prvot-
ne živalskosti, ki jo plemeniti 
nadčutno v celoto, sestavljeno 
iz teh dvojnosti . 

Dvojčica - žensica 
* č e ste si k d a j zamišljali h a -

rem žena, vam ni t reba daleč, 
da se vam ta želja na nek način 
izpolni. Zvežite se z dvojčico. 
Na ta način imate zagotovlje-
no večno dvoje žena, v določe-
nih tednih celo t roje ali več. 

Zelo pomembna je n jena 
starost . Dokler ne odraste, je 
l jubezen zanjo le ena od mno-
gih iger, s kater imi si krajša 
čas. In v tej igri je nepredvid-
ljiva do neverjetnih razsežno-
sti. Najpre j ji bo izvabljalo 
vzdihe občudovanja vse na 
vas; zunanjost , pamet, način, 
kako h o d i t e . . . Kmalu zatem 
boste od n je izvedeli, da ste 
skupek pomanjklj ivosti , ki ga 
ni moč nikjer n a j t i . . . 

Čeprav tako kažejo, pa 
dvojčice niso brez srca. Samo 
ta nj ihova večno akt ivna do-
mišlji ja s talno us tvar ja nove in 
nove fantazije, ki jih v mlado-
sti pač naj laže izvajajo v l ju-
bezni. Tudi poslovna uspeš-
nost j im ne omogoča dovolj 
možnosti, da bi se izrazile, 
svetu pa imajo povedati in po-
sredovati n a j m a n j še enkra t 
toliko kot vsi drugi. 

Služba, družba in ljubezen, 
to so za dvojčico predvsem po-
dročja, na katerUi lahko pre-
skusi svoje neštete teorije in 
vežba čustveno telovadbo. 

In še opozorilo. Za dvojčico 
je popolnoma naravno, da je 
prepr ičana v l jubezen do vas 
in istočasno občuduje privlač-
nost drugih moških. Če vas ni 
poleg nje, vas bo pozabila hi-
treje kot kater i koli drugi 
znak. Njena čud namreč želi in 

. zahteva stalne spremembe. 

Dvojčica - mošici 
Biti zal jubl jen pomeni biti 

prepričan, da bo tvoj dragi 
vedno ob tebi, da boš vedno 
imela v t renutkih stiske neko 
oporo. Ta topla gotovost vedno 
da je dodaten čar vsaki zvezi. 
Z eno izjemo - če je vpleten 
moški, rojen v znamenju Mer-
kur ja . Tedaj ra je kar pozabite 
na toplo gotovost, edina var-
nost pred presenečenji bo vda-
nost v to, da bo odšel na pi jačo 
v torek in se vrnil v petek. 

Če se privadite na ta nemir-
ni, nepredvidljivi duh, vam bo 
morda uspelo. Vsekakor pa se 
vam ne bo nič posrečilo s pre-
pričljivimi dokazovanji , da se 
bolje počutite, če 'vsak t renu-
tek veste, k je se naha ja . Tega 
namreč z gotovostjo ne boste 

nikoli vedeli. 
Še en značilen odziv dvojč-

ka. Spoznate ga na počitnicah 
in povabi vas na izlet. Kar na-
enkra t se začne do vas vzviše-
no in grobo obnašati . Zaman 
se sprašujete, ka j ste mu nare-
dili hudega. In res ste mu pov-
zročili na jhujše ; namreč: všeč 
ste mu. In njegova reakcija na 
začetku l jubezni je pač takšna. 
Ne bodite pa presenečeni, ko 
vas takoj po koncu vožnje zač-
ne obsipavati z vabili in oblju-
bami. 

Čeprav niso brez srca, 
dvojčki radi menju je jo prijate^ 
Ije. Njihove osebnosti se me-
n ju je jo s tako hi t rost jo in do-, 
slednostjo, da je razumljivo, 
da si vsakič poiščejo bolj 
ustrezne kroge znancev in pri-
jateljev. 

Kučan med vojnišicimi šoiarji 
Vojniški šolarj i so sredi maja pripravil i zakl jučno prireditev z naslovom »Ko se koreninice tal 

zavedo«. Poleg staršev in kra janov jih je obiskal tudi predsednik države Milan Kučan s soprogo. 
S čim vse so se ukvar ja l i v tem šolskem letu, so učenci pr ikazal i na razstavi, ki je bila odprta 

dva dni. Obravnavali so predvsem kul turno dediščino, razstavljene pa so bUe tudi butarice, 
venčki košarice, p i s a n k e . . . Javnosti so predstavil i tudi svoje raziskovalne naloge. 

REZULTATI 2. ŽREBANJA NAMENSKEGA 
VARČEVANJA ZA VARČEVALCE ŠOLSKIH 
HRANILNIC - dne 21. 5. 1993 
Na 2. razpis namenskega varčevanja LB Splošne banke Celje se je odzvalo 
48 šolsih hranilnic. Izžrebane so bile naslednje nagrade razrednih skupnosti: 

RAZREDNE SKUPNOST11.-4. RAZREDA 
1. nagrada - celodnevni izlet po Sloveniji: 

- 3. razred OŠ Ponikva pri Žalcu 
- 3. a razred OŠ Griže 

2. nagrada - plačilo avtobusa po Sloveniji do 300 km: 
- 4. razred OŠ v Parku Slovenske Konjice 
- 2. razred OŠ Ponikva pri Žalcu 

3. nagrada - denarna nagrada v višini 15.000,00 SIT: 
- 4. razred OŠ Šentvid pri Grobelnem 

4. nagrada - denarna nagrada v višini 10.000,00 SIT: 
- 2. razred OŠ Dobje 

5. nagrada - denarna nagrada v višini 5.000.00 SIT: 
- 2. razred OŠ Ponikva pri Žalcu 

6. nagrada - palerine: 
- 2. razred OŠ Tabor 

7. nagrada - knjižna nagrada: 
- 3. in 4. razred OŠ Špitalič 

RAZREDNE SKUPNOSTI 5 . -8 . RAZRED 
1. nagrada - celodnevni izlet po Sloveniji: 

- 8. a razred OŠ Griže 
- 5. a razred OŠ Primož Trubar Laško 

2. nagrada - )̂lačilo avtobusa po Sloveniji do 300 km: 
- 8. a razred OŠ Braslovče 
- 5. b razred OŠ Griže 

3. nagrada - denama nagrada v višini 15.000,00 SIT: 
- 8. a razred OŠ Vransko 

4. nagrada - denarna nagrada v višini 10.000,00 SIT: 
- 5. a razred OŠ Pod goro Slovenske Konjice 

5. nagrada - denama nagrada v višini 5.000,00 SIT: 
T - 7. b razred OŠ Vitanje 

6. nagrada - kape: 
- 5. a razred OŠ Dobrna 
- 5. a razred OŠ Šentjur 

Prve tri individualne nagrade prejmejo: 
1. kolo - Kristjan Meglič - 1. razred OŠ Jernej 
2. fotoaparat - Matej Dražnik - 3. raz. OŠ Ponikva pri Žalcu 
3. tenis lopar - Sebastjan Potočnik - 3. b razred OŠ Petrovče 

Za individualne nagrade je bilo izžrebanih še 467 posameznih nagrad. 
Nagrade in izid žrebanja bodo prejeli mentorji šolskin hranilnic na šolo. 
Izžrebanim iskrene čestitke! 

Z NT&RC 
V Gardaiand 

Pojutr išnjem, v soboto, bo 
avtobus Novega tednika-Ra-
dia Celje ter agencije Dober 
dan iz Šempetra popeljal iz-
žrebance v Garda land že t re t -
jič letos. 

Prvi izžrebanci za naš četrt i 
izlet, ki smo jih iz velikega ku-
pa kuponov (ki v uredništvo še 
vedno pr ihajajo) potegnili 
v sobotni oddaj i Teen-vala, pa 
so: 

Urša Renier, Podčetr tek n. 
h., Podčetrtek; Srečko Škrbec, 
Obrtna cesta 51, Celje; Mateja 
Jurak, Na zelenici 8, Celje. 
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Štajerski vrelec, odličen an-
sambel iz Rogaške Slatine, ki 
je večkrat dobro zaigral na 
Ptuju, nastopil na Marjanci in 
posnel kaseto, ne obstoja več. 
Vzrok: nesoglasja med člani. 

Jani Pirš, nekoč odličen pe-
vec Rogaškega instrumental-
nega kvinteta, zdaj večinoma 
nastopa v duetu po različnih 
prireditvah (občasno tudi 
v Zdravilišču Laško). V samo-
založbi pripravlja kar dve ka-
seti. Na njima bodo pesmice, 
ki jih izvaja s soglasbenikom 
na različnih prireditvah. 

Letošnja jubilejna, peta 
Marjanca, bo v četrtek, 3. juni-
ja, v Mariboru. Letos bodo pri-
pravili samo eno prireditev in 
sicer ob 20.30. uri v dvorani 
Tabor. Posebnost letošnje 
Marjance bo okrogli oder, ki 
ga bodo postavili v sredo dvo-
rane. Vse niti prireditve so 
v rokah očeta in matere Mar-
jance, sicer moža in žene Vin-
ka in Olge Šimek. 

V studiu Zlati Zvoki v Ki-
sovcu pri Zagorju pri Igorju 
Podpečanu in Branku Jahnu 
so izšle tri nove kasete: Tine 
Lesjak (vodja Bratov iz Oplot-
nice) je izdal viže s harmoniko, 
zraven pa sta še Kamniški 
kvintet in Ptujski instrumen-
talni kvintet. IM založbi kaset 
in plošč RTV Slovenija pa sta 
izšli novi kaseti Alpskega 
kvinteta Ave Marijo že zvoni 
in Franca Miheliča Naših 
dvajset let, kjer se prvič pojav-
ljata brata Andrej in Bojan 
Zeme iz Vojnika. 

Dan mladih in Iculture 
Dan mladih in kulture letos 

v Velenju že tretjič organizira 
Šaleški študentski klub. Ker 
se je prireditev že prijela, so jo 
letos zastavili kvalitetno ob-
širno in jo raztegnili na dva 
dni, petek, 28. in soboto, 
29. maja. 

Jutri bodo ob 9.uri Barve 
mladosti prekrile Titov trg, 
skozi ves dan bodo potekale 
gledališke in lutkovne pred-
stave v Domu kulture, večer 
pa se bo zaključil z mlado po-
ezijo pred KŠC-jem in na ploš-
čadi ob bazenu z nastopom 
plesnih skupin ter rock kon-
certom še neznanih gostov. 
Presenečenje?! 

V soboto se bo na lanskolet-
nem prizorišču, na jasi ob ve-
lenjskem gradu, ob 16. uri pri-
čel rock koncert. Predstavilo 
se bo kar 12 bendov, od tega 
štirje iz Hrvaške in čarovnik iz 
Slovenj Gradca. Kdo je kdo 
med njimi? 

ZEZ prihajajo iz Mozirja, 
dosedaj lahko med njihove po-
membnejše nastope štejemo 
koncert v klubu B-51 v Ljub-
ljani, so pa prav zabavna sku-
pina srednješolcev. Pet Ambu-
lance so iz Velenja, ravno v teh 
dneh pripravljajo prve demo 
posnetke. MI3 so iz Sežane, 
pred kratkim so nastopili 
v klubu B-51 v Ljubljani, sicer 
pa so bili predskupina KBO. 
V zasedbi so trije, igrajo pa 
mehkejšo verzijo melodičnega 
post hard cora. No limits pri-
hajajo iz Kopra. NastMi so iz 
razpadlih Salem, igrajo pa 
funkymetal. Interceptor bodo 
na gradu rohneU takoj za n j i - . 
mi. Te dni snemajo prvenec 

v studiu Bonton, baje so pos-
netki zelo dobri. Prav gotovo 
bodo The search for what, ki 
domujejo v Lendavi, med za-
nimivejšimi, saj je njihova 
pevka edina ženska predstav-
nica med tokrat nastopajoči-
mi. Hic et nune so udarili na 
Novem rocku '92, po njem zelo 
malo igrali v živo, sicer pa so 
prepoznavni po zelo zanimi-
vem garažnnem zvoku. Zona 
industriale so eno od odkritij 
letošnjega leta in resni kandi-
dati za Novi rock 93. Trio se 
ponaša z zelo raznovrstnim 
zvokom, z velikim razponom 
glasbenih smeri in dobrim hu-
morjem. Phantasmagorio se-
stavljajo štirje Zagrebčani, ki 
so za temačni rock. It's not 
4 sale so tu od 1989, nastali so 

v Laškem in tudi danes, ko je 
skupina že delno velenjsko-
mariborska, se prištevajo 
»rojstnemu« kraju. Eden naj-
boljših slovens^h garažnih 
bendov. Pred kratkim so nji-
hovi posnetki izšli tudi na CD-
ju, ki je bil izdan na Nizozem-
skem. Štirje Rečani so Regoč 
in so za goli hard core. Zakaj 
goli, boste vedeli le, če boste 
prišli. Zadnji bodo za mnoge 
tokrat najboljši, Overflowiz 
Koprivnice. Čeprav zelo mla-
da zasedba, ki ima že dve ploš-
či, so že dobro uveljavljeni tu-
di v Sloveniji. Igrajo igriv me-
lodičen rock'n'roll. Toliko 
v vednost, ostale vtise pa zbe-
rite sami in pridite! 

STANE ŠPEGEL 

Komorni ansambel Borisa Kovača. 

Druga godba 
Glasbena mladina in Radio 

Študent letos, že devetič po vr-
sti, oi^anizirata mednarodni 
glasbeni festival »Druga god-
ba«. Tudi letos bo, podobno 
kot prejšna leta ali pa še bolj, 
poudarek na etnični glasbi, 
dalo pa se bo slišati tudi nekaj 
tiste zares »druge godbe«. 

Festival se bo začel v Kri-
žankah v soboto, 29. maja, 
z nastopom albanske skupine 
La Famille Lela. Skupino se-
stavlja šest bratov, ki v alban-
sko ljudsko glasbo uspešno 
vgrajujejo tudi nekaj moder-
nejših glasbenih elementov. 
Družina Lela se je iz Albanije 
pred štirimi leti prvič podala 
v tujino in očarala tradicional-
ni muziki naklonjeno občin-
stvo v Franciji, kjer je lani iz-
dala tudi CD ploščo. 

V ponedeljek bosta v dvora-
ni KUD France Prešeren na-
stopila ruska jazz pevka Sa-
in l^o Namchylak, na tolkalih 
pa jo bo spremljal Jim Mene-
ses iz Philadelphie. 

V Križevniški cerkvi bo 
v torek ob 21. uri igral komor-
ni ansambel Borisa Kovača, ki 
bo na drugi godbi premiemo 
predstavil svoje novo delo 
»Amnezis Ekvmienski Misteri-
ji«. Posebej za to priložnost je 
Kovač izbral glasbenike, ki 

k interpretaciji pristopajo kot 
kreativne osebe. 

V sredo, 2. julija, bo v KUD 
France Prešeren projekt »Nez-
nana Evropa«, ki bo setavljen 
iz treh delov. Nastopili bodo: 
skupina kitarista Boruta Kr-
žišnika, Data processed Cor-
rupted, Dull Schicksal, nizo-
zemski punk jazzerji iz Rotter-
dama in kot tretji Franz 
Franz, trenutno najbolj izsto-
pajoč avstrijski underground 
bend. 

Skupina Les Musicens Du 
Nil iz gornjega E ^ p t a je ena 
najboljših sodobnih nosilcev 
avtohtone glasbene tradicije iz 
predislamskega obdobja. Na 
svoja arhaična glasbila bodo 
egiptčaski muzikantje godli 
v četrtek, 3. julija, v Križan-
kah. Drugo godbo bodo v so-
boto, 5. julija, zaključili odlič-
ni afriški glasbeniki iz Burki-
ne Faso, zdniženi v skupini 
Farafina. Že od leta 1982 
uspešno nastopajo po vsem 
svetu, igrali so na vseh po-
membnejših tovrstnih evrop-
skih festivalih (v Montreuxu, 
na Nelson Mandela Aniversery 
v Londonu.. .) . Pri snemanju 
plošč pa so sodelovali ž Bri-
anom Enom, RoUing Stonesi, 
John Hasslom in drugimi. 

STANE SPEGEL 

29. aprila je v Londonu po 
dvoletnem boju z rakom imu-1 
kitarist, klaviaturist in produ-
cent MIKE RONSON. V skoraj 
četrt stoletja dolgi karieri je 
sodeloval z večino velikih rock 
zveznikov sedemdesetih. Sre-
čamo ga kar na petih albiunih 
Davida Bowiea, s katerim sta 
producirala tudi legendami 
album »Transformer« Lua Re- " 
eda. V začetku sedemdesetih je 
z lanom Hunterjem igral v od-
lični zasedbi Mott The Hoople, 
kot kitarist ali kot producent 
pa je sodeloval tudi z Bobom 
Dylcmom, Van Morrisonom, 
Chrissie Hynde in na koncu 
svoje kariere še z Morriessey-
em in skupino Suede. 

Ameriška založba 57 Sunset 
Entertainment toži MICHA-
ELA JACKSONA za kar 76 
mio dolarjev. Michael je, kot je 
znano, lasnik avtorskih pravic 
za večino skladb skupine The 
Beatles. Njegova firma ATV 
Music pa je z omenjeno založ-
bo podpisala pogodbo, ki tej 
založbi omogoča produkcijo 
rap verzij nekaterih največjih 
uspešnic tandema Lennon-
McCartney. Kljub odločnemu 
nasprotovanju Michaela Jack-
sona priredbam te vrste, bomo 
rap-beatle najbrž kar kmalu 
slišali, saj je prvostopenjsko 
sodišče pogodbo spoznalo kot 
veljavno. 

Tudi najmlajšemu izmed 
klana Jackson, Randyu, se 
zadnje čase .ne godi preveč do-
bro. Med njegovim obiskom 
v Jvižni Ameriki so ga ugrabili 
kolumbijski gverilci, ki pa so 
Randya, ne vedoč koga imajo 
v rokah, kmalu tudi izpustili. 
Randyu je gverilce uspelo pre-
pričati, da je le ubogi jamajški 
evangelist. (?) 

GUNS&ROSES bodo naj-
brž morali preložiti del svoje 
letošnje evropske turneje, saj 
se je njihov kitarist, Gilby 
Clarke, precej resno poškodo-
val, ko je testiral motor za dir-
ko Caetic Lake Motocross. 

Na rotterdamskem stadionu 
Feyenord je BONO v okviru 
turneje »Zooropa« skupine 
U2, pred več kot 45 tisoč glavo 
množico, med umetnim dež-
jem in strelami, predstavil nov 
show-karakter MacPhisto. 
MacFisto je bil Bono kar sam, 

seveda primemo opravljen 
s hudičevimi rogovi, vse sku-
paj pa je bilo mojstrsko podpr-
to s številnimi efekti in veli-
kanskimi video-screeni. Kma-
lu lahko pričakujemo tudi nov 
albimi skupine U2, material 
zanj pa so fantje posneli v Du-
blinu v preteklih treh mesecih. 
Na enem izmed komadov 
s prihajajočega albuma bo na-
mesto Bona pel legendami 
Johny Cash. 

Vedno populamejši Škoti iz 
Belfasta, THERAPY!, se po 
velikem marčnem uspehu sin-
gla »Shortsharpshock«, pri-
pravljajo na izid in promocijo 
drugega EP-ja z naslovom 
»Face The Strange«. Izšel bo 
v ponedeljek, na njemu pa bo 
poleg treh avtorskih skladb te-
ga tria še priredba znanega hi-
ta »Invisible Sun« skupine Po-
lice. 

STANE ŠPEGEL 

»Stara iiaba proč 
se obrn'!« 

Lep pozdrav. Ste se naspali? 
Hvala enako! In medtem, ko 
smo dmjohali, dragi sosmrča-
či, je stroj zabavne industrije 
nemoteno rohnel dalje, nekje 
glasneje, drugje zopet tišje. 
Kot ste verjetno opazili sami, 
so mi program Druge godbe 
gotovo požrle miši, ki sem jim 
zadnjič tako glasno napovedo-
val vojno, da so celo bogovi na 
Olimpu zmajevali z glavo in se 
čudili mojemu nastopaštvu. Pa 
je, kar je. Drobcenim glodal-
cem je bilo prizanešeno, toda 
ne po zaslugi mojega nenadne-
ga spreobrnjenja, ampak čisto 
zaradi nečesa drugega, preveč 
banalnega, da bi se sploh spo-
dobilo o tem pisati. Razočara-
nja in trenutkov jeze je bilo ta 
vikend na pretek in zato me ni 
nič kaj držalo, da bi svoj gnev 
trosil po širnem svetu, temveč 
sem raje požrl en Persen in po-
tem opazoval Sanjsko, kako je 
skrbno in z ljubeznijo presaja-
la rože. Tudi na kino sem se 
sponmil, a vedno prepozno, saj 
se zadnja predstava začne, ko 
je zunaj še debel dan in je svet-
lo vse do devete. Ko sva oni 
dan z ljubljeno ne namenoma 
zakolesarila v mestno središče, 
je bil topel sobotni večer. Me-
sto je bilo prazno in le tu in 
tam je kakšen osamljeni ne-
srečnik zrl v osvetljeno izlož-

beno okno, zaspano pomeži-
knil, ko ga je zdramilo škripa-
nje mojega Ferdota in odtaval 
v noč. Gostinski lokali so bili 
v glavnem že vsi vzorno zakle-
njeni in zatemnjeni, čeprav 
ura ni bila niti še pol desetih. 
Tu in tam se nama je s plakata 
nasmejal lepi dečko Predin, ki 
so ga gostili v Barfly-u prejšnji 
večer, drugače pa ni bilo opa-
ziti kakšnega pohujšanja. Tudi 
topli napitek, ki sva si ga zaže-
lela, sva potem spila doma, saj 
se čekov nekateri bojijo kot 
hudič križa. 

V dnevnem časopisju sem 
zasledil, da ta čas v Ljubljani 
potekajo študentski kulturni 
dnevi in jedilni list je ponujal 
kar zajeten program, za kate-
rega je bilo značilno, da so pri-
reditve v glavnem dostopne 
brez vstopnine, razen za kon-
cert nemških destruktorjev 
Einsturzende Neubauten, ki bi 
naj bil v sredo. Vendar, kot bi 
slutil nekaj usodnega, se prejš-

nji teden nisem in nisem mogel 
premakniti niti do Ljubljane, 
kaj šele kam drugam. Vleklo 
me je v četrtek zaradi Demoli-
tion group, ki so se pojavili na 
sceni po nekajletnem zatišju, 
pa tudi sobotni koncert z Ve-
getarian Suop in It's not 4 sale 
je bil preklemano mikaven. Pa 
je vse skupaj odšlo v zgodovi-
no tudi brez mene, ki sem do-
ma moral zagrizniti v grenko 
jabolko spoznanja, da na svetu 
le ni vse tako kot bi moralo 
biti. 

Obenem od daleč spremljam 
tudi sopihanje primorskega 
parnega stroja za organizacijo 
mladinskih zabavnih priredi-
tev, ki jim na Štajerskem očit-
no še dolgo ne bomo segli do 
kolen, saj so koprski MKC, 
ilirskobistriški MKNŽ in kul-
turni dom v Lokvi pri Sežani 
trenutno v rokah najbolj prid-
nih in delavnih kolektivov da-
leč naokrog in to je neizpod-
bitno dejstvo. Priznam, da sem 
v svojem tihem načrtu za pri-
hodnost, ki seje prejšnji t^en 
razblinil kot milni mehurček, 
gojil tudi misel na oživitev 
takšnega načina delovanja, ki 
se povsod kaže tudi danes, kot 
edini možni in pošteni, se pra-
vi ne profitno in kolektivno gi-
banje za preživetje. Bo že 
bolje. 

In preden zaključim, si ne 
morem kaj, da ne bi dodal še 
nekaj, kar sem se imel že nič 
kolikokrat priložnost naučiti 
v življenju, pa mi izgleda še 
sedaj ni prebavljivo: »Ni je ko-
se, ki bi žela, ni je krave, ki bi 
mlela, niti muha se ne bi na 
drek usela, kjer je hinavščina 
in zavist prijat'la vzela!« Za-
klepajte vrata, ko greste od 
doma! 

Piše Aleš Jošt 

Pop loto 
Spet ni nihče napovedal 

pravilnega vrstnega reda 
skladb, nagrada, ki jo podar-
ja sponzor oddaje Petida 
Music Mania, pa je sedaj 
vredna že 15.000 SIT. 

Za skladbe z današnjega 
POP LOTA, ki jih je izbral 
glasbeni urednik Radia Celje 

S tane Špegel, lahko glasuje-
te v sredo, 9. juni ja ob 17.30 
na telefonski številki: (063) 
441-310 in 441-510. Zaradi 
radi jskega prenosa rokomet-
ne oddaje Pop loto v sredo, 
2. maja , ne bo. 

Kupone pošlj i te na naslov: 
Radio Celje, Trg V. kongresa 
3a, Celje. 
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Pa, za »radijsko žarišče« 
Raziskava o poslušanosti Informativnega programa Radia Celje (3) 

Ali naj na Radiu Celje v ok-
\ iru informatix'nega programa 
uvedemo posebno oddajo 
o najpomembnejšem dogodku 
dneva v Celjski regiji? Tudi to 
vprašanje smo zastavili našim 
poslušalcem v anketi o poslu-
šanosti informativnega pro-
gram, iz katere objavljamo še 
zadnji, tretji del rezultatov. 

Za to, da bi uvedli neke vr-
ste »radijsko žarišče« je bilo 
32.5 odstotka poslušalk in 52.2 
poslušalcev. Iz celjske regije je 
za to 37.2 odstotka žensk in 
36.7 odstotka moških. Respon-
denti so tako v splošnem meni-
li, da bi »morali« ali vsaj, da bi 
»bilo dobro«, če bi pripravil i 
posebno oddajo o na jpomemb-
nejšem dogodku dneva, ki bi 
se zgodil v celjski regiji, pr i 
čemer so mošld v povprečju 
m a n j zainteresirani za p r ip ra -
vo posebne oddaje kot ženske. 

S telefonsko anketo smo 200 
slučajno izbranih prebivalcev 
celjske regije po stat ist ičnem 
letopisu Republike Slovenije 
iz leta 1991 tudi vprašali , ali se 
jim zd \ pametno, da smo pred 
kra tk im ukinili informat ivno 
oddajo ob 6 h? Več kot p>olovi-
ca Celjank (54 odstotkov) in^ 
malo manjš i odstotek Celjanov 
(43.5) sta odgovorila pr i t rdi l -
no. Poslušalke iz celjske regije 
so pri trdi lno odgovorile v pre-
cej manjš i meri (samo 30.2 od-
stotka), poslušalci pa so se 
s tem str injal i v 46.7 odstotkih. 

Anket i rancem pa smo zas ta-
vili tudi vprašanje , če menijo, 
da je Radio Celje pod k a k š -
nim koli s t rankarskim vpli-
vom? Večina respondentov je 
odgovorila negativno. Da ni 
pod s t rankarsk im vplivom je 
odgovorilo 83.8 odstotkov Ce-
l jank in 65.2 odstotka Celja-

nov, pr i respondentih iz celj-. 
ske regije pa je bil ta odstotek 
nekoliko nižji: pri ženskah je 

znašal 67.4 odstotka in pri mo-
ških 66.7 odstotka. 

ROBERT GORJANC 

Ali bi morali v informativnem programu Radia Celje pripraviti 
posebno oddajo o najpomembnejšem dogodku dneva, ki se je 
zgodil v celjski regiji? 

REVIZIJA RUMENEGA CE 

Sosed 
sosedu 
udbovec 

Udarni sobotni kolumnist 
Dela, D. Slivnik, je pred tedni 
zapisal, da bo udbovska prete-
klost kmalu spet postala vrli-
na. Stvari se pač tako razple-
tajo. In dejstvo je, da nekdanji 
sodelavci Služil državne var-
nosti obvladujejo, ne le po-
memben segment oblasti, am-
pak tudi (skoraj) vse vitalne 
institucionalne centre moči. 
Kaj je v tem slabega? 

To, »da je v neki prijateljski 
državi skupina udbašev prev-
zela oblast s pomočjo legalnih 
volitev'x... (Alan Ford). S te 
perspektive se nam žametni 
preobrat v t. i. demokracijo 
pokaže kot velika prevara. 
V tem tonu posploševanja se 
lahko prav paranoično zaba-
vamo naprej in »ugotovimo«, 
da je dr. Drnovšek pravzaprav 
Bob Roberts bivšega režima. 
Torej, da je postkomunizem le 
ena od radikalnih »smeri raz-
voja«. Kjer je vsakršno nak-
ljučje vnaprej izključeno ali pa 
vsaj dobro pripravljeno. 
Skratka, postkomunizem kot 
legalizacija izkrivljenih oblik 
in spornih vrednot: vakuum 
ob prehodu na nekaj bolj otip-
ljivega in dokončnega. 

Potemtakem je bil tudi De-
mos navaden blef — nekakšen 
programiran spaček z izstopa-
jočimi individualci v absti-
nenčni krizi. Ki so nemara celo 
mislili... 

Šalo na stran. Demos je bil 
žrtev internega boja za oblast: 
literati, belčki-revanšisti, ho-
rukarji tipa Gros, poslovneži 
Bavčarjevega kova, pomembni 
konvertiti, skrivnostni infiltri-
ranci in poosebljena zlopamti-
la z dolenjskim naglasom... 
Danes se vidi, kdo od njih je 
potegnil največ, kdo je (še pre-

malo) na oblasti in komu se že 
blede. 

Pavle Gantar jih je dobro 
zadel: ».. .Dobra demokracija 
je samo tista, ko smo mi na 
oblasti. Če ni tako, gre za zlo-
rabo demokracije, kar konec 
koncev upravičuje nedemo-
kratične in nepravne oblike 
političnega boja.« (Sobotna 
priloga, 15. 5.). Ja, vsi ostali so 
ali udbovci ali pa nosijo štafe-
to korupciji. Cilj fundamen-
talne sekcije »Novega Demo-
sa« je precej prozoren: desta-
bilizacija politične scene in 
nekaj demagoških doz na sve-
že rane brezpravnega exprole-
tariata. Po domače: blag puč. 

Vsega je kriva prerana smrt 
Demosa. 

Operacija »kupljene voli-
tve« tako ni le spopad z udbo-
mafijo - donatorjem samozva-
ne levice na oblasti - ampak za 
njo tiči nujna prerazporeditev 
moči. Z retoričnim vpraša-
njem: ali so se avtoritarni de-
rivati že sfižili po dveh horti-
kultumih akcijah? Poraženci 
dajejo prednost in (vso) legi-
timnost negativnemu odgovo-
ru, ne pa rezultatom zadnjih 
(prav zato kupljenih?) volitev. 
Demosovo romantiko je zame-
njal pragmatizem: ko je 
zmanjkalo velikih dejanj, so 
kar naenkrat izginile dovče-
rajšnje vrednote. Imamo drža-
vo, a kot da ne vemo, kaj bi 
z njo. In sami s seboj. Pravza-
prav idealna priložnost za 
sposobnega prevratnika, ki 
nas bo popeljal na zadnje svo-
bodne volitve. 

In afera Hit ni nič drugega 
kot svinjarija, obračun in prva 
resna sekvenca v sicer neneh-
nem boju za oblast. 

Piše Bojan Kranjc 

Nagrade Eurosong 
smo razdelili 

Zelo me veseli, da ima naša 
oddaja Glasba je življenje tako 
širok krog poslušalcev, kar 
sklepam iz kupa dopisnic, kjer 
je svoje napovedi prispevalo 
kar 5.000 poslušalcev. Res pa 
je, da je naš nagradni sklad 
tokra t tako bogat, da je mars i -
koga popadla želja po nagradi . 
Zanimivo je, da smo Slovenci 
popevki Tih deževen dan, ki je 
sodelovala na izboru za po-
pevko Evrovizije, pripisovali 
zelo visoko uvrstitev. Toda t i -
sti, ki so deliU točke, imajo 
drugačen okus in tako je 
1 X band pris tal na 22. mestu. 
Pravilnih napovedi smo dobili 
le 67 in med nj imi smo tudi 
žrebali. 

1. nagrado, glasbeni stolp 
v obliki Petrolove črpalke, do-
bi Samo Koselj, Vrba 25, Ži-
rovnica; 2. nagrado, disc play-
er Liqui Moly prejme Tone So-
din, Mestni t rg 12, Slov. Konj i -

ce; 3. nagrado, radio Liqui 
Moly prejme Rudi Lavrič, 
Uskoška 24, Kočevje; 4. nagra-
do, avto set Liqui Moly prejme 
Franc Brdnik, Smlednik 34, 
Smlednik; 5. nagrado, denar-
nico Liqui Moly pre jme Marko 
Zorko, Vrtna 22, Štore; daribii 
paket Liqui Moly pa prejmejo; 
Ada Čepin, Šaleška 16, Vele-
nje, Miran Hočevar, Levstiko-
va 22, Ljubl jana , Tadej Rakar, 
Žalna 2, Grosuplje, Janez La-
vrič, Janeza Puha r j a 4, Kranj 
in Dar inka Ž a m , Ul. Veljka 
Vlahoviča 5, Kranj . 

Gost sobotne oddaje Glasba 
je življenje bo dr. Primož Ro-
de, generalni direktor Univer-
zitetnega kliničnega centra 
v Ljubl jani . Z n j im se bomo 
pogovarjal i o vlogi smeha in 
glasbe v zdravstvu. Dr. Rodeta 
pa se morda kdo spomni tudi 
iz fi lma Nočni izlet. 

SIMONA H2Q 

RADIJSKI SPORED 
od 27. maja do 2. junija 

RADIO CELJE 
Četrtek, 27.5.: 5.40 Jutranji program, 6.00 PoročiloOKC Celje,6.3C 

Poročilo OKC Maribor 6.45 Horoskop, 7.00 Dmga jutranja kronike 
(RaS), 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obve-
stila, 8.25 Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 9.15 Minute za 
zdravje, 10.00 Novice, 10.30 Mali O, 11.05 Glasbeni center pred-
stavlja, 11.30 Premor za humor, 12.00 Novice, 13.00 Danes do 13j 
tih (prenos RaS), 13.30 Turistični kažipot, 14.00 Jack Pot, 15.0C 
Novice, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaS), 17.00 Kronika 
osmrtnice, 17.30 Disco glasba, 19.00 Zaključek sporeda. 

Petek, 28.5.: 5.40 Jutranji program, 6.00 Poročilo OKC Celje 
6.30 Poročilo OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Dnjga jutranja 
kronika (RaS), 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila 
8.15 Obvestila, 8.25 Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 10.0C 
Novice. 10.15 Filmski sprehodi, 10.30 Petkove štengce, 11.30 Pre-
mor za humor, 12.00 Novice, 13.00 Danes do 13-tih (prenos RaS), 
13.30 Šport ob koncu tedna, 14.00 Jack Pot, 15.00 Novrce, 15.3(1 
Dogodki in odmevi (prenos RaS), 17.00 Kronika, osmrtnice, 17.3(] 
Rumeni CE (Bojan Krajnc), 19.00 Zaključek sporeda. 

Sobota, 29.5.: 5.40 Jutranji program, 6.00 Poročilo OKC Celje, 
6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika (prenos RaS), 7.2C 
Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obvestila, 8.45 
Kam danes, 10.00 Novice, 10.15 študentski servis, 11.30 Premor za 
humor, 12.00 Novice, 12.10 Teen-val, 13.00 Danes do 13-tih (prenos 
RaS), 14.00 Jack Pot, 14.05 Glasba je življenje, 15.00 Novice, 15.3C 
Dogodki in odmevi (prenos RaS), 16.00 čestitke in pozdravi, 17.0C 
Kronika, osmrtnice, 17.30 Lestvici zabavnih melodij - LZM, 19.0C 
Večerni spored - šport, 22.00 Zaključek sporeda. 

Nedelja, 30.5.: 8.00 Začetek programa, 8.05 Poročila, 8.30 Horo-
skop, 10.00 Novice, 10.30 Nedeljski gost, 12.00 Time out za šport, 
12.30 Iz domačih logov (Jure Krašovec), 13.00 Novice, 13.05 
čestitke in pozdravi. 

Ponedeljek, 31.5.: 5.40 Jutranji program, 6.00 Poročilo OKC 
Celje, 6.30 Poročilo OKC Maribor, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga 
jutranja kronika (RaS), 7,20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska 8.05 
Poročila, 8.15 Obvestila, 8.25 Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 
9.15 Za lepše okolje, 10.00 Novice, 10.30 Športno dopoldne, 11.30 
Premor za humor, 12.00 Novice, 13.00 Danes do 13-tih (prenos 
RaS), 14.00 Jack Pot, 15.00 Novice, 15.30 Dogodki in odmevi 
(prenos RaS), 17.00 Kronika, osmrtnice, 17.30 Domača glasba 
(Tohe VrabI), 19.00 Zaključek sporeda. 

Torek, 1.6.: 5.40 Jutranji program, 6.00 Poročilo OKC Celje, 6.30 
Poročilo OKC Marit)or, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika 
(RaS), 7.20 Tečajnica, 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obve-
stila, 8.25 Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes, 10.00 Novice, 12.00 
Novice, 13.00 Danes do 13-tih (prenos RaS), 14.00 Jack Pot, 15.00 
Novice, 15.30 Dogodki in odmevi (prenos RaS), 17.00 Kronika 
osmrtnice, 17.30 Evergreeni, 19.00 Zaključek sporeda. 

' Sreda, 2.6.: 5.40 Jutranji program, 6.00 Poročilo OKC Celje. 6.30 
Poročilo OKC Marit)or, 6.45 Horoskop, 7.00 Druga jutranja kronika 
(RaS), 7.20 Tečajnica. 7.40 Pregled tiska, 8.05 Poročila, 8.15 Obve-
stila, 8.25 Poročilo OKC Celje, 8.45 Kam danes. 9.15 S knjižnega 
trga, 10.00 Novice. 10.30 Pokličite in vprašajte. 12.00 Novice. 13.00 
Danes do 13-tih (prenos RaS), 14.00 Jack Pot, 15.00 Novice, 15.30 
Dogodki in odmevi (prenos RaS), 17.00 Kronika, osmrtnice in prenos 
nogometnega finala med Pubjikumom in Olimpijo, 20.00 Večerni 
program - prenos rokometne tekme med Celjem Pivovarno Laško in 
Jadranom. 22.00 Zaključek sporeda. 

Radio Celje oddaja od 5.40 do 19.00 od ponedeljka do petka 
ob sobotah do 22.00 ure, ob nedeljah pa od 8.00 do približno 
17.00 ure, na UKV frekvencah 95,1, 95,9 in 100,3 MHz - stereo. 

m i K r o s t a r 
UGODNO: RAČUNALNIKI, TISKALNIKI, POSAMEZNE KOMPONENTE! 

Računalniki 386SX/33, 386DX/40. 486/33-66 MHz. 
Posebna ponudba: osebni računalnik 386DX/40 MHz (4 
MB, gibki disk 3.5" 1.44 MB, trdi disk 170 MB, ohišje mini 
tower, tipkovnica, monitor color LR) od 128.700 SIT. 

MIKROSTAR d. o. o. Ljubljana, PE Celje, Teharska 4 (tovhrna Toper), tel. 
(063) 21-150, fax (063) 441-824 od ponedeljka do petka od 8.-16 ure. 

POKROVITELJ LESTVICE 
CEUE 
GUBČEVA 1 

Lestvice Radia Celje 
Tuje zabavne melodije: 

1. INFORMER - SNOW (9) 
2. CA PLANE POUR MOl - LEILA K (3) 
3. SOMEBODY TO LOVE - GEORGE MICHAEL + QUEEN (2) 
4. NO LIMITS - 2 UNLIMITED (8) 
5. GO AWAY - GLORIA ESTEFAN (5) 
6. WHEEL OF FORTUNE - ACE OF BASE (1) 
7. COME UNDONE - DURAN DURAN (4) 
8. JUMP THEY SAY - DAWID BOWIE (7) 
9. WHAT IS LOVE - HADDAWAY (1) 

10. THAT'S THE WAY LOVE GOES - JANET JACKSON (2) 

DomaČe zabavne melodije: 
1. LOLA-CHATEAU (5) 
2. POT DOMOV - AVTOMOBILI (2) 
3. KO ME OBJAME NOČ - 1X BAND (4) 
4. NAJ VIDIMO UUDI - DARJA SVAJGER (8) 
5. NE GOVORI - HAPPY BAND (5) 
6. CAS JE ZA ROCK & ROLL - DON MENTONY BAND (3) 
7. VZEMI ME ŠE ENKRAT NOCOJ - DAMJANA (1) 
8. PREPOZNO JE ZA VSE - MILAN RUDAN BAND (4) 
9. TVOJ SVET - DRUŠTVO MRTVIH PESNIKOV (2) 

10. KO SO ČEŠNJE CVETELE - SOKOLI (1) 

Narodno-zabavne melodije: 
1. RAJ POD TRIGLAVOM - SLAK ' (6) 
2. BELA LABODA - AVSENIK + IRENA SVOLŠAK (3) 
3. KO JIH BO ŠTEL 64 - VESNA (3) 
4. NASVIDENJE - ANS. FRANCA MIHELIČA (2) 
5. DOBER DAN - ŠALEŠKI FANTJE (9) 
6. RAD BI SE PREBUJAL S TEBOJ - ALFI NIPIČ (6) 
7. AVE MARUO ZVONI - ALPSKI KVINTET * (2) 
8. POROKA V MAJU - KAMNIŠKI KVINTET (1) 
9. POMLADNA BOLEČINA - PTUJSKI INSTRUMENTALNI ANS. 

(1) 
10. SINU NA POT - PODKRAJSKI FANTJE (4) 

Predlogi za lestvico tujih zabavnih melodij: 
AINT NO LOVE - SUB SUB & MELANIE WILLIAMS 
LIVIN' ON THE EDGE - AEROSMITH 

Predlogi za lestvico domačih zabavnih melodij: 
KO ZABOLI SRCE - VIKEND 
BITKA MED SPOLOMA - JAN PLESTENJAK 

Predlogi za lestvico narodno-zabavnih melodij: 
PONESI SAVINIJA - HMEUARSKI INSTRUMENTALNI KVINTET 
FANTIČ MLAD - ANS. VINKA CVERLETA 

Nagrajenca: Tone Robič, Ul. bratov Vošnjakov 10, 
Celje 
Marija Srabotnik, Pod Lipami 6, Celje 

Nagrajenca dvigneta plošče v prodajalni MelOdija 
v Cankarjevi ulici v Celju. 

KUPON 
lestvica tujih zabavnih melodij. 

izvajalec 

lestvica ckxnačih zabavnih melodij. 

izvajalec 

lestvica narodno-zabavnih melodij 

izvajalec 

Ime in priimek: 

naslov; 



Viper RT 10 tudi za siovensico icupce 
Letošnji slovenski avtomo-

bilski salon v Ljubljani (obi-
skalo ga je več kot 70 tisoč 
ljudi) je bil nedvomno zanimiv 
tudi zaradi avtomobilov, ki jih 
doslej še pri nas ni bilo videti 
iD jih še nekaj časa ne bo na 
cestah. 

Med slednjimi je. tudi road-
ster dodge viper RT 10, izje-
rnen avtomobil , ki na l jub l jan-
ski avtomobilski p r i r ^ i t v i ni 
bil na ogled, pač pa ga je mo-
goče videti v razs tavnem salo-
nu Chrysler Jeep Impor ta na 
ljubljanski Celovški cesti. Vi-
per RT 10 razbur ja l jubi tel je 
tovrstnih avtomobilov in An-
gleži so med drugim mnenja , 
da je to »velik avtomobil že 
zaradi tega, ker obstaja«. Vi-
per RT 10 poganja desetval j -
nik z gibno prostornino 8,0-
litra in največjo močjo 298 
kW/405 KM pr i 4.600 vr t l ja j ih 
v minut i , medtem ko bo mars i -
komu veliko povedal tudi po-

datek o navoru: 630 Nm pri 
vsega 3.600 vr t l ja j ih v minuti . 

Viperja RT 10 je ameriška 
tovarna Dodge, ki je sestavni 
del Chryslerja, prvič (vsaj 

v Evropi) predstavi la na 
f r ank fu r t skem avtomobilskem 
salonu leta 1989 in vse doslej 
avtomobil ni doživel bistvenih 
sprememb. Motor je v načelu 

Lamborghinijev, na jp re j pa je 
bil namenjen t rak tor ju , ven-
da r so ga priredili posebej za 
viper ja RT 10. Avtomobil zbu-
ja skoraj izjemno pozornost, 
tovarna pa napoveduje, da bft 
letos izdelala vsega 3 do 4 tisoč 
vozil in vse kaže, da bo zarad i 
velikega povpraševanja vsaj 
Evropi namenjenih le neka j 
100 vozil. P i i Chrysler Jeep 
Importu pravijo, da so dva vi-
per ja naročili že lani in da jih 
v p roda jn i službi ameriške av-
tomobilske tovarne pr i zad-
n jem po t r j evan ju naročil niso 
črtal i s seznama. To pomeni, 
da bosta dva roadster ja ver je t -
no tudi v resnici naproda j , in 
sicer čez mesec ali dva. In ce-
na? Točno 144.477 mark z vse-
mi slovenskimi da ja tvami . Ve-
liko? Če mislite tako, potem ne 
veste, po čem so podobni avto-
mobili p r i konkurenci ali pa 
vam je vseeno. Na sliki: viper 
RT 10. 

Sedaj še subaru impreza 
sedan in compact 

s suba ru jem imprezo, po-
Ivsem novim avtomobilom, ki 
Ije vsaj tovarniško uvrščen med 
'večjim legacyjem in manj š im 
^ t j ^ e m , se bo japonska avto-
mobilska tovarna poskusi la 
v enem najzahtevnejš ih avto-
mobilskih razredov. Impreza 
je na voljo v dveh karoser i j -
skih podobah: kot š t i r ivratni 
sedan oziroma l imuzina in kot 
petvratni compact oziroma ca-
ravan. Vsaj s lednja različica 
ponuja doka j zanimivo obliko 
oziroma zadek, ki je še toliko 
bolj samosvoj z a r a ^ zadnjega 
okna in oblo izbočenih zadnj ih 
luči. Avtomobilu tovarna n a -
menja dva motor ja , in sicer 
1,6-litrski ter 1,8-litrski š t i r i -
valjnik z največjo močjo 90 
oziroma 103 KM. Seveda je su-
baru impreza nap roda j tud i 
s s t a l n i n štir ikolesnim pogo-
nom (kar je tako ali t ako ena 
od značilnosti avtomobilske 
ponudbe pri tej japonski to -
varni) in dvema paketoma 
opreme. Impreza je slovensko 
promocijo doživela na salonu 

v Ljubl jani , Indust r i ja import , 
u radni zastopnik Suba ru j a pr i 
nas, pa že ponu ja pet različic 
impreze, pr i čemer so cene 
v razponu od n a j m a n j 31.750 
m a r k (z vsemi daja tvami) do 
največ 37.400 mark . Na sliki: 
subaru impreza l imuzina. 

Mercedes C se predstavlja v Pragi 
Stuttgartski Mercedes 

Benz se pospešeno pripravlja 
na predstavitev novega mer-
cedesa C, avtomobila , ki bo 
zamenjal mercedes 190. 

Vse dos le j so p r i te j a v t o -
m o b i l s k i t o v a r n i p r o d a l i 1,9 

Evropa: še 
naprej minusi 

Stat is t ika po proda j i novih 
avtomobilov na evropskih t r -
gih v letošnjih št ir ih mesecih 
ni optimistična. Obseg proda je 
se je namreč v pr imer javi 
z enakim lanskim obdobjem 
zmanjša l za 17,6 odstotka in 
nič ne kaže, da bo v pr ihodnj ih 
mesecih k a j dosti bolje. 
V Nemčiji so letos tako prodal i 
za 20,1 odstotka m a n j avtov 
kot lani, podobno je v Italij i 
(19,5 odstotka manj) , Franci j i 
(minus 19,6 odstotka), medtem 
ko se trgovcem z avtomobili 
godi neka j bolje v Veliki Br i ta-
niji, k je r je bilo kupcev letos 
za 8,2 odstotka več. Med tist i-
mi tovarnami, ki j im gre letos 
p roda ja izjemno slabo od rok, 
je tudi s tu t tgar tski Mercedes 
Benz. Proda ja se je doslej 
zmanjša la za 30,2 odstotka, 
kar je nasploh največje zman j -
šanje med vsemi avtomobil-
skimi tovarnami, ki se pojav-
l ja jo na evropskih trgih. Tudi 
zaradi teh številk bo novi se-
rijski mercedes C, ki bo na t rg 
pr ipel jal j imija, še toliko po-
membnejši . 

m i l i j ona mercedesov 190 ( tu -
di b a b y mercedes) , u p a n j e n a 
še bo i j š i p r o d a j n i u s p e h n o -
vega m e r c e d e s a C p a je o b 
v sem t e m d o k a j r ea lno . P r o -
d a j a novega a v t o m o b i l a b o 
s tek la s red i j un i j a , za s a l o n -
sko oz i roma se j emsko p r o -
moc i jo m e r c e d e s a C p a so si 
l j u d j e iz S t u t t g a r t a i zb ra l i 
češko P rago . Odloči tev je p o 
svoje p re sene t l j i va in n e k o l i -
k o n e n a v a d n a , še posebe j z a -
r a d i t ega , k e r so le tos v sem 
d r ž a v l j a n o m v z h o d n e E v r o -
p e n a m e n i l i vsega 700 d o 900 
av tomobi lov . 

BORZA CEN 
RABLJENIH AVTOMOBILOV 

Zadnji sejem rabljenih avtomobilov na rezervni lokaciji dvorane 
Golovec v Celju je tokrat obiskalo okoli 4 tisoč obiskovalcev, ki so 
izbirali med 800 vozili, kolikor jih je bilo na prodaj. 

Kdor zmore: ferrari 348 spider 
Ponudba prest ižnih ali sko-

ra j izjenmih avtomobilov je 
tudi na slovenskem avtomo-
bilskem prostoru vse pestre j -
ša. Motoklub iz L jub l jane 
uradni zastopnik uglednega 
Ferrar i ja , ob vsem drugem po-
nu ja tudi fe r rar i ja 348 spider. 
Gre za kabrioletsko različico 
fer rar i ja 348, ki m u moč da j e 
3,4-litrski osemvaljni motor 

z največjo močjo 221 kW/300 
Km pri 7.200 vr t l ja j ih v minu-
ti. Z vsem tem zmore 1400 ki-
logramov težki dvosedežni 
spider - največ 265 km/h, do 
100 km/h pa pospeši v 5,6 se-
kimde. Maloprodajna cena 
spider ja 348 je ta hip manjša 
skrivnost, toda m a n j kot 260 
tisoč mark zanesljivo ne stane. 
Na sliki: fe r rar i 348 spider. 

AVTO-MOTO TRGOVINA, 
SERVIS, STORITVE, d.O.O. 

B3000CEUE 
Mariborska 112 

Telefon: 063 32 - 481 

Ugodne cene 
plaščev za kolesa: 

- 27x11/4 905,30 SIT 
- 26x13/8 812,70811 
- 26x1,95 1.311,65SIT 
- 16x1,75 684,20 817 
- 20 x 2,125 1.047,10811 

AVTO 
iKORJANEC 

- za vaš poškodovan avto -
vsi rezervni deli ali odkup 

- avto stekla in žarometi za 
vsa vozila 

- rezervni deli za GOLF, 
R-4. LADA, 
JUGO, 126 P 

- gume, olja, dodatna 
oprema 

- rabljeni avtomobili in deli 

CEUE, Mariborska c. 115 
telefon (063) 38-811 
ŠENTJUR 
telefon (063) 741-008. 
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Prvi posne tk i n a r azp i s FOTO L I F E 93 so že 
pr i spe l i n a n a š nas lov. N a j v e č n a m j ih je pos la la 
Danica Gobec iz S p o m i n s k e 5 v Cel ju in eno od 
fo togra f i j , p o d k a t e r o je p r ip i sa l a J e j t e p u j s k i - je j te , 
t u d i d a n e s ob j av l j amo . 

Za lepe n a g r a d e ( fo toapa ra t , p o t o v a n j e v D i sne -
y l a n d . . . ) se ve l ja po t rud i t i . Vsekakor p r i č a k u j e m o 
več ko t le p o s n e t k e iz d r u ž i n s k e g a a l b u m a . 

TRAČ-nice 
švicarska točnost 

Pred dnevi je šmarsko občino obiskala 
uradna švicarska delegacija mesta Frauen-
feld. Pred napovedano tiskovno konferenco 
so občinski možje ter novinarji čakali Švi-
carje neskončno dolgo. Nič hudega, točni 
Švicarji so zamudili natančno eno uro! 
$marčani pa morajo v Frauenfeldu kar na-
prej gledati na uro... 

Obeta se nova EvrovizUa 
Ksenija Urlišič, vodja hrvaške delegacije 

na letošnjem Eurosongu, je po glasovanju 
Turčije izjavila: »Gledaj ti ove Turčine, Bo-
sancima 12 tačaka, a nama, Hrvatima, koji 
imamu 300 hiljada izbjeglica, ništa!«. Po tej 
logiki bi tudi Slovenci lahko dobili kakšno 
točko več. Po nepreverjenih vesteh so pri-
padniki Nacional socialne zveze Slovenije, 
velenjski odbor, že krenili v akcijo zbiranja 
podpisov za razpis referenduma za razve-
ljavitev evrovizijskega glasovanja. 

Celjski knezi čakajo na vlak 
Celjanom odgovorni za preimenovanje 

mestnih ulic in trgov pripravljajo zanimivo 
presenečenje. V spomin na Celjske kneze, ki 
so mestu ob Savinji storili veliko dobrega, 
naj bi trg med železniško postajo, hotelom 
Evropa, Celjsko mestno hranilnico in zdaj 
Celjskim, nekdaj pa Nemškim domom po-
imenovali po njih. Saj ne, da bi imeli kaj 
proti — skrbi nas le, kako bomo morebitnim 
turistom lahko razložili to poimenovanje. 
Na zdajšnjem Titovem trgu namreč na Celj-
ske kneze resnično ne spominja prav nič, po 
drugi strani pa je v mestu ogromno ostalin 
tistega pomembnega zgodovinskega obdob-
ja - le, da so na Trgu svobode, denimo. 

Bolje sladoled kot tanki 
Na sobotni okrogli mizi mladih socialdi 

mokratov v hotelu Evropa O obrambni poL 
tiki Slovenije je ena starejših strankini 
simpatizerk od slovenskega obrambneg 
ministra Janeza Janše vztrajno zahtevah 
naj ji pojasni, kako je mogoče, da tolerir, 
da imajo otroci nekdanjih jugo-oficirjev, i 
so se znašli na nepravi strani, toliko privih 
gijev, da lahko jedo najbolj debele sladoh 
de, naši otroci pa si lahko privoščijo komi 
kakšno kepico. »Bolje, da imajo sladoleda 
kot pa prej, ko so imeli tanke,« smo sliša 
v odgovor. 

Ubogi mozirski 
poslanci 

Po sistemu »kamor je šel 
bik, naj gre še štrik« je mo-
zirski izvršnik Alfred Božič 
zamočil položaj v občini. Ne-
katerim časopisom je poslal 
pismo, v katerem razkriva 
grehe iz preteklosti tistih, ki 
ga najbolj obtožujejo nečed-
nosti pri poslovanju. Ubogi 
poslanci, saj ne vedo več, ko-
mu bi verjeli! Še posebej, ker 
se jim najbrž o večini nečed-
nosti niti ne sanja. 

.. .da bodo Zgornje Sa-
vin j čani po propadlem 
samoprispevku začeli 
zbirat i prostovoljna sred-
stva za n a k u p pralnega 
praška. Po tem, koliko je 
v občini umazanih cunj , 
bodo prispevki višji kot 
za samoprispevek. Obča-
ni bodo le zahtevali, da 
njihovi u radni preds tav-
niki cunje perejo bolj po 
tihem, da se ne bo režala 
vesoljna Slovenija. 

. . .da so predstavniki 
celjske občinske skupšči-
ne že navezali prve stike 
s svojimi kolegi iz Zgor-
nje Savinjske doline. Tu-
di v Celju se je namreč 
v zadnjem času nabralo 
že toliko umazanega pe-
rila, da se ga poslanci kpa 
ne upajo lotiti. Saj bi aT" 
šlo, če bi si lahko omislili 
kakšen pralni stroj - pa si 
ne upajo! Že edini dezin-
fektor v mestu namreč 
povzroča preveč hude kr-
vi in sivih las, zato bodo 
rajši počakali na izkušnje 
Zgornje Savinjčanov. 

STRAN(KA) ŠALJIVCEV 
Razveselili smo še zadnj ih desetih naših 

sodelavcev, ki bodo pr ihodnj i teden potova-
li na izlet na Madžarsko. Vabila so dobili: 
Adolfina Zdovc, Laško, Slavica Avžner, 
Dramlje, Ani Polšak, Loka pr i Žusmu, Hed-
vika Mušič, Škof ja vas. Zoran Mirčič, Celje, 
'Milica Markovič, Vitanje, Jože Juro, Škof ja 
vas, Peter Kolman, Planina pr i Sevnici, Bi-
serka Gabrovec, Celje in Mar jan Blagotin-
šek iz Orle vasi. 

V prejšnjem tednu pa ste največ kuponov 
poslali za šalo Delavska. Kaseto in čestitko 
bosta za nagrado prejeli El izabeta Delčnjak 
iz Šent junger ta , Šmar tno v Rožni dolini in 
izžrebanka Silva Čaks iz Ločice 89, Polzela. 

Šala tedna 
Oeiavska 

Ferdo in Peter gresta iskat 
delo v Nemčijo. Na vlaku se 
zmenita, da prvi dan ne bi 
delala, ampak bi si ogledala 
mesto. Rečeno, storjeno. Pri-
speta v Nemčijo in polovico 
dneva porabita za ogled. Ko 
gresta po pločniku, Ferdo 
zagleda na tleh denarnico 
polno mark. 

»Glej, denarnica.'« in se hoče skloniti in jo 
pobrati. Pa ga prime Peter za rame in mu 
reče: »Ferdo, sva ja rekla, da prvi dan ne 
bova delala .« 

Sramota 
»Ali te ni sram, hčerka?« 

»Zakaj mama?« 

Vse tvoje prijateljice so že ločene, ti pa še 
poročena nisi! 

Zakonska 
Zakonca sta se domenila, da se pred si-

nom ne bosta pogovarjala o seksu, ampak 
o tipkanju. 

Nekega dne pošlje oče sina k mami, in mu 
naroči naj jo vpraša, če bi šla tipkat. Mama 
ni imela časa in je odgovorila, da ne. 

Čez čas se je premislila in je poslala sina 
k očetu, češ, da bi tipkala. 

Oče je odgovoril: »Sem že na roke na-
pisal...« 

V trafiki 
»Prosim rad bi nizke črne čevlje, številka 

43.« 
»Oprostite, v trafiki prodajamo vendar 

samo stvari za kadilce!« 
»Ja, ženska nesrečna, pa menda ne misli-

te, da kadilci ne nosijo čevljev!« 

Zakaj? 
Zakaj sove ne kadijo? 
Ker so ponoči trafike zaprte. 

Med gimnazijkami 
»In zakaj nisi zavpila, ko te je hotel Jaka 

poljubiti?« 
»Grozil mi je!« 
»S čim?« 
»Da me potem ne bo nikoli več.« 

Smrčanje! 
žena gre k zdravniku. Vpraša ga, kaj naj 

naredi, ker njen mož v spanju glasno smrči. 
Zdravnik ji svetuje, naj mu v spanju na 

prsa položi dva kilograma smrdljivega 
mesa. 

Ko pride žena domov, mož že spi. Hitro 
izpolni zdravnikov nasvet. 

Sredi noči pa se mož prebudi ter glasno 
zarohni: »Ta stara, kaj si se spet odkrila!« 

Šale so prispevali: Ani POLŠAK iz Loke pri 
Žusmu, Anita DEBELAK iz Kozjega, Jožica 
JELENC iz Vojnika, Klara MAGRIČ iz Šmart-
nega ob Paki in Mateja BAUMKIRHER iz Pla-
nine pri Sevnici. 

NAJ MUZIKANTI POVEDO 

Pozablja pa ne 
Dominik Čander pri svojih 87. letih neka-

terih stvari v življenju ne bo nikoli pozabil. 
Pozabil ne bo, da se je trikrat ženil z eno in 
isto ženo, ki mu še vedno stoji ob strani. 
Nazadnje sta bila pred oltarjem pred krat-
kim, ko sta imela diamantno ohcet. In poza-
bil ne bo igrati na diatonično harmoniko. 

Z 12. leti je začel igrati v koči pri Ocvirko-
vi Trezi v Lokrovcu in potem ni bilo nedelje, 
ko njegova harmonika ne bi zaigrala 
v kakšni gostilni od Celje do Vojnika. 

Ena iz Oominikovega rokava 
človek je človeka potreben, riti r- rit, kdaj 

bo sila - pa še »prit«. 

»To je bilo veselja. Pa sa j drugega tudi 
nismo imeli. Ni bilo radia, ne ansamblov, ne 
veliko veselic. Če sem kje kakšno novo pe-
sem slišal, sem si jo vso pot domov žvižgal in 
nato zvadil na harmoniki . Diatonično, ki 
ima >štimo< na vrh, so l judje še posebno 
>obrajtal< in spominjam se, da če je kdo od 
kod prišel z klavirko, so ga gnal kot >hudič<. 
S ta lar jem in servijeto pa so pobirali denar 
v gostilni za muzikanta , pa pijače je bilo 
tudi veliko. Včas sem se ga nalezel in še 
sreča, da me je žena spremljala in mi čez 
hosto harmoniko domov nesla. Njo je kar po 
>luft< nesl, če sem jaz zašpilu. St rašno rada 
je plesala. No, saj še zdaj! Ljubosumen pa 
nisem bil.« 

Se je Dominiku v t ist ih rosnih letih tudi 
ena velika nesreča zgbdila. Delovni stroj mu 

je štiri prste leve roke odrezal. Ostal mu je 1 
del palca in mezinec in prvo, ko je priše 
domov iz bolnice, je vzel harmoniko in po; 
skusil, če bo še lahko igral. Šlo je - prs ta sti 
se sčasoma ukrivila, prilagodila basom, ii| 
t ako Dominik Čander, če je le čas, še danej 
razveseljuje družbo s svojo diatonično har 
moniko. I 

EDI MASNEC 

Kupon 

Najbolj sem se nasmejal šali: 

Moj naslov:. 


